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PRZEDSIĘBIO RSTW O  W IE LO B R A N ŻO W E

O C H  M A N N

DOSTANIESZ PREMĘ 
i SAMOCHÓD,
Pu polecisz pracownika
Podkupywanie pracowników, udogodnienia dla kobiet w ciąży i służbowe samochody. 
Coraz trudniej o dobrych fachowców, a rynek pracy staje się rynkiem pracownika.

► s. 11

Zm arł na budowie obwodnicy
► s. 17

Sto tysięcy 
w  kapuście
'  Z a la ło  n a m  p o la  i z n is z c z y ło  
upraw y, w o d a  je s t  w s z ę d z ie . D aw 
n o  ta k  n i6  b y ło  - alarmują rolni
cy z miejscowości Kąty w gminie 
Jarocin

► s. 18

S t y p e n d ia  
z  „ O g r o d u  
M a r z e ń ”

► s. 5m

JARACZEWO

Mogą zapłacić 
nawet 10 tys. zł 
kary

► s. 15

Cmentarz 
w internecie

► s. 19

ŻERKÓW

3 ,5  m iliona 
na „drogę 
życia”

.  ► s. 13

KOTLIN

Siedem zespołów 
akordeonowych 
zagrało razem

► s. Im

KOMUNIKACJA

Zobacz, 
jak pojedzie 
twój autobus

JAROCIN

Zaczęli na siebie donosić, 
będzie mniej m iejsc  
p arkin go w ych
Mieszkańcy największego osiedla w Jarocinie narzekają na brak miejsc 
parkingowych. Niebawem będzie ich jeszcze mniej. Spółdzielnia wyznaczy 
m iejsca posto jow e, po tym , jak lokatorzy bloków zaczęli donosić na 
Policję o źle zaparkow anych pojazdach. t  s/ 3
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CO TAM PANIE NA FEJSIKU
Dla tych, którzy nie mają profilu na społecznościowym portalu Facebook będziemy

przygotowywać tygodniow e podsum owanie. 
Z lekkim przymrużeniem oka pokażemy to, co dzieje się w wirtualnej rzeczywistości.

Poszukiwania nie tylko matrymonialne

SO NDA jarocinskaffił
"  Zawsze tam, odzie Ty M W

C z y  t w o i m  z d a n i e m  P o l i c y j n a  
M a p a  Z a g r o ż e ń  r z e c z y w i ś c i e  
z w i ę k s z a  n a s z e  b e z p i e c z e ń s t w o ?

63%
ZDECYDOWANIE NIE

32%
ZDECYDOWANIE TAK

5%
NIE MAM ZDANIA

INTERNAUCI KO M ENTUJĄ jarocmskaffi}
"  Zawsze tam  gdae Ty

Policjanci weszli w nocy do 
stawu. Uratowali 20-latka

Na Facebooku wszystko jest ła
twiejsze niż w rzeczywistości. Łatwiej 
kogoś skrytykować i obsmarować, 
łatwiej też powiedzieć komplement. 
Komentarze, aż kipią od słów: „ślicz
nie kochana”, „wyglądasz cudow
nie”, „jak zwykle piękna”. Na ulicy, 
w domu raczej rzadko słyszy się takie 
słowa, a z pewnością jest ich mniej. 
Rzeczywistość w ogóle nas przera
sta. Okazuje się, że nawet trudniej 
podrywa się w niej dziewczyny i po
znaje chłopaków. Łatwiej to zrobić 
na „Spotted Jarocin i okolice”, który 
znajdziecie oczywiście na Facebooku. 
Oto dowód:

„H ej p o sz u k u ję  p ię k n e j b lo n d yn k i 
k tó rą  w id zę  p ra w ie  co  tyd zień  
w  k o śc ie le  C h ry stu sa  K ró la  
o g o d z .1 1 .0 0 "

albo:

„ C hcia łbym  p o zd ro w ić  d ziew czy
nę , k tó ra  sie d zia ła  d z is ia j (0 5 .0 9 ) ,  
w  M cD o n a ld zie  k o ło  g o d zin y  13:40. 
S ie d z ia ła ś  w raz z  k o le ża n k ą  b lisk o  
drzw i. W ym ien iliśm y s ię  k ilk a  ra zy  
sp o jrze n ia m i. P ozdraw ia  ko leg a  
w  c za rn e j b lu z ie  i je a n sa c h  z  sh a - 
k ie m . Z o sta w  k o m e n ta rz"

„ pozdrow ien ia  d la  sym p a tyczn e j 
d ziew czyn y z  K tó ra  ro zm a w ia łem  
ch w ile  w  D ęb n ie  n a d  w arta , b y ła ś  
ta m  n a  k a ja ka c h  p o te m  p ływ a ła ś, 
zo sta w  ja k iś  ś la d  p o  so b ie  z  ch ęcią  
p o zn a m  C ie b liże j”

„C h cia łb ym  p o zd ro w ić  p ię k n a  
d ziew czyn ę  o  b lo n d  w łosach  k tó ra  
w id zia łem  d z iś  ko lo  g o d zin y  1 5  ja k  
s ie d z ia ła ś  i  c ze k a ła ś  n a  p rzy s ta n k u  
k o ło  szp ita la , p o zd ra w ia  c h ło p a k  
k tó r y  sz e d ł z  rek la m ó w ka  ”

Wszystko wskazuje na to, że już nie

długo w ogóle będziemy się ze sobą 
kontaktować tylko sms-ami lub przez 
Facebooka. Dziś trudno ludziom  
podejść i zagadać. Lepiej napisać 
w komórce:

„hej ch c ia ła b ym  p o zd ro w ić  ch ło p a ka  
n a  k tó reg o  w p a d ła m  d z iś  w  szk o le  
Z sp 2  p rz y  w yjściu  g łó w nym . M ia łe ś  
n a  so b ie  k o szu le  w  czerw o n o -cza rn ą  
k ra tę  je a n ło  b yło  by s ię  p o zn a ć . ”

„Spotted Jarocin” służy również 
do poszukiwania partnerek i partne
rów na imprezy, wesela i studniówki. 
Poszukiwania są czasem zbiorowe:

„H ej. C zte ry  d ziew czyn y szu k a ją  
p a rtn e ró w  n a  s tu d n ió w k ę ! C h cem y  
d o b rze  s ię  p o zn a ć , s tą d  te n  p o s t ta k  
w cześn ie  :3  W ym agań co  d o  w yglądu  
n ie  m a m y, g d yż uw ażam y, że  n ie  to  
je s t  n a jw a żn ie jsze . Jed yn ie , fa jn ie  
g d yb yś c h c ia ł ta ń c zy ć  (w cale n ie  m u 
s is z  u m ieć , w a żn e  są  ch ęc i). E w en 
tu a ln ych  za in tereso w a n ych  p ro s im y  
o  k o n ta k t p r z e z  a d m in a  lu b  
p o zo s ta w ie n ie  ła jk a ”

%

„W itam . 3  d ziew czyn y p o szu k u ją  
ch ło p a kó w  n a  stu d n ió w k ę , k tó ra  
o d b ęd zie  s ię  w sty c zn iu . Tak, w iem y  
ze  to  w cześn ie  a le  ch cem y s ię  d o b rze  
p o zn a ć . Je d e n  z  ch ło p a kó w  m u si 
m ie ć  w zro st p o w yże j 185  cm , fa jn ie  
b ęd zie  ja k  b ęd ziec ie  u m ie li ch o c ia ż  
tro ch ę  tań czyć , m a c ie  c h ę ć  d o  za b a 
w y i u m ie c ie  s ię  baw ić. Z o sta w c ie  
lik e  lu b  k o m e n ta rz  a  o d ezw iem y się . 
P o zd ra w ia m y serd eczn ie  ”

Czasem poszukiwacze nie znajdą 
nikogo do tańca. Za to znajdzie się 
ktoś do złośliwego lub dowcipnego 
skomentowania:

wpis: „ P oszuku ję d ziew czyny, k tó ra  
m ia ła b y  o ch o tę  to w a rzyszyć  m i n a

w eselu  1 p a źd z ie rn ik a . M a m  2 5  la t. 
P ro szę  o  p o zo s ta w ie n ie  ła jk a  łu b  
k o m e n ta rza . ”
komentarz: „ P oszuka j lep ie j p ew n o śc i 
s ie b ie  i sa m  w yrw ij ja k ą ś  x d ”

wpis: S zu k a m  p a r tn e ra  n a  w esele, 
k tó r y  u m ie  d o b rze  ta ń czyć  
Krzysztof pyta: A  m o że  d u żo  p ić  
i le c ie ć  p o  sw o jem u  ?

Na „Spotted Jarocin” można 
nie tylko znaleźć partnera do tańca, 
ale i d o ... różańca? Chyba też, choć 
nikt nie szuka! jeszcze. Poszukiwani 
są za to towarzysze życia.

„ S zu ka m  ko g o ś m a m  27 la t, p ro szę  
p is a ć ”
Natt: „ nie żeb ym  była  za in te reso w a 
na , a le  p a n ią , p a n a  czy  o b o ję tn ie ? ”

Niektóre komentarze na „Spotted” są 
bardzo zabawne, ale.i też złośliwe. Tak 
więc, nawet jeśli nie szukasz partnera 
ani do tańca, ani do różańca, możesz 
wejść na „Spotted Jarocin i okolice”, 
by poczytać, jak inni się szukają lub 
komentują.

„W itam  p ię k n e  p a n ie  m a m  2 5  la t 
p o sz u k u je  d ziew czyn y d o  w spó lnych  
sp o tk a ń  sp a ceró w  im p rez itp  je ż e li 
je s te ś  za in te reso w a n a  p o lu b  lu b  sk o 
m e n tu j p o s t”
Jakub: To se  p s a  k u p

W itam , p o sz u k u ję  p a r tn e rk i n a  s tu d 
n ió w kę . (T ak, w iem  że  w cześn ie  :p) 
W ym a g a n ia ?  N ic  w ielkiego . W ym iary  
9 0 -6 0 -9 0  o ra z ch ę ć  zabaw y.
L a jk  lu b  ko m
Grzegorz: D rugą  n o g ę te ż  m a  m ie ć  
w  ta k ic h  w ym ia ra ch ?

Jarocin iak : Szkoda, że tak su
miennych i oddanych służbie 
policjantów jest mato.

(...) Chudy, ale byk !!! Gra
nuluję odwagi i postawy

W archoł: POWINIEN DOSTAĆ 
KOMISARZA, TO BOHATER. 
Wskoczyć tak sobie do lodowa
tego stawu i uratować młodego 
niedoszłego samobójcę, to jest 
bardzo duży wyczyn bohater
ski. To są prawdziwi policjanci, 
jacy powinni nam służyć, a nie 
urzędnicy za biurkiem. Jarocin 
zasługuje na zwiększenie etatów 
policyjnych i pobór w ich szeregi. 
To nie są pieniądze wywalone 
w błoto.

senior: Pozdrowienia dla Krzysz
tofa i Huberta. Gratulacje za od
wagę.

ro oko: Z tego co się orientu
ję ten policjant nie pierwszy raz 
uratował życie.Faktycznie mało

jest takich

Właściwy człowiek na wła
ściwym miejscu. Podziwiam  
i gratuluję!

onom on: Brawa za bohaterski 
czyn, uratowania życia:) (...) Tak 
naprawdę to ich praca - obowią
zek , nie tylko łapanie pijaczków 
na rowerach. Proponuje na zimę 
zamiast fontanny postawić mun
durowym pomnik , tak dla upa
miętnienia zaistniałej sytuacji...

POLDI: policjant może nie ma 
obowiązku wchodzeniado wody... 
ale ma obowiązek pomagać oby
watelom w różnych sytuacjach 
to po pierwsze a po drugie jak 
powszechnie wiadomo policja 
utrzymywana jest z podatków 
które to płacą obywatele i choćby 
z tego powodu mają ochraniać 
życie ludzkie nawet w takim przy
padku jak tutaj opisany. (...)

* zachowano oryginalną pisownię

Fejsbukowy szperacz
Pisowania fragmentów z FB oryginalna

Czytaj nas też na: facebook.com /GazetaJarocinska
O G Ł O S Z E N I A

http://www.jarocinska.pl
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Zaczęli na siebie donosić i będą 
mieli mniej miejsc parkingowych
J  Mieszkańcy największego osiedla w Jarocinie narzekają na brak miejsc parkingowych. Niebawem będzie ich jeszcze mniej. Spółdzielnia 
wyznaczy miejsca postojowe, po tym, jak lokatorzy bloków zaczęli donosić na policję o  źle zaparkowanych pojazdach.

Pod koniec września na osiedlu 
Konstytucji 3 Maja w Jarocinie poja
wili się policjanci i zaczęli wystawiać 
mandaty lub wezwania na komendę 
za zle parkowanie. - L u d z ie  tu ta j ta k  
p a rko w a li o d  2 0  la t, a  te r a z  s ię  n a g le  
k to ś o b u d z ił - zastanawiała się jaro- 
cinianka. Zmasowana akcja policji to 
efekt zgłoszeń mieszkańców za po
mocą interaktywnej Mapy Zagrożeń 
Bezpieczeństwa, którą podobnie jak 
mne komendy w kraju, uruchomiła 
jarocińska policja.

Zawżało na ten temat na por
talu jarocinska.pl „ O so b iśc ie  u w a 
żam . ie  p a rk o w a n ie  w zd łu ż b lo kó w  n ie  
P rzeszka d za ło . J e d y n e , co  u tru d n ia ło  
P rze ja zd  i w id o c zn o ś ć  to  to , i e  n ie 
k tó rzy  p a rk o w a li n a  za k rę ta c h . P o za  
tym  u w a ża m , że  w szy s tk o  b yło  d o b r z e ” 
- pisała jedna z internautek. Przy 
okazji dostało się też policji. -J e s zc ze  

je d n o , c ie k a w e , ż e  g d y  zg ła sza ło  s ię  
te le fo n ic zn ie  d o  p o lic ji, ż e  ja k iś  d u rn y  
za p a rk o w a ł ta k , ż e  c ię żk o  p rze je c h a ć , 
to  m ie li to  w n o sie  i tw ie rd zili, ż e  n ie  
będą  in te rw en io w a ć , a  n a g le  ja k  ja k iś  
m ą d ra la  p o s ta w ił k ro p k ę  n a  m a p ie , to  
ea łe  o s ie d le  w  m a n d a ta c h . O b yw a te li

m a  się  w  p o w a ża n iu , a le  czego  to  s ię  
k  n ie  ro b i d la  p o p ra w y  s ta ty s ty k i, 

p ra w d a  p a n o w ie  p o lic ja n c i?  
^  - denerwowała się czytel- 

niczka, która zadzwoniła 
do redakcji. - M y n a  k a żd e  
ta k ie  zg ło szen ie  za zn a c zo n e  
n a  m a p ie  m u sim y  reagow ać, 

sp ra w d za ć: a lb o  p o tw ierd za - 
W  m y, a lb o  n ie. W iększo ść o sied la  
w  K o n s ty tu c ji 3  M a ja  s ta n o w i tzw . 
stre fę  za m ieszka n ia , g d zie  p a rko w a 

n ie  je s t  d o zw o lo n e  ty lk o  w  m ie jsc a c h  
w y zn a c zo n y c h  - tłumaczy mł. asp. 
Agnieszka Zaworska, rzecznik pra
sowy Komendy Powiatowej Policji 
w Jarocinie.

Jak problem zamierza rozwiązać 
spółdzielnia mieszkaniowa? - Z o 
s ta n ą  w yzn a c zo n e  m ie jsc a  p o sto jo w e  
zg o d n ie  z  p r z e p is a m i o  ru c h u  d ro g o 
w ym . W yko rzysta n e  zo s ta n ą  w szy s tk ie  
m o żliw o śc i, k tó r e  d a je  n a m  k o d e k s  
ru c h u  drogow ego  i p r z e p isy  ro zp o rzą 
d ze n ia  m in is tr a  in fra s tru k tu ry , o k re 
śla ją ce  od leg łości m ie jsc  p arkingow ych  
o d  o k ie n . Ilo ść  m ie jsc  p a rk in g o w ych  
n a  o s ie d lu  K o n sty tu c ji 3  M a ja  b ę d zie  
m n ie js za  n iż  b y ła , p o n ie w a ż  w  n ie 

O G Ł O S Z E N I E

Licealista w weekendy może legalnie 
zarobić nawet 730 zł netto miesięcznie

Gdy jest duży ruch, pracują wszyscy. Na zdjęciu: Marzena Sierczyńska, koordynator 
w restauracji McDonald's w Jarocinie, wspiera młodszych kolegów przy ich stanowiskach

Dla tych, którzy 
lubią tempo

C z y  ła tw o  w y d a je  się p ie n ią 
dze zaro bione w  w eeke ndy? Jak ie  
P o trze b y  fin a n so w e  m a ją  osie m - 
Oastolatki, będący na u trzym a n iu  
rodziców? Zapytaliśm y o to m łodych 
P ra c o w n ik ó w  re s ta u ra c ji M c D o 
n a ld ^  w  Ja ro cin ie . M a ja , P io tre k  
> K in ga  zara bia ją  tam  m iesięcznie 
P° k ilk a se t z ło ty c h . T a k a  k w o ta  
w p ływ a  na ich ba n ko w e  konta.

Markowe ciuchy 
i wakacje

M aja m ieszka z  rodzicam i i uczy 
się w  liceum . K ie szo n ko w e  w ystar- 
cZa jej na d ro b n e  w yd a tk i, a ona 
m a rzy ła  o  c z a rn y c h  .J o rd a n a c h ” 
n o cze rw o n e j pod eszw ie , za  - ba 
gatela - 500 zł. Kolego n a m ó w ił ją  
do p ra c y  w  M c D o n a ld ’s. Bała  się 
tem pa pracy, ale dała się p rz e k o 
nać. Spełniała w szystkie  w a ru n k i: 
ukończone 18 lat i w olne weekendy. 
% ł a  zd ro w a  i pracow ita, a p rze de 
W szystkim  chciała m ieć sw oje p ie 
niądze. Zrobiła badania lekarskie na 
koszt pra codaw cy i ju ż  po tygodniu  
Podpisała pie rw szą  w  życiu  u m o w ę 
o pracę.

-  P o c z ą tk o w o  m y l i ł y  m i się 
n a z w y  ka n a p e k  -  p rzyzn a je  M aja. 
-  C o dzienn ie  pracow ałam  na in n ym  
stan ow isk u, ale p o m a g a li m i star
si k o le d zy  i k o le ża n k i. A  szyb kie  
tum p o  p ra c y  w  p o p o łu d n io w y m  
szczycie? Jest zaletą, bo osiem  g o 
d z in  m ija  n ie p o strze że n ie .

k k
Masz 18 lat i szukasz 
weekendowego zajęcia 
na umowę o pracę? 
Zadzwoń do koordynatora 
McDonald’s w Jarocinie: 
Marzena Sierczyńska, 
tel. 662 142 545

B yła  du m n a , g d y  za  osiem  dn i 
p ra c y  w  m iesiącu w p łyn ę ła  na jej 
ko nto  w yp ła ta  - 738 zł. -  T o  p o ło w a  
k w o ty , ja k ą  m o ja  m a m a  za ra b ia  
p rz e z  c a ły  m ie s ią c  w  m a rk e c ie ! 
- opow iada zachw ycona licealistka. 
W  pierw szej c h w ili nie w ie rzyła , że 
to je j p ie n ią d ze . Po ra z  p ie rw s zy  
m ogła je  w yd a ć na swoje m arzenia. 
K u p iła , jo rd a n y ”, a część pieniędzy 
w płaciła na konto oszczędnościowe 
no wakacje. Teraz co miesiąc spełnia 
inne m arzenia.

Imprezy i kino
P io tr za  ro k  sk o ń czy  tech n iku m  

i zostanie m onterem  elektronikiem . 
Interesuje się in fo rm a tyk ą  i m a rzy  
o najnow szym  iPadzie. W  weekendy 
spotyka się z  ko legam i, ch o d zą  do

k lu b u  i n a  d o b re  je d z e n ie . P io tr  
m a d z ie w c zy n ę  i c h c ia łb y  z a p ra 
szać ją  d o  k in a . J a k  to p o g o d zić  
z  k ie s z o n k o w y m  w  w y s o k o ś c i  
100 zł? W  g azecie  p rz e c z y ta ł, że 
restauracja  M c D o n a ld ’s za tru d n i 
p ra c o w n ik ó w  na w eekendy. N ig d y  
nie in te re s o w a ł się g o to w a n ie m , 
ale postanow ił spróbow ać. Rodzice 
popierali chęć zarobienia w łasnych 
pieniędzy.

-  B y  pogodzić życie  tow arzyskie  
i n a u k ę  z  pra cą, w y b ra łe m  p ra cę  
po p ię ć  g o d z in  w  p ią te k , sobotę 
i niedzielę - opow iada Piotr. - l ubię, 
g d y  w o k ó ł m n ie  d u ż o  się dz.ieje 
i zo sta n ę  w  M c ł )o n a ld ’s na d łu 
że j. S p o d o b a ło  m i się. Z a ra b ia m  
p ie n ią d ze , z d o b y w a m  staż p ra c y  
i dostaję  u rlo p .

W  jarocińskie j restauracji M c 

D o n a ld ^  nie jest to now ością. K il 
kunastu p ra co w n ik ó w  p rzyszło  tam  
p o p ra co w a ć w  w akacje , a zostało 
na k ilk a  lat.

Zespól i kariera
K inga miała życio w y zakręt i za 

w a liła  n a u k ę  w  lice u m . W  w ie k u  
18 lat została bez szkoły, d yp lo m u , 
za w o d u  i pieniędzy. R odzice u trzy 
m yw a li ją , ale coraz m niej p rz y ja ź 
nie  p a trz y li na  b e zro b o c ie  có rk i. 
W re s zcie  m a m a  n a m ó w iła  K in g ę  
na pracę w  M c D o n a ld ’s.

-  P rze k o n a ło  m n ie , że  n ie  m u 
szę m ie ć  d o ś w ia d cze n ia  ani stażu 
p ra c y  - o pow iada K in ga , któ ra  za 
d o m o w iła  się w  restauracji i ju ż  po 
pół roku awansowała no menadżera. 
Lepiej zarabia  i m oże dokładać do

k tó ry c h  p u n k ta c h , g d zie  m ie sz k a ń c y  
p a rk o w a li w m ie jsc a c h  n iew yzn a czo - 
n ych  w o b ec b ra k u  re a k c ji p o lic ji, m y  
sp e c ja ln ie  n ie  zn a k o w a liśm y  m ie jsc , 
w ied zą c , że  p o  p ra w id ło w ym  o zn a k o 
w a n iu  m ie jsc  w s tre fie  za m ie s zk a n ia  
ich  lic zb a  sp a d n ie  - tłumaczy Paweł 
Niewiadomski, prezes Spółdzielni 
Mieszakniowej Lokatorsko-Własno
ściowej w Jarocinie. Podkreśla, że 
wcześniej, choć mieszkańcy parko
wali w niedozwolonych miejscach, 
to nie dochodziło do kolizji, a uli
ce były przejezdne. - S k o ro  p o w s ta ł 
p o r ta l i m ie s z k a ń c y  s a m i n a  s ie b ie  
za c zę li d o n o s ić  i  m a m y  sy tu a c ję , ja k ą  
m a m y , to  ja k o  z a r z ą d c a  n ie  m a m y  
in n e j m o żliw o śc i, ja k  u p o rzą d k o w a ć  
w szy stk o  - mówi prezes.

W  ocenie Pawła Niewiadom
skiego spółdzielnia wykorzystała już 
wszystkie tereny znajdujące się w jej 
zarządzie na pobudowanie nowych 
miejsc parkingowych. Za jego ka
dencji powstało 1.500 takich miejsc. 
Zauważa również, że problem braku 
parkingów nie dotyczy tylko Jarocina, 
ale także wielu innych miast.

(era)

k k
Nie ukrywamy, że praca 
w restauracji McDonald’s jest 
dla osób, które naprawdę chcą 
pracować, mają do tego motywację 
i potrafią zmobilizować się 
w godzinach największego ruchu.
To sprawia, że w weekendy gości 
często obstugują także kierownicy 
oraz my - właściciele. Taką postawą 
wzmacniamy w naszym zespole etos 
pracy. Pracy, która dzięki wysiłkowi 
daje satysfakcję, pieniądze, awans 
oraz znajomych.
Matagorzata Zając, 
właścicielka restauracji McDonald's 
w Lesznie i Jarocinie

u trzym a n ia  d om u. Sam a na  siebie 
p a trz y  p rz y ja z n y m  o k ie m , b o  ju ż  
nie jest b e zro b o tn ą  d z ie w c z y n ą , 
k tó rą  w y rz u c o n o  z  lice u m . T e ra z  
sama szko li n o w ych  pra co w nikó w . 
M a  dla nich  d u żo  sym patii i z ro z u 
m ienia  bo w ie , że ka żd e m u  m oże 
się coś w  ż y c iu  n ie  u d a ć . I w ie , 
że za w s ze  m o żn a  dostać ko le jn ą  
szansę.

http://www.jarocinska.pl
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Matka z dziećmi trafiła do szpitala 
po zatruciu tlenkiem węgla
2  34-letnia kobieta i jej dwójka dzieci w wieku 6 i 13 lat trafili do szpitala po tym, jak podtruli się tlenkiem  
węgla.

Do zdarzenia doszło 
w budynku wielorodzin
nym na ul. Wrocławskiej 
w Jarocinie w czwartek 
późnym  w ieczorem . 
- W  m o m e n c ie  p rz y b y c ia  
r a to w n ik ó w  n a  m ie js c e  
tr zy  o so b y  zn a jd u ją c e  s ię  
w  m ie s z k a n iu  u s k a r ż a ły  
s ię  n a  b ó le  g ło w y , b r z u 
c h a  i c h w ilo w e  o m d le n ia . 
W szystkie  o k n a  w  m ie szk a 
n iu  b y ty  o tw a rte , a  m im o  
to  d e te k to r  w ie lo g a zo w y  
w y k r y ł o b e c n o ś ć  t le n k u  
w ę g la  w  lo k a lu  - mówi 
asp. Mariusz Banaszak, 
rzecznik prasowy Pań
stwowej Straży Pożarnej 
w Jarocinie.

Matkę i jej dwójkę 
dzieci przewieziono do 
jarocińskiego szpitala.

Zdaniem strażaków 
przypuszczalną przyczy
ną zdarzenia był nie
szczelny przewód komi
nowy. Zarządcę budynku 
ukarano mandatem za 
użytkowanie instalacji 
bez wymaganej kontroli.

Na miejsce zdarzenia 
przyjechało pogotowie 
gazowe, które odłączyło 
dopływ gazu do miesz
kania.

Oprócz wspomnia
nego zdarzenia w minio
nym tygodniu straż po
żarna odnotowała jeszcze 
dwa, które mogły zakoń
czyć się tragicznie. Być 
może czujność sąsiedzka 
zapobiegła nieszczęściu 
w jednym z bloków na 
osiedlu 1000-lecia w Ja
rocinie. W  środę po połu
dniu lokatorzy budynku 
zaalarmowali straż o po
dejrzeniu ulatniania się 
gazu. Na miejscu okazało 
się, że jedna z mieszka
nek przy ul. Sportowej 
odkręciła gaz i zasłabła. 
Sąsiedzi weszli do miesz
kania, załćręcili kuchenkę 
gazową. Seniorkę prze
wieziono do szpitala.

Dwa dni wcześniej 
pożarnicy interweniowa
li w Witaszycach. Straż 
otrzymała zgłoszenie od

dyspozytorni medycznej 
w Kaliszu. Natychmiast 
na miejsce udało się miej
scowe OSP i JRG Jaro
cin. - S tr a ża c y  s tw ie rd zili, 
ż e  w  m ie s z k a n iu  zn a jd u je  
s ię  je d n a  n ie p r z y to m n a  
o so b a . K o b ie tę  w y n ie s io 
n o  n a  ze w n ą tr z  i  p o d d a n o  
tle n o te ra p ii. P o szko d o w a 
n a  z o s ta ła  p r z e tr a n s p o r 
to w a n a  d o  s z p ita la  p r z e z  
Z e s p ó ł R a to w n ic tw a  M e
d y c z n e g o  - relacjonuje 
asp. Mariusz Banaszak.

Najprawdopodob
niej gaz u la tn ia ł się 
z palnika kuchenki ga
zowej oraz z węża przy 
reduktorze. - A p e lu je m y  
d o  se n io ró w , a b y  s a m o 
d z ie ln ie  n ie  w y m ie n ia 
li  b u tl i, a  o so b y , k tó r e  
b ęd ą  j e  w ym ien ia ć , m u szą  
s p r a w d z ić , c zy  u s z c z e lk i 
są  k o m p le tn e . T rzeb a  p a 
m ię ta ć , ż e  n a k r ę tk a  p r z y  
re d u k to rze  m a  lew y g w in t 
- przypomina oficer pra
sowy.

(era)

Rozmowa z MARIUSZEM BANASZKIEM
- rzecznikiem prasowym Państwowej Straży 
Pożarnej w Jarocinie

■ Zbliża się sezon grzewczy. Jak 
często należy czyścić przewody 
kominowe?
Jest to uzależnione od rodza
ju paliwa, którym ogrzewamy 
dom. Jeżeli korzystamy z pieca 
na paliwo stałe, to czyszczenia 
należy dokonywać raz na trzy 
miesiące. W przypadku palenisk 
opalanych paliwem płynnym lub 
gazowym - co najmniej raz na 
5 miesięcy. Ponadto raz w roku 
należy przeprowadzić przegląd 
kominiarski, w czasie którego 
sprawdza się szczelność insta
lacji i czy są w dobrym stanie 
technicznym.

Jak możemy się uchronić 
przed zatruciem tlenkiem wę
gla?
Po pierwsze, należy regularnie 
dokonywać czyszczenia i prze
glądów technicznych przewodów 
kominowych. Po drugie można 
zakupić czujnik czadu, które 
zaalarmuje o obecności gazu 
w mieszkaniu.

■ W jakich miejscach najlepiej 
zamontować te urządzenia?
Jeżeli w mieszkaniu jest piec ga
zowy, to wskazane jest, aby taki 
detektor znajdował się w pobliżu 
pieca. W przypadku pieców na 
paliwo stale taki czujnik należy 
zamontować w kotłowni. Mu
simy pamiętać, że dym i gazy 
mogą się cofać przez przewody 
wentylacyjne do poszczególnych 
pomieszczeń, dlatego dobrze 
byłoby zamontować kilka takich 
czujników.
■ Jakie objawy świadczą o za
truciu tlenkiem węgla?
Senność, uczucie zmęczenia, 
bóle głowy, bóle brzucha, krótkie 
omdlenia, utrata przytomności 
- to są objawy, które powinny 
nas zaniepokoić. W pierwszej 
kolejności należy otworzyć okna, 
przewietrzyć pomieszczenia, we
zwać straż pożarną i zespół ra
townictwa medycznego.

Rozmawiała 
ELŻBIETA RZEPCZYK

Wszedł do stawu, bo chciał się utopić. 
Uratowali go policjanci

W  środę późnym wieczorem dyżurny jaro
cińskiej komendy odebrał zgłoszenie, że młody 
mężczyzny usiłuje targnąć się na życie. Z przeka
zanych informacji wynikało, 20-letni mieszkaniec 
gminy Jarocin wszedł do stawu znajdującego się 
w Parku Miejskim w Jarocinie, mówiąc, że chce 
się utopić. - D yżurny n a tych m ia st w ysia ł n a  m iejsce  
rad iow óz, a  sarn , p o  u sta le n iu  n u m e ru  te le fo n u  
despera ta , p o d ją ł z  n im  rozm ow ę, p ró b u ją c  odw ieść  
g o  o d  za m ierzo n eg o  kro ku . W  p ew n ym  m o m en cie  
ro zm o w a  s ię  u rw a ła . C iem n o ść  i p a d a ją cy  d eszcz  
utrudn ia ły m undurow ym  zna lezien ie  m iejsca , w k tó 
rym  m ó g ł zn a jd o w a ć  s ię  2 0 -la te k  - relacjonuje 
mt. asp. Agnieszka Zaworska, rzecznik prasowy 
Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie.

Pomimo trudnych warunków atmosferycz
nych i ograniczonej widoczności funkcjonariu
sze zauważyli wynurzającą się znad tafli wody 
głowę. - A sp ira n t K rzy szto f S za m b o rsk i w sko czył

d o  sta w u  i p rzycią g n ą ł, n ie  da jącego  o zn a k  życia , 
d esp era ta  d o  brzegu. Tam  w sp ó ln ie  z  s ierża n tem  
szta b o w ym  H u b ertem  Ju sko w ia k iem , p o  ś lisk im  
i stro m ym  zb o czu , w yciągnęli g o  z  w ody - mówi 
policjantka.

Z mężczyzną nie było żadnego kontaktu, 
ciało było bardzo wychłodzone, a jego tętno 
było niemal niewyczuwalne. Policjanci ułożyli 
go w pozycji bezpiecznej i okryli własnymi ubra
niami. Wezwali karetkę pogotowia. 20-latek trafił 
do szpitala.

Policjanci przebrali się w suche mundury 
i wrócili do dalszej służby. Jak powiedzieli, nie 
czują się bohaterami.

W  ostatnim czasie to już drugie przypadek, 
kiedy policjanci uratowali życie. W  połowie wrze
śnia w lesie w okolicy osiedla Tumidaj znaleźli 
nieprzytomnego 44-latka, który usiłował się zabić.

(era)

MMHMMMMSMMNM

Dwa razy w ciągu jednego dnia jechał po pijaku

W I E Ś C I
K R Y M I N A L N E

2  Rowerem po kielichu
1,8 promila alkoholu stwierdzono 
w organizmie Dariusza S. z gm. 
Nowe Miasto. Nietrzeźwego cykli
stę zatrzymano w Chociczy w nie
dzielę o godz. 8.40.

2  Złodziej octediaf rowerem
W niedzielę mieszanka Jarocina 
zgłosiła kradzież jednośladu. Nie
zabezpieczony rower zrabowano 
ze stojaka na ul. Bema Jarocinie 
w okresie od soboty 16.00 do nie
dzieli do godz. 10.00.

2  Pieszy w  szpitalu, 
rowerzysta odjechał

Policja poszukuje sprawcy potrące
nia pieszego przez rowerzystę, do 
którego doszło na ul. Kasztanowej 
w Jarocinie w sobotę około godz.
15.00. Pokrzywdzony jarocinia- 
nin dotarł do baru na ul. Wodnej. 
Tam została wezwana karetka po
gotowia, która przewiozła go do 
szpitala. Lekarze zdiagnozowałi 
obrażenia kolana.

2  Kolizje z mandatami
5 października na ul. Wrocławskiej 
w Jarocinie mieszkaniec gm. Jaro
cin kierujący daewoo lanos najechał 
na tył hondy accord. Sprawca zo
stał ukarany mandatem.

W środę na ul. Wojska Polskiego 
w Jarocinie kierujący ciągnikiem 
siodłowym man uderzył w zapar
kowane iveco. Nieuważny obywatel 
Rumunii za spowodowanie kolizji 
został ukarany mandatem.

3 października na ul. Szkolnej 
w Witaszycach mieszkanka gmi
ny Jarocin kierująca oplem corsą 
w czasie cofania uderzyła w innego 
opla corsę. Sprawczynię kraksy 
ukarano mandatem.

Tego samego dnia na krajowej „11” 
w Witaszycach mieszkaniec powiatu 
sieradzkiego jadący renaullem ude
rzył w tył opla merivy, a ten w fiata 
cinąuecenlo, który następnie został 
wepchnięty na citroena berlingo. 
Kierowcę renaulta ukarano man
datem.

3 października na ul. Wojska Polskie
go w Jarocinie mieszkaniec powiatu 
krotoszyńskiego jadący ciężarowym 
volvo nić zachował bezpiecznego od
stępu od pojazdu poprzedzającego 
i uderzył w tył ciężarowego renaulta, 
którym jechał mieszkaniec powiatu 
chorzowskiego. Nieostrożny kierow
ca otrzymał mandat.

Tak samo zakończyła się ponie
działkowa kolizja na skrzyżowa
niu ul. Wrocławskiej i Powstańców 
Wielkopolskich. Jadący peugeotem 
407 zmieniając pas ruchu zderzył 
się z ciężarowym mercedesem.

1  Seniorka tra flta  
do szpitala

78-Iatka z gm. Jarocin trafiła do 
szpitala po tym, jak została potrą
cona przez jadącego daewoo tico. 
Do zdarzenia doszło na ul. Spor
towej w Jarocinie w poniedziałek 
wieczorem. 26-letni kierowca z gm. 
Jarocin był trzeźwy. Ze wstępnych 
ustaleń wynika, że piesza przecho
dziła w niedozwolonym miejscu.

(era)

Najpierw miał 1,5 promila i je
chał busem. Za dwanaście godzin 
wsiadł w seata. Nie chciał dmuchać 
w alkotest, ale jego zachowanie, woń 
alkoholu, bełkotliwa mowa nie po
zostawiły złudzeń, że znów jechał 
po pijaku.

50-latek z gminy Żerków został 
zatrzymany w Klęce w poniedziałek 
26 września o godzinie 6.30. Średzcy 
policjanci w organizmie Wiesława 
J. stwierdzili 1,5 promila alkoholu.

Mężczyzna kierował fordem tran
sitem. Funkcjonariusze zatrzymali 
mu na miejscu prawo jazdy. - N ie  
zn iech ęc iło  to  je d n a k  5 0 -la tk a  d o  p o 
d ró ży  a u te m  n a  p o d w ó jn ym  g a zte . 12 
g o d zin  p ó źn ie j n a  d ro d ze  z  Ż erko w a  
d o  Ć m ielow a k ieru ją c  sea tem  cordobu, 
ja d ą c  o d  k ra w ę żn ik a  d o  k ra w ę żn ik a  
z  p rz e b itą  o p o n ą , zn a c zn ie  u tr ttd n ia l 
Ja zd ę  in n ym  u c ze s tn ik o m  ru ch u  d ro 
gow ego  - opisuje ml. asp. Agnieszka 
Zaworska, rzecznik prasowy Komen

dy Powiatowej Policji w Jarocinie.
Jadący za seatem mieszkaniec 

Gniezna, podejrzewając, że kierowca 
tego samochodu może być pod wpły
wem alkoholu, powiadomił o tym 
fakcie jarocińską policję, a sam usiło
wał zmusić kierowcę do zatrzymania 
się. - G dy 5 0 -la te k  za trzy m a ł p o ja zd  
p rzy  je d n e j z  p o se s ji, o b serw u ją cy  g o  
k iero w ca  p o d sz e d ł d o  n ieg o  i za b e z
p ieczy ! klu cg yki. b y  te n  n ie  m ó g ł d a le j 
p o je c h a ć  - dodaje rzeczniczka.

Kiedy przyjechali mundurowi, 
mężczyzna nie chciał dmuchać w al
kotest, pobrano od niego krew w celu 
określenia zawartości alkoholu.

50-latek przez najbliższe 3 lata 
nie odzyska zatrzymanegamu wcze
śniej prawa jazdy. Zakaz prowadze
nia pojazdów może zostać orzeczo
ny nawet na 15 lat. Za popełnione 
przestępstwo grozi mu także kara 
pozbawienia wolności do lat 2,

(era)
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PARK HANDLOWY MULTISHOP
JAROCIN ul.POWSTAŃCÓW WIELKOPOLSKICH 18
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DZIAŁANIA UNIJNE 

WSPIERAJĄCE AKTYWIZACJE 

ZAWODOWA W LATACH 

2014-2020

► Działanie 6.1 WRPO
„Aktywizacja zawodowa 
osób bezrobotnych 
i poszukujących pracy 
- projekty pozakonkursowe 
realizowane przez Publiczne 
Stużby Zatrudnienia".

► Działanie 6.2 WRPO
„Aktywizacja zawodowa". 
Informację o dofinansowanych 
projektach znajdziesz 
w wyszukiwarce 
dotacji na stronie 
www.funduszeeuropejskie.gov.pl

► Działanie 6.3 WRPO
„Samozatrudnienie 
i przedsiębiorczość". Wybrano 
27 instytucji, które na obszarze 
woj. wielkopolskiego realizują 
projekty. Szczegóły znajdziesz 
w wyszukiwarce dotacji na stronie 
www.funduszeeuropejskie.gov.pl

► Działanie 6.4 WRPO
„Wsparcie aktywności 
zawodowej osób 
wyłączonych z rynku 
pracy z powodu opieki 
nad małymi dziećmi."

► Działanie 6.5 WRPO „Doskonalenie kompetencji osób 
pracujących i wsparcie procesów adaptacyjnych". Grupą 
docelową są pracownicy oraz właściciele firm, dotyczyło 
mikro-, małych i średnich przedsiębiorstw, a także osób 
zwolnionych lub zagrożonych zwolnieniem z przyczyn 
dotyczących zakładu pracy w wyniku procesów 
restrukturyzacyjnych, adaptacyjnych i modernizacyjnych 
przedsiębiorstw.

Istnieje także możliwość pozyskania preferencyjnych pożyczek na wsparcie zakładania i rozwoju działalności gospodarczej w ramach unijnej Inicjatywy JEREMIE. 
Więcej na www.jeremie.com.pl w zakładce „Gdzie zgłosić się po wsparcie?”

Pieniądze na założenie 
własnej firmy, płatne staże, 
szkolenia czy wsparcie 
w wyposażeniu stanowisk 
pracy. Na to między innymi 
będziemy mogli dostać 
dofinansowanie w ramach 
Funduszy Europejskich.
To szansa nie tylko dla 
bezrobotnych, ale także 
tych, którzy chcą zdobywać 
nowe kwalifikacje.

Mimo że stopa bezrobocia w Wielko- 
polsce jest dziś najniższa w kraju (obecnie 
wynosi 5,2 proc.), cały czas nie brakuje 
osób, które od dawna nie mogą znaleźć 
pracy bądź, choć pracę już mają, czują się 
niepewnie lub są zagrożone zwolnieniem.

- P atrząc z  p ersp ektyw y ryn ku  pracy  
sto p a  bezrobocia  n ie  je s t w ysoka, d zię k i 
czem u  W ielkopo lska  je s t ew en em en tem  
w sk a li kra ju , je d n a k  w ciąż n ie  b ra ku je  
n p . o só b  d łu g o trw a le  b ezro b o tn ych  czy  
nieaktyw nych zaw odow o, co w pływ a ta kże  
n a  b ra k  rą k  d o  p ra c y  - przyznaje Ja
cek Kulik, wiceprezes Wielkopolskiego 
Związku Pracodawców „Lewiatan”. 
To do takich osób skierowana jest pomoc 
z Funduszy Unijnych na lata 2014-2020.

Dwa źródła pomocy
Pieniądze, przeznaczone właśnie na 

aktywizację zawodową oraz na różne
go rodzaju szkolenia, pochodzić będą 
z dwóch źródeł: z Wielkopolskiego Re
gionalnego Programu Operacyjnego 
oraz z Programu Operacyjnego Wiedza, 
Edukacja i Rozwój, które pochodzą z Eu
ropejskiego Funduszu Społecznego.

Na jakie konkretnie wsparcie mogą 
więc liczyć mieszkańcy naszego regionu? 
Jak podkreśla Jarosław Nowak, wice
prezes zarządu Wielkopolskiej Agen
cji Rozwoju Przedsiębiorczości, środki 
unijne w nowej perspektywie przezna
czone są przede wszystkim na aktywi
zację zawodową osób znajdujących się 
w szczególnie trudnej sytuacji na rynku 
pracy. - C h o d zi m .in . o  n iep ełn o sp ra w 
nych, d ługo trw a le bezrobotnych, z  co  n a j
w yżej śred n im  w ykszta łcen iem , ko b iety , 
osoby w w ieku  5 0 + , a  ta kże  osoby, k tó re  
u tra ciły  za tru d n ien ie  n a  sk u te k  procesów  
restrukturyzacyjnych  i m odern izacyjnych  
w  p rze d się b io rstw a c h  o ra z tych , k tó r zy  
pow raca ją  na  ryn ek  p ra cy  p o  w ychow aniu  
d ziecka  d o  la t trzech  - wylicza.

Pieniądze ze wspomnianych fun
duszy trafiają m.in. bezpośrednio do 
Powiatowych Urzędów Pracy. Warto 
w tym miejscu od razu podkreślić, że

P ie n ią d z e  z
p o m o g ą  w a l c z y ć  

z  b e z r o b o c i e m n

tyle pieniędzy przeznaczone 
zostanie w latach 2014-2020  

na aktywizację zawodową 
mieszkańców Wielkopolski 

w ramach 
Działań 6.1 i 6.2 

WRPO

32.585
kobiet

osób powyżej
50. roku 

życia

osób
długotrwale
bezrobotnych

do tylu mieszkańców W ielkopolski kierówarta 
jest pomoc odnośnie aktywizacji zawodowej

w południowej Wielkopolsce (powiaty: 
jarociński, pleszewski, gostyński, rawicki, 
krotoszyński) każdy PUP dostał juz duże 
unijne pieniądze w nowym rozdaniu na 
aktywizację zawodową. Tylko w tym roku 
w ramach POWER Działanie 1.1 realizu
ją one projekty na łączną kwotę niemal 
7,5 min zł, które mają pomóc 940 oso
bom! Podobnie jest we Wrześni, tam
tejszy PUP za ponad 1,6 min zł objął 
już opieką 164 osoby bezrobotne. A to 
dopiero początek, ponieważ wsparcie 
będzie udzielane także w kolejnych latach.

Jedną z głównych form aktywiza
cji zawodowej jest pomoc w założe
niu własnej działalności gospodarczej. 
- D otyczy to  osób, k tó re  chcą  rea lizow ać  
w ła sn e  p o m y sły  n a  b izn e s, k tó re  m a ją  
p ew n ą  w izję  i chcą  w yka za ć s ię  in w en 
cją. To oczyw iście d o b rze w pływ a n a  ry 
n e k  pracy, bo p o m im o  całego ryzyka  je s t 
sza n sa  n a  to , że  docelow o będą się  n a  tyle  
rozw ijać, że  w  p rzyszło śc i sa m i sta n ą  się

p ra co d a w ca m i, ż e  za tru d n ią  ko le jn ych  
pra co w n ikó w  - komentuje Jacek Kulik, 
wiceprezes Wielkopolskiego Związku 
Pracodawców „Lewiatan".

Łatwiej o własny biznes
Wysokość dotacji to maksymalnie 

sześciokrotność przeciętnego miesięcz
nego wynagrodzenia w kraju, w praktyce 
ok. 24 tys. zł. - Osoby zainteresowane taką fo r
m ą pom ocy pow inny zgłaszać się bezpośrednio 
do  Powiatowych U rzędów Pracy - zaznacza 
Barbara Kwapiszewska, dyrektor Woje
wódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu.

Pomoc z Funduszy Europejskich 
za główny cel stawia sobie m.in. roz
wój przedsiębiorczości. Dziś, choć wiele 
osób ma ambitne pomysły na biznes, 
nie posiada niestety żadnych środków 
„na start”, boją się więc zaryzykować. 
Dotacje (na określonych warunkach) 
mają pomóc bezrobotnym w założeniu 
własnej działalności gospodarczej oraz,

generalnie, napędzać całą gospodarkę.
Warto zaznaczyć, że projekty na ak

tywizację zawodową realizować mogą nie 
tylko urzędy pracy. O pieniądze na ten cel 
mogą starać się także jednoosobowe firmy, 
spółki, fundacje, stowarzyszenia, instytu
cje szkoleniowe czy agencje zatrudnie
nia. Uczestnicy ich projektów będą mogli 
otrzymać refundację kosztów dojazdów 
do miejsca realizacji szkoleń, odbyć te 
szkolenia, jak również staże czy praktyki.

- W ielkopo lska  je s t w czołów ce, je ś li 
ch o d zi o tzw. p ro jek ty  „ m iękkie ”, czyli w ła
śn ie  doradcze, szko len io w e, w sp iera jące  
w  ten  sposób  ta kże  przedsięb iorców  - pod
kreśla Jacek Kulik. - W  tym  roku 180 m in  z i 
p rzezn a czo n e  n a  ca łą  P olskę rozeszło  s ię  
b łyskaw iczn ie , w ro ku  2 0 1 7 b ęd zie  to  k o 
le jn e  2 0 0  m in  z ł - wylicza wiceprezes 
WZP „Lewiatan”.

Szkolenia pozwolą osobom bez
robotnym „przebranżowić” się, dzięki 
czemu będą mogły znaleźć pracę w in

nym zawodzie niż wyuczony. Chodzi nE 
o uczestnictwo w kursach na spawać
czy zrobienie prawa jazdy na ciężaro'»\vk)

Dzięki Funduszom Europejskim
rzystają też mikro-, mali, średni pr/1:cd-

siębiorcy, którzy będą mogli ubiegać się
o pieniądze na szkolenia i doradzt"'1’ 
dla swoich pracowników, a także 0* 
siebie. Zrobić to będzie można dziv" 
Bazie Usług Rozwojowych dostępnej P°°
adresem www.uslugirozwojowc.pafP
gov.pl. To ogólnodostępna, bezpła111̂ 
platforma zawierająca oferty różne? 
rodzaju szkoleń, kursów zawodowych 
doradztwa, studiów podyplomowy0*1, 
mentoringu czy coachingu. Szkolenia P0! 
zwolą także przedsiębiorcom zrozumie. 
m.in. kwestie związane z zamówienia11" 
publicznymi czy wchodzeniem na rym3 
zagraniczne. Firmy mogą zostać takZe 
objęte pomocą w zakresie analizy i 
gnozy problemów rozwojowych.

JAKUB n o WA*

TUTAJ UZYSKASZ BEZPŁATNE INFORMACJE

Główny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Poznaniu

61-714 Poznać, al. Niepodległości 34 
Godziny pracy: pon. 7.30-18.00 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów:

(61) 626 61 93, (61) 626 61 92, (61) 626 61 90

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Kaliszu

62-800 Kalisz, ul. Rumińskiego 2 
Godziny pracy: pon. 8.00-18 00 

wt.-pt. 8.00-16 00 
Telefony do konsultantów:

(62) 59569 47,(62) 76640 22

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Koninie

62-510 Konin, ul. Zakładowa 4 
Godziny pracy: pon. 7.00-17 00 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów: 

(63)240 85 35,(63) 249 31 02

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Lesznie

64-100 Leszno, pl. Tadeusza Kościuszki 4b 
Godziny pracy: pon. 8 00-18.00 

wt.-pt. 7.00-15.00 
Telefony do konsultantów:

(65) 529 68 06,(65) 525 69 66

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Pile

64-920 Pita, ul. Grunwaldzka 2 
Godziny pracy: pon 7.00-17.00, 

wt.-pt. 7.00-15.00 
Telefony do konsultantów:

(61) 65062 33, (61) 650 6235

Lokalny Punkt Informacyjny 
Funduszy Europejskich w Nowym Tomy*111

64-300 Nowy Tomyśl, ul. Poznańska 33 
Godziny pracy: pon. 7.30-17.30 

wt.-pt. 7.30-15.30 
Telefony do konsultantów:

(61) 650 63 71,(61) 650 63 72

a F u n d u sz e  
E u ro p e js k ie

MINISTERSTWO
ROZWOJU

SAMORZĄD WOJEWÓDZTWA 
WIELKOPOLSKIEGO

Unia Europejska Więcej bezpłatnych informacji znajdziesz na
Europejskie Fundusze B w H H i www.funduszeeuropejskie.gov.pl

strukturalne i inwestycyjne | | B B  oraz w  Punktach Informacyjnych Funduszy Europejskich t

Projekt jest współfinansowany w  ramach Konkursu dotacji dla prasy lokalnej na działania informacyjne dotyczące Funduszy Europejskich, ze środków Funduszu Spójności Unii Europejskiej

http://www.jarocinska.pl
http://www.funduszeeuropejskie.gov.pl
http://www.funduszeeuropejskie.gov.pl
http://www.jeremie.com.pl
http://www.uslugirozwojowc.pafP
http://www.funduszeeuropejskie.gov.pl
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Pałanie 1.1 POWER
-Wsparcie osób młodych 
dostających bez pracy 
113 regionalnym rynku 
dcy". Szczegółowe 
formacje dostępne są 
'•każdym z Powiatowych 
feędów Pracy.

► Działanie 1.2 POWER „Wsparcie osób 
\ młodych pozostających bez pracy na 
i regionalnym rynku pracy” - zostaną wybrane 
| przez Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu, 
i Lista instytucji, do których będzie można 
I zgłaszać się po wsparcie zostanie 
i opublikowana na www.efs.wup.poznan.pl

► Działanie 1.3 POWER „Wsparcie osób 
młodych znajdujących się w szczególnie 
trudnej sytuacji” . Na terenie Wielkopolski 
realizowanych jest 11 projektów. Lista 
projektów znajduje się na www.power.gov.pl, 
zakładka: „Zobacz ogłoszenia i wyniki 
naborów wniosków”.

Ludzie mają 
różne pomysły 
na własny 
biznes

Rozmowa z GRZEGORZEM FENGLEREM,
dyrektorem  P ow ia tow ego Urzędu Pracy w  Jarocinie

Jak w ygląda dziś w prak- 
 ̂ w sparc ie  d la  osób  b ez 
o s tn y c h ,  k tó re  c h c ia ły b y  
Korzystać n p . z p ro g ram u  
a P ło ż e n ie  w ła sn e j firm y, 
oa lizow anego  z F u n d u sz y  

^flljnych?
°*noc uzależniona jest od pew- 

Jtyoh kryteriów i środków, jakimi 
^Ponujemy, generalnie można 
. nak otrzymać dofinansowa- 
le w wysokości sześciokrotnego 

l ciętnego wynagrodzenia. Jest
0 dotacja bezzwrotna, o ile nie 
arnknie się działalności przed 

^Ptywem roku. Sporządzana jest 
^Pecjalna umowa, osoba starają-

Sl? o pieniądze musi również 
zyskać poręczenie, najczęściej 
astępuje to przez Jarociński 
Oodusz Poręczeń. Po upływie 

u następuje rozliczenie, należy 
kazać zaświadczenie z ZUS-u

1 Urzędu Skarbowego.

■  Jakie pomysły m ają ludzie na 
założenie w łasnej firmy?
Pomysły są naprawdę zróżnico
wane, udzielaliśmy już wsparcia 
na działalność handlową czy wy
twórczą. Nie ma reguły, inwencja 
jest spora.

■  Pomoc m ożna uzyskać także 
w inny sposób, m .in. poprzez 
szkolenia...
Każda osoba bezrobotna, jeśli 
widzi dla siebie możliwość zna
lezienia pracy w danym zawo
dzie, może złożyć do nas wnio
sek o szkolenie. Są oczywiście 
różne: od nauki na spawaczy 
po szkolenia na księgowe czy 
na kierowców ciężarówek. Ge
neralnie chodzi o zdobycie lub 
podniesienie kwalifikacji w da
nym zawodzie. Realizowane są 
także nauki grupowe, skierowane 
bezpośrednio pod potrzeby ryn

ku pracy, ostatnio realizowaliśmy 
m.in. szkolenia na magazynierów 
z uprawnieniami na wózki.

■  Spory nacisk kładzie się także 
na pom oc osobom  po 50 . roku 
życia?
Tak, chodzi o ułatwienie ich po
wrotu na rynek pracy, to jedno 
z bardzo ważnych założeń, jeśli 
chodzi o realizowanie różnych 
projektów.

■  Fundusze unijne m ają wpływ 
na z m n ie jsz e n ie  bezro b o c ia  
w regionie?
Zdecydowanie tak, dużo środ
ków, które otrzymaliśmy na po
moc bezrobotnym, pochodzi 
właśnie z Funduszy Europej
skich. I to na pewno nie koniec, 
będziemy realizować kolejne 
projekty w przyszłości.

Rozmawiał JAKUB NOWAK

SAM W Y SZU K A J SO B IE  D O TA CJĘ!
chcesz skorzystać z pieniędzy unijnych przeznaczonych na akty-

J^acJę zawodową i szkolenia, możesz poszukać pomocy bezpośrednio 
ktń °Wiatowym Urzędzie Pracy lub wejść na tzw. „wyszukiwarkę dotacji”, 
I ra znajduje się na portalu www.funduszeeuropejskie.gov.pl (jest pod 

n3 lupy „znajdź dofinansowanie”). Dowiesz się tam o wszystkich 
2|iwościach uzyskania wsparcia z Funduszy Europejskich. Wyniki 

) °Zesz filtrować według województw lub tematów, dzięki czemu 
tVvo i szybko znajdziesz wsparcie dopasowane do Twoich potrzeb.

Znajdź dofinansowanie

^W w .f unduszeeuropejskie.gov.pl

| f l
Portal Funduszy Europejskich

I k o rzy s ta j | O funduszach | Wiadomości | Punkty Informacyjne | Q  Szukaj w  serwisie Serwisy programów

Jak skorzystać z Funduszy Europejskich?

P  ^  0
Jak ucząi korzystać z 

Funduszy?
Znajdź dofinansowanie Zobacz ogłoszenia o naborach 

wniosków
Poznaj obowiązki przy 

realizacji projektów

Dowiedz się więcej o Funduszach Europejskich

Q  § ■
^ n ą j  zasady działania 

Funduszy
Zapoznaj się z prawem i 

dokumentami
Weź udział w  szkoleniach I 

konferencjach
Sprawdź o fertę dta osób 

młodych

Rozwiń, aby zobaczyć więcej -
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► KOTLIN

Ponad 60 tys. zł z umorzenia
62.500 zł zaoszczędzi gmina Kotlin po 

tym, jak Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska w Poznaniu umorzy jej część 
pożyczki na rozbudowę oczyszczalni ścieków 
w Wyszkach.

Samorząd posiłkował się środkami 
z funduszu na rozbudowę oczyszczalni 
ścieków o piaskownik. Wziął na ten cel

250 tys. zl. Zgodnie z zawartą umową 
WFOŚ umorzy gminie 25 procent pożyczki 
- 62.500 zl.

W  poprzedni piątek odbyt się odbiór in
westycji po modernizacji. Rozbudowa kosz
towała ponad 346 tys. zt. Zadanie zrealizowa
ła wyłoniona w przetargu firma Ata-Technik 
z Budzynia. (era)

► JARACZEWO

Dyrektorka na 10 miesięcy 
bez konkursu

Burmistrz Dariusz Strugała powierzył 
Ewie Kardach pełnienie obowiązków dy
rektora Szkoły Podstawowej w Noskowie 
na kolejne 10 miesięcy. Jak podkreślał 
podczas ostatniej sesji rady gminy wło
darz, decyzja obowiązuje od 1 września. 
Dlaczego nie zdecydował się na konkurs? 
- N ie  w iem y je s zc ze , ja k ie  będ ą  ko n k re tn ie  
zm ia n y  organizacyjne w ośw iacie, n ie  chcie
liśm y  w ięc p rze p ro w a d za ć  te ra z  fo r m u ły  
konkursow ej, k tó ra  zw ią zu je  n a s  z  d yrekto 
rem  n a  o k re s p ię c iu  la t - tłumaczył swoją 
decyzję. Jak dodawał, do końca czerwca 
przyszłego roku sytuacja powinna być już 
jaśniejsza. (jan)

► KOLTIN

Mogą nie zdążyć z boiskiem
128.723 zl otrzymała gmina Kotlin 

z Ministerstwa Sportu i Turystyki na bu
dowę boiska wielofunkcyjnego i bieżni przy 
Szkole Podstawowej w Woli Książęcej. 
- J e ste śm y  w  tra k c ie  za w iera n ia  um ow y  
z  m in isterstw em . Z  n a sze j stro n y  um ow a  
je s t p o d p isa n a  i w ysłana d o  m in isterstw a . 
J a k  m in ister ją  parafu je, to  je d e n  egzem plarz 
w ró cid o n a s. W tedy m ożem y ogfosićprzetarg  
n a  rea liza cję  p rzed sięw zięc ia . O baw iam y  
się , że  m o żem y n ie  za ko ń czyć  w  tym  ro ku  
budowy. N apisaliśm y p ism o  d o  m inisterstw a, 
aby w ykorzystan ie środków  p rzesu n ę li n a m  
n a  n a stęp n y ro k  - wyjaśnia Irena Antczak, 
skarbnik gminy. Samorząd nie otrzymał 
jeszcze odpowiedzi z resortu sportu. In
westycja ma pochłonąć 390.069 zl. (era)

► NOWE MIASTO

Spiął się w sprawie ścieżki
- W  końcu sp in em  się - powiedział przewod

niczący rady Waldemar Tomaszewski, informu
jąc nowomiejskich radnych, że napisał pismo do 
starosty średzkiego w sprawie bezpieczeństwa 
na ciągu pieszo-rowerowym przy drodze nr 11.

Przewodniczący już kilka razy na posie
dzeniach rady i podczas spotkania z funkcjo
nariuszami .policji zwracał uwagę na to, że 
obecnie przemieszczanie się z jednej strony 
ścieżki na drugą przez krajową .jedenastkę” 
jest bardzo niebezpieczne. - B u d o w a  c ią 
g u  p ieszo -ro w ero w eg o  za k ła d a ła  b ezp ieczn e  
p rze m ie szc za n ie  s ię  p ie szy c h  i row erzystów . 
S a m o  p rze jśc ie  p rzeczy  je d n a k  bezp ieczeń stw u  
p o ru sza n ia  s ię  w  ciągu  p ieszo -row erow ym .

W  roku 2015 rada gminy udzieliła po
mocy finansowej powiatowi średzkiemu na 
przebudowę drogi powiatowej wraz ze ścieżką 
rowerową na odcinku Nowe Miasto - droga 
krajowa nr 11 - droga woj. nr 436 w miejsco
wości Komorze. „W iem y, te  p ro je k t te j inw e
styc ji opracow any b ył za  p o p rzed n ie j kad en cji, 
tj. 2 0 1 0 -2 0 1 4  ro ku . C h cem y zapytać, czy na  
etap ie p ro jek tu  było za p yta n ie  d o  D yrekcji D róg  
K rajow ych i A u to stra d  o  m ożliw ość usytuow ania

m  drodze kra jow ej n r  11 bezpiecznego przejścia  
w ciąga  p ro jek to w a n e j śc ie żk i row erow ej w yżej 
w ym ien io n ej in w e sty c ji” - napisał Waldemar 
Tomaszewski. J e ż e l i  ta k ie g o  za p y ta n ia  za 
rzą d  p o w ia tu  n ie  sk iero w a ł d o  D D K iA , to  m y  
w ra c a m y  się  d o  obecnego  Z a rzą d u  P ow ia tu  
o  w ystą p ien ie  d o  D D K iA  z  za p y ta n iem  o  m o ż
liw o ść  w yko n a n ia  ta k ieg o  bezp iecznego  p rze j
śc ia  p rz e z  D K  n r  I I . " Przewodniczący rady 
zwrócił uwagę staroście, że gmina Jarocin, 
realizując budowę ciągu pieszo-rowerowego 
wzdłuż krajowej .jedenastki” z Jarocina do 
Wolicy Puslej uwzględniła bezpieczne użyt
kowanie tego ciągu. Powstało bezpieczne 
przejście z jednej strony ścieżki na drugą (na 
wysokości restauracji „Walcerek”). - Ś w ia d 
czy  to , że  ta k ie  zezw o len ie  m o żn a  o d  G D D K iA  
u zy sk a ć  - podkreśla Waldemar Tomaszew
ski. W  swym piśmie zapewnił jednocześnie 
starostę średzkiego, Marcina Bednarza, że 
jeżeli władze powiatu uzyskają od DDKiA  
decyzję na zrealizowanie takiego przejścia, 
rada gminy będzie współfinansować wyko
nanie tego zadania.

(akf)

http://www.jarocinska.pl
http://www.efs.wup.poznan.pl
http://www.power.gov.pl
http://www.funduszeeuropejskie.gov.pl
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► POWIAT

<
£

Wręczenie nagród najlepszym maturzystom odbyło się 
w  trakcie posiedzenia Rady Powiatu w  Jarocinie. W uroczystości 
nie mógł wzięć udziału Wojciech Regulski z jarocińskiej 
„jedynki". Nagroda została mu jednak już przekazana

► Najlepsi maturzyści ze 
szkól ponadgimnazjalnych 
powiatu jarocińskiego

Natalia Urna - Zespól 
Szkól Ogólnokształcących 
w Jarocinie

Wojciech Regulski - Zespół 
Szkól Ponadgimnazjalnych 
nr 1 w Jarocinie

Marharyta Zilinskaya
- Zespól Szkól 
Ponadgimnazjalnych nr 2 
w Jarocinie

Kamil Styszyński - Zespól 
Szkół Przyrodniczo- 
Biznesowych w Tarcach

Michalina Molińska
- Społeczne Liceum 
Ogólnokształcące
w Jarocinie

Pięć tysięcy dla najlepszych 
m aturzystów

Starosta Bartosz Wal
czak nagrodził najlepszych 
maturzystów z pięciu szkól 
ponadgimnazjalnych powia
tu jarocińskiego.

Oprócz gratulacji i oko
licznościowych listów absol
wenci naszych szkół otrzy
mali gratyfikacje finansowe 
w wysokości 1.000 zł (brut
to) każdy.

- D z ię k i w a m , w a szy m  
ko le ża n ko m  i ko leg o m  w yn iki 
naszych  sz k ó l śred n ich  z  tego
rocznych  m a tu r  są  w yższe n iż  
śre d n ia  w ie lk o p o lsk a  i k ra 
jo w a . J e s te śm y  z  tego  d u m n i 
i serdeczn ie  d zięku jem y: w am , 
w szystk im  na u czycie lo m  o ra z 
dyrektorom  za  zaangażow anie  
i ta k  d o b re  e fe k ty  - podkreśli! 
włodarz powiatu.

* Gratulacje najlepszym 
maturzystom złożył rów
nież przewodniczący rady 
powiatu Jan Szczerbań.
- Ż y c zę  w a m  w szystk ieg o  d o 
brego  i g ra tu lu ję  serd eczn ie . 
M a m  tę  sa ty sfa k c ję , ż e  ja k o  
n a u czyc ie l m ia łe m  te ż  w k ła d  
d o  n a u k i n ie k tó r y c h  z  w a s
- zaznaczył.

(ann)

► JAROCIN

Pomagał innym, teraz 
pomoc wraca do niego

Mariusz Malynicz, pre
zes jarocińskiego Zakładu 
Gospodarki Odpadami oraz 
radny powiatowy otrzymał 
odznakę Zasłużony Daw
ca Przeszczepu. Wręczył ją  
- w imieniu ministra zdro
wia - starosta jarociński 
Bartosz Walczak.

W  liście gratulacyjnym 
skierowanym do odznaczo
nego podsekretarz w mini
sterstwie zdrowia Katarzyna 
Głowala napisała: „ Z  p ra w 
d z iw ą  s a ty s fa k c ją  p r a g n ę  
p a n u  p rz e k a za ć  o d zn a k ę  Z a 
s łu żo n y  D a w ca  P rzeszczep u  
w ra z z  leg itym acją . O grom nie  
u b o lew a m  n a d  fa k te m , iż  n ie  
m o że  p a n  o so b iśc ie  o d e b ra ć  
te j  o d z n a k i p o d c z a s  te g o 
ro c z n e j u ro c zy s to śc i, k tó r a  
o d b ę d z ie  s ię  7 p a ź d z ie r n i
k a  w  s ie d z ib ie  M in iste rstw a  
Z d ro w ia . G ra tu lu ję  p a n u  p o 
sta w y, ja k ą  je s t  o fia ro w a n ie  
c z ą s tk i s ie b ie  in n e m u  c z ło 
w ieko w i. (...) P a n a  p o stę p o 
w a n ie  je s t  g o d n e  n a śla d o w a 
n ia . P ra g n ę  p a n u  se rd e c zn ie  
p o d z ię k o w a ć  za  o d w a g ę w y
k a za n ą  p r z y  p o d e jm o w a n iu

d e c y z ji o  o d d a n iu  c z ą s t
k i s ie b ie  - d e c y z ji tr u d n e j, 
n ie r za d k o  zw ią z a n e j z  w ie 
lo m a  w ą tp liw o ś c ia m i o ra z  
o b a w a m i. ( . . . ) ”

Mariusz Malynicz tuż 
po odebraniu odznaki zwró
cił się do uczestników posie
dzenia: - N ie  sp o d zie w a łe m  
s ię , że  o tr zy m a m  ta k ie  o d 
zn a c ze n ie . M a  o n o  d la  m n ie  
n ie  ty lk o  w y m ia r p restiżo w y . 
Z a słu że n i daw cy p rzeszczep u , 
ja k  ró w n ie ż  d a w cy  k r w i są

w  p o ls k ie j s łu ż b ie  zd ro w ia  
o b s łu g iw a n i p o z a  k o le jn o 
śc ią . W  o b lic zu  - co  n ie  je s t  
ta je m n ic ą  - cho ro b y, z  k tó r ą  
s ię  zm a g a m , ten  p rzyw ile j p o 
zw a la  m i b a rd zie j e fek tyw n ie  
p ro w a d zić  tę  b a ta lię . D la teg o  
n a  m o im  p r z y k ła d z ie  m o ż 
n a  p o w ied zieć , ż e  p o m a g a ją c  
in n y m , p o m a g a m y  ró w n ież  
s o b ie  - podkreślił prezes 
ZGO.

(ann)

Mariusz Małynicz (z prawej) dwukrotnie oddał swój szpik 
do przeszczepu. Obecnie zmaga się z ciężką chorobą .

INTERWENCJA
Masż problem, pytanie? 
Potrzebujesz pomocy dziennikarza? 
Dzwoń... (62) 749 86 49 Q)

Na brak windy opuszczającej oso
by niepełnosprawne do basenu zwraca 
uwagę mieszkanka gminy Jarocin, 
której córka jest poważnie chora i po
trzebuje specjalistycznej rehabilitacji. 
- W  2011 roku  zachorow ała n a  poprzecz
n e  za p a len ie  rd zen ia  kręgow ego, p rze z  
co  je s t  o g ra n iczo n a  ruchow o . P o ru sza  
s ię  n a  w ó zku  in w a lid zk im , n ie  m o że  
ch o d zić . K o rzysta m y z k a żd e j m o żliw ej 
te ra p ii i re lm b ilita c ji, a b y  je j  s ta n  ch o ć  
trochę się  p o p ra w ił - mówi mieszkanka 
Jarocina.

Niepełnosprawna kobieta korzystała 
do tej poiy z jarocińskiego basenu, ale 
kiedy jej stan zdrowia się pogorszył, 
problemem okazał się brak windy, która 
mogłaby opuścić ją do wody. Matka 
zgłosiła się do spółki Jarocin Sport z py
taniem, czy ta nie mogłaby kupić tego 
typu urządzenia. - W iem , że  n ie  je s te m  
sam a . Z n a m  osoby, k tó re  też ch ęm ie  ko 
rzysta łyby z  tego krzesła  - dodaje.

Mieszkanka zwraca uwagę, że 
winda świetnie sprawdza się na innych 
basenach w Polsce, na których razem 
z córką miała okazję ćwiczyć. - C o  
dw a  la ta  ko rzysta m y  z d o fin a n so w a n ia  
z  P C P R -u  i je ź d z im y  d o  M ielna , b o  ta m  
je s t  s ied zisko , z  k tó reg o  có rka  ko rzysta . 
W  Ja ro c in ie  m o żem y  szczyc ić  s ię  p ię k 
n ym  basenem . S za tn ie  są  bardzo  dobrze  
przygotow ane, naw et w ózki sto ją , a le  cóż 
z  tego, sko ro  n ie  m a  e fe k tu  końcow ego , 
c zy li k rz e se łk a  d o  w o d y - informuje 
matka niepełnosprawnej.

Mogą pomóc, ale...
Prezes Jarocin Sport Przemysław 

Musielak tłumaczy, że brak windy 
na basenie nie jest wynikiem zanie
dbania ze strony spółki, ani złej woli 
pracowników. - S ą  o d p o w ied n ie  in s ty 
tu c je  i śro d k i, k tó re  w sp iera ją  tego  typu

Z jarocińskiego basenu korzysta sporo niepełnosprawnych osób. Wśród nich są m.in. podopieczni Fundacji „Ogród 
Marzeń" (na zdjęciu)

Mieszkanka: Córka nie może korzystać z basenu, 
bo nie ma windy. Burmistrz: Rozważymy kupno
za ku p y . Ja ro c in  S p o r t s ię  d o  tego  n ie  
kw a lifiku je , bo  trzeb a  p ro w a d zić  reh a 
b ilita c ję , a  m y  n ie  je s te ś m y  je d n o s tk ą  
re lu ib ilita cy jn ą  - wyjaśnia.

Szef spółki zapewnia, że jest 
otwarty na współpracę, gdyby ja 
kaś organizacja chciała ubiegać się 
o pozyskanie pieniędzy na zakup po
trzebnego krzesła. - J a  ch ę tn ie  m ogę  
w  tym  uczestniczyć, partycypow ać, skoro  
m o żn a  p o zyska ć  na  to  d o fin a n so w a n ie , 
to  w ydaje m i się , że  w arto  z  ta k ie j o p cji 
sko rzysta ć . W  ich  p o zy sk a n ie  p o w in n y  
w łączyć s ię  je d n o s tk i pro w a d zą ce  reh a 

b ilita c ję . Z ro b iłem  ro zezn a n ie  i w yszło  
m i. że  m y  b ezp o śred n io  n ie  d o sta n ie 
m y  ta k ie g o  d o fin a n so w a n ia , a le  je ś li  
zd o b ę d z ie  j e  k to ś  in n y , n ie  b ę d zie m y  
ro b ić  p rze szk ó d , żeb y  za m o n to w a ć  ta 
k ie  u rzą d zen ie  iw  b a sen ie  - tłumaczy 
Musielak. .

Tanio nie będzie
Winda basenowa nie należy do 

najtańszych. Trzeba na nią wydać ok. 
20 tys. zł, ale są też droższe modele. 
Jedne nie wymagają kosztów eksplo
atacyjnych. przy innych trzeba mieć na

uwadze okresową wymianę niektórych 
elementów. Są też modele skonstru
owane w ten sposób, że osoba niepeł
nosprawna jest w stanie samodzielnie 
z nich korzystać. - P osiadam y w  sw o jej 
o ferc ie  m o d e l za s ila n y  z  in s ta la c ji w od
n e j b u d yn ku . T akie  u rzą d ze n ie  m o żn a  
za m o n to w a ć  n a w et p rzy  n a p e łn io n ym  
b a se n ie , p o z a  ty m  n ie  g e n e ru je  o n o  
d o d a tko w ych  k o sz tó w  - mówi Jacek 
Powrozu ik z firmy Orto Plus Lifts. 
- M a m y te ż  p o d n o śn ik i d zia ła ją ce  n a  
z a s a d z ie  żu ra w i. D o  ich  o b słu g i je s t  
p o trzeb n a  druga  osoba, p o za  tym  trzeba

te ż  ła d o w a ć a ku m u la to r, k tó ry  p o  k ilk u  
la ta c h  n a le ży  w y m ien ić , co  g e n e ru je  
d o d a tko w e  k o sz ty  w  w yso ko ści d o  I  tys. 
z ł - dodaje.

Czytelniczka rozmawiała z pre
zesem Musielakiem, który polecił jej 
poszukanie pomocy wśród fundacji 
działających na naszym terenie. Jed
nak kwota rzędu 20 tys. zł dla lokal
nych organizacji pożytku publicznego 
to często bariera nie do przejścia.
- P rezes zasugerow ał, że  krzese łko  m o ż
n a  by ew en tu a ln ie  za m o n to w a ć  n a  b a 
se n ie  z  to ra m i d o  p ływ a n ia , a  ja  uw a
ża m , że  p o w in n o  o n o  b yć  w  aą u a p a rku , 
bo  ta m  tem p era tu ra  w ody je s t w yższa , 
a  p rzy  teg o  typ u  reh a b ilita c ji p o w in n a  
m ieć  o n a  tem p era tu rę pow yżej 2 6  sto p n i 
C elsjusza. W  in n ym  w ypadku m ięśn ie  się  
ku rczą  - argumentuje kobieta.

Rozważymy zakup
Burmistrz J arocina Adam Pawlicki 

nie spotkał się wcześniej z opiniami, 
jakoby osoby niepełnosprawne nie mo
gły korzystać z jarocińskiego basenu, 
ale uważa jednocześnie, że należy się 
przyjrzeć tej sprawie. - M a m y g m in n ą  
sp ó łk ę  za rzą d za ją cą  b a sen em  i p o  to  
o n a  p o w sta ła , żeb y  św iadczyć u słu g i d la  
m ieszka ń có w . J e że li n ie p e łn o sp ra w n i 
w te j ch w ili n ie  m o g ą  ko rzy sta ć  z  p ły 
w aln i, to  uw ażam , że  ta k ie  u rzą d zen ie  
p o w in n o  zo s ta ć  za m o n to w a n e  - wyja
śnia.

Włodarz gminy twierdzi, że kwota 
rzędu co najmniej 20 tys. zł nie po
winna być barierą nie do przejścia.
- S ą d zę , ż e  je ż e li to  u ła tw i życ ie  i  k o rzy 
s ta n ie  z  b a sen u  n iep ełn o sp ra w n ym , to  
ja k  n a jb a rd zie j n a le ży  te  2 0  tys. z l zn a 
le źć  w  b u d żec ie  sp ó łk i b ą d ź w  b u d żecie  
g m in y  - dodaje burmistrz Pawlicki.

(seb)

http://www.jarocinska.pl
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Drogę do przejęcia transportu 
publicznego na terenie całego powiatu 
spółce Jarocińskie Linie Autobusowe 
otworzyły nowe przepisy. Przerzucają 
one na powiat odpowiedzialność za 
zorganizowanie na swoim terenie kur
sów autobusowych dla mieszkańców. 
Początkowo nowe rozwiązania miały 
obowiązywać od stycznia 2017 roku. 
Jednak nie wszystkie samorządy były 
na to przygotowane i termin wydłużo
no o rok. Nasz powiat jednak zrobił 
wszystko na czas i planował ruszać 
z nową ofertą transportową już od 
najbliższego stycznia.

W ybó r p rze w o źn ika  
je s t o c z y w is ty

Najpierw powiatowi urzędnicy zle
cili wykonanie „Planu zrównoważo
nego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego dla powiatu jarocińskie
go”. Przygotowała go za kwotę nieco 
Ponad 24 tys. zł wrocławska firma 
Pefunda. Początkowo plan przewi
dywał równy start w przetargu na 
obsługę transportu publicznego dla 
wszystkich przewoźników. Później 
jednak nastąpiła zmiana i starosta 
Bartosz Walczak zaproponował rad
nym powiatowym, aby wykonanie 
całego zadanie powierzyli gminie Ja
rocin, a co za tym idzie Jarocińskim 
Liniom Autobusowym. Radni mie
li wiele wątpliwości - uchwała dwa 
razy była zdejmowana z porządku 
obrad. Domagano się wyjaśnień, ile 
to będzie kosztowało powiat oraz na 
jak długo zadanie ma zostać powie
rzone gminie. Mimo że oczekiwane 
dane nie zostały ujawnione - po kilku 
burzliwych dyskusjach i zakulisowych 
naradach, w których prym wiódł wice
przewodniczący rady powiatu Julian 
Zegar, prywatnie ojciec Macieja Ze
gara, prezesa JLA - uchwałę przyjęto 
głosami koalicji rządzącej powiatem 
(Ziemia Jarocińska, PiS oraz PSL - 
Przyp. red.).

Daje to obu samorządom glejt do 
Przygotowania treści porozumienia 
w sprawie powierzenia gminie trans
portu publicznego. Po jego podpi
saniu Jarocin będzie musiał wybrać 
operatora. Kwestia wyboru jest jednak 
oczywista - usługi będą wykonywały 
Jarocińskie Linie Autobusowe. Py
tanie tylko od kiedy? Wiceburmistrz 
Jarocina Witosław Gibasiewicz mówi,

J L A  chce przejąć linie 
autobusowe w  całym powiecie
J Od stycznia przyszłego roku transport publiczny na terenie powiatu jarocińskiego chcą przejąć Jarocińskie 
Linie Autobusowe. Plan opracowany przez władze powiatu nie przewiduje kursów firmy Usługi Transportowe 
Grzelak z Żerkowa, która obecnie obsługuje w iększość powiatowych tras. Żerkowski przewoźnik twierdzi 
jednak, że dla jego firmy nic się nie zm ienia i pokazuje pozw olenie na kursy w  dotychczasowym  zakresie co  
najmniej do końca 2017 roku.

że wszystko jest na dobrej drodze, aby 
JLA weszło na powiat już od stycznia 
2017 roku. Nie będzie to jednak ta
kie łatwe, bo zgodnie z pozwoleniem 
większość kursów na tym terenie na
dal będzie obsługiwała firma Grzelaka 
z Żerkowa.

Chcą jeździć do Komorza, 
Magnuszewie i Nowego 
Miasta

W  „Planie zrównoważonego roz
woju publicznego transportu zbio

rowego dla powiatu jarocińskiego” 
przewidziane są trzy linie podstawo
we, które obowiązują już teraz ora? 
dwadzieścia dodatkowych tras. -J e s t 
m ięd zy  in n y m i lin ia  d o  K o tlin a , g d zie  
p o sz liś m y  n ie c o  d a le j, n ie k o n ie c zn ie  
w  p ro s te j lin ii W itaszyce - W yszki, a le  
d o d a tko w o  n a  M agnuszew ice. W iem y  
d o sk o n a le , że  z  M a g n u szew ie  b a rd zo  
d u żo  lu d z i d o je ż d ż a j ta  tra sa  b ę d zie  
n a  p e w n o  w y k o rzy s ta n a . N a to m ia st, 
je ś li c h o d zi o  Ja ra czew o  i Ż e rk ó w  to  
lin ia  p o sz ła  p o za  te  m ie jsco w o ści. J e ś li

' ch o d zi o  Jaraczew o, to  a u to b u sy  p o ja d ą  
d o  N ied źw ia d , a  w  g m in ie  Ż erkó w  - d o  
K om orza  P rzybyslaw skiego  - tłumaczy 
Grzegorz Mirkiewicz z Referatu Ko
munikacji Starostwa Powiatowego 
w Jarocinie, były prezes Jarocińskich 
Linii Autobusowych. - J e s t je s zc ze  je 
d en a śc ie  lin ii m ea n d ru ją cych  p o  tere
n ie  w szystk ich  czterech  g m in  n a szeg o  
p o w ia tu . W ych o d zim y te ż  k ilk o m a  li
n ia m i p o za  p o w ia t ja r o c iń sk i. M a m y  
d o św ia d czen ie  w te j m ierze  i w iem y, że  
są  osoby, k tó re  d o jeżd ża ją  d o  Ja ro c in a

z  p o w ia tu  śred zk ieg o , m a m  n a  m y śli 
g m in ę  N o w e M ia sto . W ch o d zim y  te ż  
g d z ie ś  ta m  w  p o w ia t ś r e m sk i, g m in ę  
K sią ż. J e s t ta k ż e  lin ia  w yd łu żo n a  d o  
B o rk u  W ielko p o lsk ieg o . J e źd z im y  d o  
K oźm ina , d o  P leszew a - wymienia Mir
kiewicz.

Wiceburmistrz Witosław Giba
siewicz zapowiada, że JLA będzie 
mogło uruchomić dodatkowe kursy.
- B ędziem y rozm aw ia li z  g m in a m i, któ re  
d o  te j p o ry  n ie  do kłada ły się  d o  u trzym a
n ia  tra n sp o rtu  zb iorow ego . J e ś li będą  
za in te reso w a n e  n o w ym i lin ia m i, je s te 
śm y  o tw a rci n a  ro zm o w y n a  za sa d a ch , 
że  k a żd y  b ęd zie  m ó g ł p ła c ić  za  sie b ie
- zapowiada zastępca burmistrza. 
Aby przejąć komunikację zbiorową 
na terenie powiatu, JLA planuje kupić

|  dodatkowe autobusy.
Inni przewoźnicy mogą 
jeździć, ale bez ulg

W  świetle nowych przepisów swoje 
przewozy na terenie powiatu jarociń
skiego od stycznia 2018 roku będą mo
gli zgłaszać również inni przewoźnicy, 
nie tylko jedyny operator - w naszym 
przypadła! JLA. Jest jednak jeden po
ważny minus. -Jeśli dostaną  zezw olenie, 
w  d a lszym  ciągu  m o g ą  je źd zić . J e d n a k  
p ra w o  p o lsk ie  w skazu je, że  p o w ia t m u si 
w ybrać sw ojego opera tora  i te n  opera to r 
m a  p ra w o  d o  u lg  u staw ow ych  (w ce
nach biletów - przyp. red.). W szyscy 
in n i o p era to rzy  w  d a lszym  ciągu  m ogą  
p ro w a d zić  sw o je  p rzew ozy, n a to m ia s t 
n ie  m a ją  p ra w a  d o  u lg  u sta w o w ych
- wyjaśnia Maciej Zegar, prezes JLA.

ANNA KONIECZNA

Zobacz, czy a u to b u s  p o je d z ie  do  tw o je j m ie jsco w o śc i

Lasy proponowane w „Planie zrów
noważonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego dla powiatu 
jarocińskiego"
WARIANT PODSTAWOWY
► Jarocin - Annapol - Wilkowyja -  Łusz- 
ozanów - Lisew - Żerków - Raszewy
- Przybysław - Paruchów - Komorze 
PrzybysławsRie - Przybysław - Ra- 
«ew y - Żerków - Lisew - Łuszczanów 
'  Wilkowyja - Annapol - Jarocin 52 km
► Jarocin - Witaszyczki - Witaszyce
-  Wyszki -  Magnuszewice - Kotlin
-  Magnuszewice - Wyszki - Witaszyce
- Witaszyczki - Jarocin 29 km
► Jarocin - Brzostów - Góra - Łobez
• Jaraczewo - Gola - Niedźwiady -  Gola
■ Jaraczewo - Łobez - Góra - Brzostów
• Jarocin 42 km

WARIANT UZUPEŁNIAJĄCY I
► Jarocin - Annapol - Wilkowyja - Kąty 
'  Stęgosz - Pawłowice - Żerków - Bieź- 
dziadów - Chrzan - Stęgosz - Kąty
- Wilkowyja - Annapol -  Jarocin 39 km
► Jarocin -  Annapol -  W ilkowyja
■ Łuszczanów - Kadziak - Tarce - Tarce 
osiedle - Hilarów - Jarocin 22 km
► Jarocin - Bachorzew - Tarce - Lubinia 
Mata - Sucha - Dobieszczyzna - Miniszew

- Żerniki - Podlesie - Żótków - Żerków
- Żótków - Podlesie - Żerniki - Miniszew
- Dobieszczyzna - Sucha - Lubinia Mata
- Tarce - Bachorzew - Jarocin 63 km
► Jarocin - Bachorzew - Tarce - Wy- 
sogotówek - Racendów - Stawoszew
- Twardów - Witaszyce - Witaszyczki
- Jarocin 36 km
► Jarocin - Hilarów - Tarce osiedle
- Tarce - Bachorzew - Jarocin 17 km
► Jarocin - Witaszyczki - Witaszyce
- Twardów - Stawoszew - Racendów
- Wysogotówek - Witaszyce - Wita
szyczki - Jarocin 34 km
► Jarocin - Witaszyczki - Witaszyce
- Prusy - Roszkówko - Wilczyniec - Wilcza
- Wilczyniec - Roszkówko - Prusy
- Zakrzew - Witaszyczki - Jarocin 28 lyn 
►Jarocin - Siedlemin - Potarzyca - Rusko
- Potarzyca - Siedlemin - Jarocin 29 km
► Jarocin - Roszków - Dąbrowa - Nosków
- Dąbrowa - Roszków - Jarocin 24 km
► Jarocin - Brzostów - Góra - Łobzowiec
- Przemystawki - Jaraczewo - Przemy- 
stawki - Łobzowiec - Góra - Brzostów
- Jarocin 38 km
► Jarocin - Cząszczew - Osiek - Miesz
ków - Radlin - Kąty - Wilkowyja - Tarce
- Tarce osiedle - Hilarów - Jarocin 
31 km

WARIANT UZUPEŁNIAJĄCYM
► Jarocin - Cielcza - Mieszków - Stram- 
nice - Szyptów - Tokarów - Chwalęcin
-  Kolniczki -  Chwalęcin - Tokarów - Szy
ptów - Stramnice - Mieszków - Cielcza
-  Jarocin 38 km
► Jarocin - Cielcza - Mieszków - Wo- 
lica Pusta - Klęka - Nowe Miasto nad 
Wartą - Chocicza - Nowe Miasto nad 
Wartą - Klęka - Wolca Pusta - Mieszków
- Cielcza - Jarocin 38 km
► Jarocin - Witaszyczki -  Witaszyce
- Wyszki - Magnuszewice - Kotlin -  Pie- 
karzew - Pleszew - Piekarzew - Kotlin
- Magnuszewice - Wyszki -  Witaszyce
- Witaszyczki - Jarocin 49 km
► Jarocin - Witaszyczki - Zakrzew
- Galew - Trzebin - Dobrzyca - Strzyżew
- Wilcza - Wilczyniec - Roszkówko - Prusy
- Zakrzew - Witaszyczki - Jarocin 35 km
► Jarocin - Brzostów - Góra - Łobzowiec
- Przemystawki -  Jaraczewo - Łu- 
kaszewo - Skokówko - Borek Wlkp.
- Skokówko - Łukaszewo - Jaraczewo
-  Przemystawki - Łobzowiec - Góra
- Brzostów - Jarocin 56 km
► Jarocin - Golina - Stefanów - Wątków
- Koźmin Wlkp. - Wątków - Stefanów
- Golina -  Jarocin 35 km

Możesz wnieść zmiany do planu transportu zbiorowego w  powiecie

Starosta jarociński Bartosz 
Walczak ogtosił konsultacje 
społeczne „Planu zrównowa
żonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego dla po
wiatu jarocińskiego”. Są w nim 
zawarte między innymi propo
nowane trasy, po których będą 
kursowały autobusy JLA oraz 
usytuowanie przystanków auto
busowych na terenie powiatu. 
W ramach konsultacji - do 
wtorku 18 października - każ
dy z mieszkańców i zaintere
sowane instytucje oraz orga

nizacje mogą składać swoje 
uwagi lub propozycje zmian. 
Będą one przyjmowane przez 
starostwo powiatowe wyłącz
nie na piśmie. W tym celu 
przygotowano specjalny wzór 
formularza dostępny na stronie 
www.powiat-jarocinski.pl oraz 
bezpośrednio w starostwie. 
Wypetnione i podpisane kwe
stionariusze konsultacyjne 
można przekazać:
► drogą elektroniczną (skan) na 
adres mailowy: końiunikacja@ 
powiat-jarocinski.pl, wpisując

w tytule wiadomości „Konsul
tacje społeczne PT”,
► faksem na nr (62) 749-54-89
► drogą korespondencyjną na 
adres: Starostwo Powiatowe, 
al. Niepodległości 10, 63-200 
Jarocin (liczy się data wptywu),
► bezpośrednio w referacie 
komunikacji, ul. Zaciszna 2a 
- w godz. od 8.00 do 16.00, 
pok. nr 3 (w dni robocze). 
Uzasadnione uwagi zostaną wzię
te pod rozwagę i uwzględnione 
w projekcie planu, który zostanie 
uchwalony przez radę powiatu.

52 kursy
autobusowe na terenie powiatu jarocińskiego 
obsługuje obecnie firma Usługi Transportowe 
Grzelak z Żerkowa (322 km)

20 kursdw
wykonują Jarocińskie Linie Autobusowe 
(144,40 km)

5 tys. zt
miesięcznie ma płacić powiat gminie Jarocin 
za wykonywanie zadań z zakresu transportu 
publicznego

Jarocińskie Linie Autobusowe, 
będąc przewoźnikiem powiatowym 
uzyskają uprawnienia do 
otrzymywania zwrotu za ulgi 
w biletach. Do tej pory spółka 
nie miała takiej możliwości.
W związku z tym braki uzupełniała 
gmina Jarocin z własnego 
budżetu. W 2 015  roku dopłata 
(rekompensata) z tego tytułu oraz 
innych wydatków związanych 
z transportem zbiorowym wyniosła 
praw ie 3 ,5  min zł.

http://www.jarocinska.pl
http://www.powiat-jarocinski.pl
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O FERTY PRACY

Apteka 
w Jarocinie

z a t r u d n i

MAGISTRÓW 
ORAZ TECHNIKÓW 

FARMACJI
Kontakt: sp h arm a@ o p .p l

Wytwórnia Mozaiki Osiewicz 
z/s w Goli 

zatrudni

PRACOWNIKÓW 
DO PRODUKCJI 

MOZAIKI PARKIETOWEJ
mile widziani operatorzy 

maszyn do obróbki drewna

Kontakt: 724 525  930  
lub (62) 740 -85 -45

LEO PO L
m eble polska
Ein Urrtemehmen der POUPOL-Gruppe

Firma Leopol Meble Polska w Śremie 
poszukuje pracowników na stanowiska:

TAPICER
STOLARZ /  OKLEJACZ 
SZWACZ /  SZWACZKA

W ym agania:
• mile widziane doświadczenie
• motywacja do pracy, odpowiedzialność oraz otwartość 

na nowe wyzwania zawodowe

W ybranym  kandydatom  oferujem y:
• umowę o pracę w firmie o ugruntowanej pozycji w Europie 
\  konkurencyjne wynagrodzenie wypłacane w terminie

(premie, pakiet socjalny)
• MOŻLIWOŚĆ PRZYUCZENIA DO ZAWODU
• dobrą atmosferę w zgranym zespole
• Zapewniamy częściowy zwrot kosztów dojazdu

K ontakt: nr tel. 61 28  48  671 , rekrutacja@leopol.pl

r )A c / 0
C A R M E N T P R O D U C E P f

y y

Przedsiębiorstwo Produkcyjno Usługowe 
„Victoria"

Jarocin, ul. Bema 21

PILNIE ZATRUDNIMY WYKFALI FI KOWANE

S Z W A C Z K I
PRACA OD ZARAZ, MIEJSCE PRACY JAROCIN

tel. 601-510-531

OFERTY PRACY / PORADNIKI / ARTYKUŁY / FIRMY

O ferty  z P o w ia to w e g o  U rzędu Pracy w  Jaroc in ie  zg ło szo n e  w  o k res ie  o d  4 do  10 paźdz ie rn ika

| B  POSZUKUJEMY PRACOWNIKÓW NA STANOWISKA: |
1 TR3DE I

SPAWACZ PRACOWNIK
OSOBA DO PRAC DO PIASKOWANIA

W YKOŃCZENIOWYCH KONSTRUKCJI
KOTŁÓW C.O. STALOWYCH

PRACOWNIK MAGAZYNIER
PRODUKCJI

| Żerków ul. Kolejowa 18, tel. 62 740-31-12, biuro@bktrade.pl |

K O S M E T Y C Z K A
- Jar-Medic Bis Sp. z o. o. Jarocin 
FR Y ZJE R , K O S M E T Y C Z K A /K O S M E T O L O G
- Salon Kosmetyczno-Fryzjerskl Beauty Anita Wojtczak 
Żerków/Jarocin
D R U K A R Z
- Drukarnia Nowak Jarocin 
P R A C O W N IK  P R O D U K C JI
- RW. Shine Jarocin 
K S IĘ G O W A
- PHU R&B Bogusława Kańka Jarocin 
N A U C Z Y C IE L  W S P O M A G A J Ą C Y
- Szkoła Podstawowa nr 3 Koźmin Wlkp.
S P E C JA L IS T A  D O  S P R A W  M A R K E T IN G U
- Jarocin Sport Sp. z o.o. w Jarocinie 
P R A C O W N IK  S P R Z Ą T A JĄ C Y
- Clar System Poznań (miejsce wykonywania pracy Jarocin) 
M U R A R Z  - B R Y G A D Z IS T A
- Jakon Sp. z o.o. Tarnowo Podgórne 
Ś LU S A R Z
- PPRU Konsmet Jarocin 
E L E K T R Y K /E L E K T R O M O N T E R
- PHU Robert Grześkowiak Jarocin

OFERTY PRACY

Firm a INSTAL CHEMIK w  P leszew ie  
zatrudn i:

szlifierza lub osobę 
do przyuczenia

K ontakt pod telefonem.- 5 0 9 -4 7 9 -9 4 9
P R A C A  • P R A C A  • P R A C A  • P R A C A  • P R A C A

11 B I R E X ”
FIRM A U S ŁU G O W O -H A N D LO W A

za tru d n i:

KIEROWCĘ
prawo jazdy kat. C+E
uprawnienia ADR na cysterny
uprawnienia na tankowanie i roztankowywanie cystern

oraz

OSOBY POSIADAJĄCE 
PRAWO JAZDY C + E

(także bez praktyki)
Zainteresowane osoby prosimy 

o kontakt 601 566  947
Osoby zainteresowane prosimy o kontakt 

BIREX Firma Usługowo Handlowa, ul. Poznańska 26, 
63-200 Jarocin, w godz. 7.00 -15,00

S T A N  B E Z R O B O C IA  
W  P O W IE C IE  J A R O C IŃ S K IM  
od 23 do 29 września

liczba
bezrobotnych

1.617
wyrejestrowani

24

zarejestrowani

68
wyrejestrowani, 

którzy podjęli pracę

15
S T A N  B E Z R O B O C IA  
W  P O W IE C IE  J A R O C IŃ S K IM  
od 30 września do 6 października

liczba
bezrobotnych

1.635
wyrejestrowani

zarejestrowani

103
wyrejestrowani, 

którzy podjęli pracę

84 67
(dane orientacyjne z PUP Jarbcin)

p r f M iu m
POZYC /.K  ). .'•» iw vin łi

Masz wolny czas i chcesz dorobić pensji? 
Piemlum Pozyaki zatrudni osobę do pracy w  charakterze:

PRZEDSTAWICIELA
FINANSOWEGO

Oferujemy:
• atrakcyjne wynagrodzenie
• ubezpieczenie na życie 
■ opiekę medyczną
• wdrożenie do pracy oraz opiekę Kierownika Sprzedaży.

Zadzwoń do nas: 61 623 34 44 
bądź wyślij sins o treści Praca 605 052 769

ZATRUDNIĘ
KUCHARZA, KUCHARKĘ, 

KELNERA, KELNERKĘ, 
BARMANA, BARMANKĘ

restauracja Darwid Krobia

więcej informacji pod nr tel.

508 989 525
B IU R O  R E K L A M Y < < <

/  |  GAZETA ■ jr ■ ■
-J a ro c iń s k a !

A rtu r A n tc za k
508 318 922
A n g e lik a  W ło d a rc z y k
509 082 772

Jarocin, ul. Kasprzaka l a  
tel. (6 2 )  7 4 7  4 7  4 7

http://www.opracy24.pl
mailto:spharma@op.pl
mailto:rekrutacja@leopol.pl
mailto:biuro@bktrade.pl
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Brak wykwalifikowanych pracow
ników na rynku pracy jest spowodo
wany wieloma czynnikami. Część fa
chowców wyemigrowała, inni zmienili 
miejsce zamieszkania na terenie Pol
ski, ale problem zaczął się od chwili, 
kiedy młodzi ludzie zaczęli masowo 
wybierać uczelnie wyższe, zamiast 
szkól zawodowych. - To spow odow ało, 
ie  w  te j chw ili p o szu k iw a n i fa ch o w cy  są  
w cen ie  - informuje Grzegorz Fengler, 
dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Jarocinie.

Problem deficytu pracowników 
jest niemal niezauważalny, jeśli cho
dzi o zatrudnienie na tzw. najniższym' 
szczeblu. - J e że li k to ś  p o trze b u je  o só b  
do w yko n yw a n ia  p ro s ty c h  c zyn n o śc i, 
to  n a d a l m o żn a  ta k ie  o so b y  p o zy sk a ć  
- mówi dyrektor.

Pozyskiwanie nowych fachowców 
jest coraz trudniejsze. Podobna sytuacja 
ma miejsce na naszym terenie. - W  reje
strach pow oli zaczyna brakow ać inżynie- 
N w  w szelakiej branży - mówi Fengler.

Ja dam więcej
Jak więc na terenie naszego po

wiatu wygląda walka o pracowników?
- Po w ielu  rozm ow ach  z  p ra co d a w ca m i 
w iem , że  p o w o li s ta je  s ię  n a g m in n e  
P o d k u p y w a n ie  d o b ry c h  fa c h o w c ó w , 
czy li lic y to w a n ie  s ię  n a  p r z y k ła d  n a  
sta w ki g o d zin o w e . „ Z a ra b ia sz 15  z l?  
To ja  c i d a m  16. ” R y n e k  s ię  zm ie n ia  
‘ co ra z c zę śc ie j p ra co d a w cy  b ęd ą  p o  
p r o s tu  m u s ie li le p ie j w y n a g ra d za ć  
d o b ry c h  fa c h o w c ó w , c h c ą c  k o r z y -  
s ta ć  z  ich  u słu g  - dodaje szef urzędu 
pracy.

Rywalizacja o specjalistów w po
szczególnych branżach jest wielo
płaszczyznowa, bo nie każdy może 
sobie pozwolić na oferowanie wyż
szych płac. Dlatego przedsiębiorcy 
często decydują się na inne formy 
zachęty dla pracowników, by pokazać, 
że zależy im na ich umiejętnościach.

Auta i nagrody finansowe
Polskie oddziały zagranicznych 

firm , w których pracuje coraz więcej 
jarociniaków, zaczynają sięgać po 
bardziej wyrafinowane „bonusy”, żeby 
Przyciągnąć do siebie najlepszych 
specjalistów.

Niecodzienny pomysł zapropo
nowała swoim pracownikom firma 
Clavey, która świadczy usługi w za
kresie utrzymania ruchu, technicznego 
utrzymania obiektów, prac jakościo- 
wych i od lat współpracuje z Volkswa- 
genem, a od niedawna także z jedną 
z fabryk Porsche.

W  Jarocinie można znaleźć ogło
szenie o następującej treści: „Kan
dydacie, jeśli z twojego polecenia 
zatrudnimy co najmniej cztery ko
lejne osoby - otrzymasz samochód 
służbowy i zwrot kosztów za dojazdy 
do pracy”.

Przedstawiciele przedsiębiorstwa 
tłumaczą, że koncepcja udostępnienia 
służbowych aut została pozytywnie 
Przyjęta przez załogę i jest postrzega
na jako „udogodnienie w dotarciu do 
pracy”. - C hcem y w  ten  sposób  za ch ęcić  
naszych jx> tencjalnych pra co w n ikó w  n ie  
m ieszka ją cych  w  p o b liżu , a b y  o d leg łość

^ O p ra c y 2 4  |

W y n a g r o d z e n i e  
t o  j u ż  z a  m a ł o

Słynne hasło „Na twoje miejsce jest czterdziestu innych" powoli odchodzi 
do lamusa. Bezrobocie spada, a firmy cały czas szukają kolejnych osób 

do pracy. To sprawia, że coraz częściej mamy do czynienia z rynkiem 
pracownika, a nie pracodawcy. Jakie „haczyki" stosują firmy, by przyciągnąć 

do siebie najlepszych specjalistów?

C A  a  S A M O C H Ó D  S Ł U Ż B O M

K A N D Y D A C IE !  J E Ś L I  Z  T W O J E G O  P O L E C E N IA  Z A T R U D N IM Y  C O  N A J M N IE J  
C Z T E R Y  K O L E J N E  O S O B Y  - O T R Z Y M A S Z  S A M O C H Ó D  S Ł U Ż B O W Y  / 

Z W R O T  K O S Z T Ó W  Z A  D O J A Z D Y  D O  P R A C Y

Grupa Ctavey zatrudni do Zakładu w Swarzędzu i we Wrześni (te re n  F A B R Y K I V W )  
do działów Utrzymania Ruchu i Technicznego Zarządzania O b ie k ta m i

B L A C H A R Z Y  SP A W A C ZY  Ś L U S A R Z Y  
M ECH AN IKÓ W  ‘ E L E K T R Y K Ó W  A U T O M A T Y K Ó W
c v  x ponixsxym

Nietypowe ogłoszenie firm y Clavey

STOPA BEZROBOCIA 
W POWIECIE JAROCIŃSKIM

19,5% - XII 2006  
8,9%-X II 2015  
6,3% - VII 2016

STOPA BEZROBOCIA 
W WIELKOPOLSCE

1 1 ,7 % -X II 2006  
6 , 2 % -XII  2015  
5,3% - VII 2016

STOPA BEZROBOCIA 
W POLSCE

14,8%  - XII 2006  
9,8%-XI I  2015  
8 ,6% -VI I  2016

Dane z Powiatowego Urzędu Pracy w  Jarocinie

n ie  b yła  d la  n ic h  p rze szk o d ą  p rz y  w y
bo rze  p ra co d a w cy - dodaje Piotr Kuź
niak, kierownik ds. rekrutacji, szkoleń 
i rozwoju. W  ten sposób jednym au
tem służbowym może dojechać do 
pracy kilku zatrudnionych. ■

To jednak nie koniec udogodnień. 
„ P lanu jem y ta k że  zo rg a n izo w a ć  busy, 
k tó re  b ęd ą  d o w o ziły  p ra co w n ikó w  d o  
za k ła d u  ” - czytamy w piśmie przysła
nym przez firmę.

Clavey korzysta także z programu 
rekomendacji. - Z a  każdego poleconego  
p ra co w n ika , k tó ry  p ozytyw n ie p rze jd zie  
3 -m iesięczn y  o kres próbny, a  n a stęp n ie  
zo sta n ie  za tru d n io n y n a  ko le jn ą  um ow ę  
o  p ra cę , p o leca ją cy  o trzym  u je  nagrodę  
fin a n so w ą  - wyjaśnia kierownik ds. 
rekrutacji.

Pociąg do pracy
W* niwelowanie barier zw ią

zanych z transportem włączy! się 
także Urząd Marszałkowski W o
jewództwa Wielkopolskiego, który 
odpowiedział na pismo przedsta
wicieli Powiatowej Rady Rynku 
Pracy w Jarocinie dotyczące przy
wrócenia linii kolejowej na trasie 
Jarocin - W rześnia - Gniezno.
- 2  p a ź d z ie r n ik a  o tr z y m a liś m y  o d 
p o w ie d ź , w  k tó r e j p a d ły  n a s tę p u ją c e  
słow a: „ O sta teczn a  d ecyzja  w  sp ra w ie  
p rze w o zó w  p o w in n a  z o s ta ć  p o d ję ta  
p o d  k o n ie c  b ie ż ą c e g o  r o k u . A k tu 
a ln ie  trw a ją  p ra c e  zw ią za n e  z  k o n 
s tr u k c ją  r o z k ła d u  ja z d y  p o c ią g ó w "
- mówi Grzegorz Fengler, dyrektor 
PUP-u.

Języki i studia - tak, 
rzeźbiarstwo - nie

W  firmie Homag ze Środy Wlkp. 
zajmującej się produkcją maszyn do 
obróbki drewna - która także zatrud
nia wielu mieszkańców z naszego 
terenu - istnieje szeroki wachlarz udo
godnień dla pracowników. - W szyst
k ic h  tra k tu je m y  p o d o b n ie . O soby ju ż  
za tru d n io n e  i ci, k tó rzy  w ła śn ie  p o d p i
su ją  z  n a m i u m o w y o trzy m u ją  p a k ie t 
rzeczy, k tó re  p o w in n y  n a s  w y ró żn ia ć  
n a  tle  in n ych  p rze d się b io rc ó w  i p r a 
codaw ców  - mówi Piotr Budkiewicz, 
dyrektor finansowy przedsiębiorstwa.

Jak zaznaczają przedstawiciele 
niemieckiego koncernu, wszyscy pra
cownicy otrzymują wynagrodzenie

na czas. - To rze c z p o d sta w o w a , a le  
n ie  o czyw ista  w  p ryw a tn ych  firm a c h  - 
podkreśla Budkiewicz. - O prócz tego  
za p ew n ia m y  o p ie k ę  m ed yczn ą , m o żli
w o ść  sk o rzy s ta n ia  z  za ję ć  spo rto w ych , 
d o fin a n so w a n ie  d o  ob iadów , d o  n a u k i 
ję z y k a  a n g ie lsk ie g o  lu b  n ie m ie c k ie g o  
i stu d ió w  - wylicza dyrektor finansowy.

- N ie  fin a n su je m y  ku rsó w  rzeźby, 
tka c tw a  a n i m a la rstw a , a le  słysza łem , 
że  są  ta k ie  trendy, żeby p o zw o lić  rozw ijać  
się  p ra co w n iko m  w  innych  k ie ru n ka ch , 
n iż  te  zw ią za n e  z  w ykonyw anym  zaw o
d em , bo  w tedy p o d o b n o  są  o n i b a rd zie j 
szczęśliw i - wyjaśnia Piotr Budkiewicz.

Przedstawiciel Homagu zapewnia, 
że dostępność pracowników na tynku 
jest duża, ale problemem jest znalezienie 
najlepszych fachowców. - N ie pow iem , że  
m a m y o lbrzym ie problem y. R ynek je s t na  
tyle ruchom y, że w iele osób zm ien ia  pracę, 
k to ś  m a  o ch o tę  s ię  p rzen ieść , aw a n so 
w ać. N ie  m a  ta k ie j sytuacji, że  o d  dw óch  
la t szu ka m y  pracow ników  i n ie  m ożem y  
zna leźć. R ekria a c ja  w ym aga czasu , n ie  
je s t to  p ro ste  zadanie, a le uda je n a m  się
- zapewnia dyrektor Budkiewicz.

Firma Homag nie odczula na ra
zie nowego trendu zwanego rynkiem 
pracownika. Szef finansów koncernu 
zwraca jednak uwagę na inny pro
blem. - J e s t k ło p o t z  m ło d ą  gen era cją . 
P rzychodzą  d o  n a s o so b y  p o  stu d ia ch , 
k tó re  n ie  m a ją  d o św ia d czen ia , a le  za  
to  w ygórow ane o czek iw a n ia . N iek tó rzy  
m yślą , że  sko ro  u ko ń czy li s tu d ia , m a ją  
ty tu ł m a g istra  in ży n ie ra  i m in im a ln e  
dośw iadczen ie zaw odow e, o d  ra zu  będą  
za ra b ia ć  p ó łto re j śre d n ie j kra jow ej, co  
je s t n iea d ekw a tn e d o  um iejętności, ja k ie  
m o g ą  za o fero w a ć  firmie - tłumaczy.

Jesteś w ciąży?
Dobrze trafiłaś

Także Volkswagen Poznań, który 
otwiera właśnie fabrykę we Wrześni, 
stosuje bonusy dla pracowników.
- W szyscy są  ob jęci op ieką  zdrow otną  na  
te ren ie  p o szczeg ó ln ych  zakładów . M ają  
te ż  m o żliw o ść  p rzy stą p ie n ia  d o  p a k ie tu  
m ed yczn eg o , k tó r y  w  za k re s ie  p o d s ta 
w ow ym  je s t op łacany p rze z pracodaw cę, 
m ogą ta kże  p rzystą p ić  do  pracow niczego  
p ro g ra m u  e m ery ta ln eg o  - mówi Dag
mara Prystacka, rzeczniczka prasowa 
Volkswagen Poznań.

Na osobny pakiet udogodnień 
mogą liczyć pracownice w ciąży. 
Program „Młoda M am a” zawiera 
skrócony do 6 godzin czas pracy przy —  
pełnoetatowym wynagrodzeniu, który 
obowiązuje przez całą ciążę. - K obiety  
w  ciąży n ie  m u szą  zo sta w ia ć  sa m ochodu  
n a  p a rk in g u  i m ogą  p o d je c h a ć  p o d  b iu 
ro. M o że  to  w yd a ć s ię  d ziw n e , a le  n a sz  
za k ła d  je s t b a rd zo  ro zleg ły  i o d leg ło śc i 
m ięd zy  p o szc ze g ó ln y m i m ie jsc a m i b y 
w a ją  d o ść  d u że  - wyjaśnia Prystacka.
- M a m y sp e c ja ln e  k rze s ła  d la  k o b ie t 
w  ciąży, k tó re  s ie d zą  p rzy  k o m p u te rze , 
żeb y  im  b yło  w ygodnie. S ą  o n e  sp e c ja l
n ie  w ypro filow ane. D la  m ło d ych  m a m  
m a m y  sp ec ja ln e  p o k o je  p rzysto so w a n e  
d o  ka rm ien ia , śc iągn ięcia  p o k a rm u . S ą  
to  p o k o je  o d p o czyn ku  w yko rzystyw a n e  
za ró w n o  p rz e z  p a n ie  w  ciąży, ja k  i k a r 
m ią ce  m a tk i - dodaje rzeczniczka.

• (seb)

o g ł o s z e n ie  w ł a s n e  w y d a w c y  ----------------------------------------------------------------------------------— -------------------------------------------------------------

Naprowadzimy klientów
na Twój biznes!
www.jarocinska.pl/firmy

e-mail: bazafirm@jarocinska.pl
tel. 62 332 20 41 ,62  747 47 47

http://www.opracy24.pl
http://www.jarocinska.pl/firmy
mailto:bazafirm@jarocinska.pl
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Szynka dostata 
puchar 
od ministra

Po raz kolejny raz firma ZPM  Bie
gun została laureatem Ogólnopolskiego 
Konkursu Wędliniarskiego X X II Forum 
Rzeźnictwa i Wędliniarstwa, odbywają
cego się w ramach Międzynarodowych 
Targów Polagra w Poznaniu.

Do rywalizacji stanęło 20 firm branży 
mięsnej z całej Polski. Jak co roku ocenia
no tylko produkty, które spełniają ściśle 
określone regulaminowe kryteria. Komi
sja oceniająca to zespół ekspertów i spe
cjalistów w branży wędliniarskiej oraz 
zaproszona 50-osobowa grupa osób, 
która oceniała wygląd, smak i zapach 
wszystkich produktów. Wyroby podda
ne ocenie były całkowicie anonimowe, 
oznaczone jedynie numerem, a nie nazwą 
producenta. - W łaśn ie z  te j an o n im o w o ści 

je s te ś m y  n a jb a rd zie j d u m n i, p o n ie w a ż to  
zm ysły  ju r y  w ystaw iły n a m  n a jw yższe  noty, 
a  n ie  n a  p rzy k ła d  zn a jo m o ść  p ro d u c e n ta  
- podkreśla Dorota Gens, pełnomocnik 
ds. zapewnienia jakości w ZPM  Biegun.

Uznanie zdobyły szynka polska 
(pierwsze miejsce w kategorii Przebój 
wędliniarski 2016), parówki Piotrusie 
(pierwsze miejsce w kategorii Wyroby 
drobiowe) i kiełbasa polska pieczona 
(trzecie miejsce w kategorii Najlepszy 
wyrób wędliniarski w ocenie konsumenc
kiej). Szynka polska otrzymała dodatko
wo Puchar Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi dla Najlepszego producenta w kon
kursie Przebój wędliniarski roku 2016.

(akf)

POWIAT

Bilety na „Smoleńsk” 
to powrót do komuny, 
promocja czy lekcja historii?

„Heroicznym czynem” na
zwał Stanisław Martuzalski za
kup przez starostę biletów na film 
„Smoleński’. Dyskusja na ten temat 
została wywołana na ostatnim po
siedzeniu rady powiatu i chwilami 
była bardzo podniosła i burzliwa, 
a chwilami groteskowa.

Zaczęło się od ironii. Radny 
Martuzalski w prześmiewczym to
nie wyraził przekonanie, że Bartosz 
Walczak na pewno zapłacił za bilety 
dla młodzieży z własnej kieszeni.
- C zęsto  p a n  p o w ta rza , ż e  b rzydzi s ię  
m in io n ym i cza sa m i, ja k  to  p a n  m ów i 
„ ko m u ch a m i ”. J a  te  czasy p a m ię ta m  
i też byłem  w tedy przym uszany, żeby na  
ta k ie  w yb itn e  w ydarzen ia , ja k  „Pan
c ern ik  P a tio m kin  " iś ć z  ca łą  k la są  do  
kina . B yło to je d n a k  za  śro d k i p u b licz
ne. Tu chyba  n ie  m a m y  z  p o d o b n ym  
d zia ła n iem  d o  czyn ien ia  - ironizował 
były starosta. - J eże li z  p a ń sk ic h  p ie 
n iędzy ta k i p rezen t zo s ta ł sfin a n so w a 
ny, to  g ra tu lu ję . J e że li z  p u b liczn ych , 
to  w pisu je się  p a n  w tę  narrację, któ rą  
sa m  p a n  p o tę p ia , o kreśla ją c  ta m te  
czasy, ja k o  „ k o m u sze ” - skwitował 
Martuzalski.

Jego wypowiedź skomentował 
Jan Szczerbań, przewodniczący 
rady powiatu. - P an s ta ro sta  za p ra 
sza , żeb y  n a jp ierw  obejrzeć, p rze m y 
śleć, a  p ó źn ie j dysku tow ać. D laczego  
m ło d zież n ie  m a  m ie ć  takiego  praw a. 
J a  n ie  ro zu m iem . A  czym  s ię  ró żn i 
S m o le ń sk  o d  K a tyn ia ?  P rzec ież ta m  
zg in ą ł p rezyd en t i na jw ażniejsze osoby  
R zeczyp o sp o lite j. J a  n ie  ro zu m ie m
- powtarzał przewodniczący.

Te słowa wywołały prawdziwą 
burzę. Na „widowni” podniósł się 
szum. Słychać było słowa „hańba”,

W jarocińskiej premierze filmu , 
powiatu

„skandal”. Natychmiast też zare
agował Stanisław Martuzalski. -Ja , 

ja k o  o so b a  z  rodziny, k tó re j p ro sta cz
ko w ie  g in ę li - je d e n  z  czło n kó w  m o je j 
ro d zin y  zg in ą ł w  K a tyn iu  - n ie  życzę  
so b ie  i je s te m  p ew ien , ż e  tysią ce  ro 
d zin  w  P olsce, k tó rych  krew n i zg in ęli 
za m o rd o w a n i rę k o m a  k o m u n is tó w  
w  K a ty n iu , p o ró w n y w a n ia  ich  d o  
o fia r  - s tra szn e j tra g ed ii, a le  je d n a k  
w ycieczk i d o  S m o le ń sk a  - grzmiał 
oburzony Stanisław Martuzalski.
- R ela tyw izo w a n ie  h is to r ii je s t  n a j
w iększą  zb ro d n ią  i za  to  za p ła c ic ie
- ostrzegał.

Głos zabrał starosta Bartosz 
Walczak. - To n ie  p ierw szy  p rzyp a d ek  
a n i w  h is to r ii p o w ia tu  ja ro c iń sk ieg o , 
a n i ja k ieg o ko lw iek  sa m o rzą d u  w  P ol
sce, k tó r y  d la  sw o ich  u czn ió w  fin a n 
su je  k o sz ty  w yjazdu  n a  sp e k ta k l, w y
staw ę, d o  kina . n a  koncert. N a to m ia st

.Smoleńsk" uczestniczyli między innymi przedstawiciele władz Jarocina oraz

co  d o  sa m eg o  d zie ła , ja k im  je s t film , 
to  n ie  je s t to  fi lm  d o ku m en ta ln y , a le  
fa b u la rn y , to  k a żd y  z  n a s  m a  p r a n o  
m ie ć  sw o ją  o p in ię . I  n a sza  m ło d zie ż  
te ż  ta k ą  o p in ię  p o w in n a  m ieć . N ie 
w ażne, czy było  to  „ M iasto  4 4 ”, czy  
„ K atyń", czy  b ęd zie  to  „W ołyń” - ar- 

. gumentował starosta. - S m u tn e  je s t 
je d n o  - sze ść  la t te m u  w  ka ta s tro fie  
p o d  S m o le ń sk ie m  zg in ą ł p rezyd en t, 
n a jw a żn ie jsze  o so b y  w  p a ń stw ie  ze  
w szy s tk ic h  śro d o w isk  p o lity c zn y c h  
i o so b y  a p o lityc zn e  te ż , a  m y, ja k o  
P olacy n ie  p o tra fim y  u sza n o w a ć  te j 
tra g ed ii i n a  p o trze b y  sp e k ta k lu  p o 
lityczn eg o  p d  sze śc iu  la t je s t ro b io n a  
nagonka  n a  tę  katastro fę. U w ażam , że  
p o w in n iśm y z  tego w yciągnąć w nioski. 
N ie  p o w in n o  n a s to  n ieszczęście  d zie 
lić, a le  łączyć - przekonywał starosta 
Walczak.

Do tematu w dalszej części ob

rad wrócił Jan Szczerbań, który 
dziękował staroście za pomysł za
kupu biletów na „Smoleńsk”. -N ie  
m o g ę s ię  zg o d zić  z  tym , że  to  b yło  ja 
k ie ś  p rzym u szen ia  d la  uczniów . P rzed  
ka żd ym  w yjściem , k ied y  ja  p ro w a d zi
łem  m łodzież, było pytan ie: czy chcecie 
iś ć  n a  te n  film ?  I  p a d a ła  odpow iedź: 
Tak. W iele o só b  p y ta ło  się , d laczego  
ty lko  te  k la sy, a  n ie  p o zo s ta łe  - wy
jaśniał Szczerbań. - A  je s t  je s zc ze  
je d n a  rzecz, n ie c o  h u m o ry sty c zn a  
- p a n ie  s ta ro sto  g ra tu lu ję , bo  n a  la ką  
p ro m o c ję  Ja ro c in a  b yśm y  z  b u d że tu  
w iele m ilionów  w ydali. Ja  d zięk i p a n u  
p ierw szy  ra z w życiu  w  ogólnopolskich  
m e d ia c h  im a łe m  o k a z ję  za is tn ie ć . 
B a rd zo  p a n d  za  to  d z ię k u ję  - powta
rzał Szczebrań, któryjest nauczycie
lem w kilku szkołach ponadgimna- 
zjalnych naszego powiatu.

ANNA KONIECZNA

KAŻDEGO DNIA 
NOWE INFORMACJE

► KOTLIN

Będzie trze c ia  siłow nia

Zawsze tam, gdzie Ty

^ JAROCIN'

Opłaca się głosować na swoje osiedle
Do niedzieli -16  października 

mieszkańcy Jarocina mogą głoso
wać na projekty, które zostały zgło
szone do jarocińskiego Budżetu 
Obywatelskiego dla Osiedli na rok 
2017 i zostały pozytywnie ocenione 
w czasie weryfikacji formalnej oraz 
szczegółowej.

Głosowanie odbywa się za po
mocą systemu elektronicznego na 
stronie www.obywatelski.jarocin.pl. 
Mogą w nim uczestniczyć osoby

pełnoletnie, posiadające czynne 
prawo wyborcze, ujęte w rejestrze 
wyborców gminy Jarocin dla obsza
ru danego osiedla (stan na 31 sierp
nia 2016 r.). Mieszkańcy, którzy nie 
posiadają dostępu do internetu 
mogą głosować w godzinach pracy 
w pięciu filiach Biblioteki Publicz
nej Miasta i Gminy Jarocin: Filia 
nr 1 „Pod Ratuszem”, Filia nr 2 
w Zespole Szkół nr 3 w Jarocinie, 
Filia nr 3 w Szkole Podstawowej

nr 4 w Jarocinie, Filia nr 5 JOK 
Jarocin oraz w Bibliotece Głównej 
w pałacu Radolińskich.

- Z ach ęca m y m ieszka ń có w  osie
d li d o  u d zia łu  w  g ło so w a n iu , p o n ie 
w aż o sied le  z  n a jw yższą  frekw en c ją  
p o d cza s g losow ania  w  ko lejn ej edycji 
JB O  o trzym a  50%  d o  p o d sta w o w ej 
p u li, o b licza n e j n a  p o d sta w ie  liczby  
m ieszka ń có w  - apelują urzędnicy 
jarocińskiego magistratu.

Trzecia siłownia zewnętrzna stanie 
w Kotlinie w przyszłym roku. Zadanie 
zostanie sfinansowane z funduszu so
łeckiego. Tak postanowili mieszkańcy 
wioski na zebraniu, na którym decydo
wano o podziale środków na 2017 roik. 
Tym razem siłownia plenerowa pojawi 
się przy ul. Rymarkiewicza. Na ten cel 
zostanie wydane 22 tys. zł.

W tym roku podobne urządzenia 
zamontowano na ul. Orzeszkowej, 
a jeszcze wcześniej na ul. Powstańców 
Wielkopolskich. Sołtys Kotlina twierdzi,

że siłownie są wykorzystane. - Pew nie, 
że  n ie  są  o n e  ca ły cza s oblegane, a le  je s t 
za in tereso w a n ie  tą  fo r m ą  rekreacji. N a  
p ew n o  ju ż  w ięcej tego  typu  u rzą d zeń  n ie  
b ędziem y m ontow ali. C hyba że  K otlin  a ż 
ta k  bardzo  się  rozbuduje, to  w tedy m o żn a  
IK im yśleć o  kolejnych - rozważa jarosław 
Tomaszewski. W praktyce wygląda to 
tak, że przy każdym placu zabaw ma 
być siłownia.

Pozostałe 9.600 zł z przyszłoroczne
go funduszu sołeckiego trafi na organi
zację festynu „Powitanie Lata”. (era)

(ann)

Lista 37 projektów zgłoszonych do Jarocińskiego Budżetu Obywatelskiego dla Osiedli na rok 
2017  razem z opisami dostępna jest na stronie internetowej www.jarocin.pl.

Głosuj na: www.obywatelski.jarocin.pl Blisko 25 tys. zl wydano na budowę siłowni przy ul. Orzeszkowej

http://www.jarocinska.pl
http://www.obywatelski.jarocin.pl
http://www.jarocin.pl
http://www.obywatelski.jarocin.pl
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► GM INA ŻERKÓW PRZEKAŻE POWIATOWI 3,5 MLN ZŁ

To jes t 
„droga życia"

Żerkowscy radni wyrazili zgo-

II dę na partycypowanie w kosztach 
| Przebudowy drogi Żerków-Kamień- 

Dobieszczyzna-Grab. Propozycję 
Przedstawił radnym starosta jarociń
ski Bartosz Walczak, który pojawił się 
na posiedzeniu połączonych komisji. 
Starostwo powiatowe przygotowało 
bowiem wniosek do wojewódzkiego 
Programu budowy dróg, z którego 
można uzyskać dofinansowanie w wy
sokości do 3 min. zł. Dodatkowo 
Punktowana jest współpraca między 
samorządami i stąd pojawiła się pro
pozycja skierowana do żerkowskich
radnych.

Potrzebna współpraca,.
| żeby były punkty

Koszt przebudowy ok. 10 km

(drogi szacowany jest na 10 min zł, 
dlatego udziały samorządu powia
towego i gminnego musiałyby wy- 
nieść po 3,5 min zł. - Ż e b y  u zy sk a ć  te  
d miliony trzeba  w yka za ć u d zia ł w łasny, 
a d o d a tko w e 5  p u n k tó w  w ra n k in g u  
^ ż n a  u zyska ć , je ś li je d e n  sa m o rzą d  
Pomoże d ru g iem u  sa m o rzą d o w i - wy
jaśnił burmistrz Jacek Jędraszczyk. 
‘ %  n ie  je s te ś m y  ta k  b o g a tą  g m in ą , 
a b yśm y m o g li p o ło ży ć  3 ,5  m in  n a  s tó ł 
1 Pow iedzieć, ż e  w  to  w ch o d zim y. B u -

I ^że t n a  n a s tę p n y  ro k  m a m y  b a rd zo  
naPięty, b o  m a m y  o czyszcza ln ię , s ta c ję  
uzdatn ian ia  w o d y o ra z sw o je  d ro g i d o  
Zrobienia. M a m y rów n ież s ie ć  w odocią- 

i  ?(nvą  i kanalizacyjną . M u sim y ro b ić tak,
f żeby n a s i m ie szk a ń c y  b y li zad o w o len i.

Choć n ie  u kryw a m , że  ta  d roga  to  je s t 
nasza  „droga ży c ia " . J e szc ze  tro ch ę , 

f lo do Ż erko w a  b ęd zie  m o żn a  d o jech a ć  
W ko o d  K lęki, bo  w szęd zie  in d z ie j są

ju ż  ja k ie ś  o g ra n ic zen ia  to n a żo w e. I  na  
ry n k u  n a w ro tka  i  ja z d a  z  p o w ro tem  - 
kontynuował.

Starosta jarociński Bartosz Wal
czak zapewniał, że 3,5 min zł jest 
jedynie kwotą kosztorysową, która 
po ogłoszeniu przetargu powinna 
się zmniejszyć o około 30-50%. - N a  
sw o je  b a rk i w zię liśm y  c ię ża r w yko n a 
n ia  d o k u m e n ta c ji. I  s tą d  p y ta n ie , c zy  
p a ń s tw o  je s te śc ie  za in te re so w a n i tym , 
żeb yśn ty  za c zę li to  ro b ić  - stwierdził. 
-A  czeka  n a s je s zc ze  je d n o  du że , w spó l
n e  p rzed sięw zięc ie . W raz z  p a n e m  b u r
m is trze m  p la n u je m y  o d d a ć  d o  u ży tk u  
p r z e d  w a k a c ja m i 2 0 1 8  ro k u  śc ie żk ę  
row erow ą.

Radny powiatowy Zbigniew Kuż- 
dżai podkreślił, że przebudowa drogi 
została podzielona na dwa etapy ze 
względu na koszty. Całość wynosi
łaby ok. 15 min. - To, czy  te n  d ru g i 
e ta p  b ęd zie  w  k ie ru n k u  G rabu  czy  d o  
S u c h e j i P arzew a , to  je s t  k w e stia  d o  
d a lszych  rozm ów . (...)  N a  ca łą  W iel- 
k o p o ls k ę  je s t  8 0  m ilio n ó w . To d z ie li 
s ię  n a  g m in y  i p o w ia ty . D la te g o  ta k  
w a żn y  je s t  k a żd y  p u n k t w e w n io sk u . 
N a  ra z ie  p ro p o n u je m y  w am  p ie rw szy  
eta p , k tó ry  b ęd zie  k o ń czy ł s ię  w K a m ie 
n iu  - wyjaśniła Honorata Śmigielska,

dyrektor wydziału rozwoju starostwa 
powiatowego w Jarocinie. Dodała, że 
na wartość inwestycji składa się nie 
tylko cena wykonania nawierzchni 
asfaltowej, ale i całej infrastruktury
- chodników, zatok i ścieżek rowe
rowych. Droga miałaby też zostać 
poszerzona z 5,5 do 6 metrów. Po
dzielenie inwestycji na etapy miałoby 
pozwolić na uzyskanie dwukrotnie 
dotacji z budżetu wojewódzkiego.
- W ie lo k ro tn ie  ro zm a w ia liśm y , że b y  
n ie  było  ta k ic h  sy tu a c ji, ja k  w  c za sie  
p rzebudow y drog i Ż erkó w  - K lęka , gdzie  
w  p la n ie  n ie  b yło  c h o d n ik a  i w iele  la t 
trzeb a  było tu i n iego  c zeka ć  - stwierdził 
radny Wojciech Raś.

Drugie podejście 
do tematu

Po spotkaniu ze starostą radni 
poprosili, żeby jeszcze prz«d gło
sowaniem spotkać się po raz drugi 
w związku z tematem drogi. Zostało 
ono zwołane na godzinę przed se
sją. W trakcie Janusz Szóstek chciał 
wiedzieć, gdzie dokładnie leży grani
ca, do której ma być robiona droga 
w pierwszym etapie. - P a n ie  radny, 
b y ł p a n  s ta ro sta , b yła  p a n i dyrektor, to

w szystko  b yło  m ó w io n e. M ogę p a n u  to  
je s zc ze  dw a ra zy  p o w tó rzyć  - wtrącił się 
radny Wojciech Raś. - B o  ja  c i m o g ę  
p o w tó rzyć  dw a  ra zy ! D ru g a  sp ra w a , to  
czy  k to ś  z  p a ń stw a  u cze s tn ic zy ł w  p ro 
jek to w a n iu  tego ? C zy była k o m isja ?  C zy  
w szy s tk ie  u w a g i były  p rz e k a zy w a n e ?  
Wojciech Raś wyjaśnił, że odbyło 
spotkanie projektantów z sołtysami 
i radnymi z miejscowości, przez które 
ta droga przechodzi. - B u rm istrza  n ie  
było  - dodał Jacek Jędraszczyk. Dla 
Janusza Szóstka nie była to satys
fakcjonująca odpowiedź. - C zyli ja k  
w  cza sie  budow y lu b  p o  je j  za ko ń czen iu  
będą  ja k ie ś  uw agi. to  m a m y się  zw racać  
d o  B o żejew icza , B a ra ń sk ieg o  czy m o że  
d o  so łty sa  ? N ik t n ie  m ó w i, że  ta  droga  
m a  n ie  b yć ro b io n a . C h o d zi ty lk o  o  f i 
n a n se  - stwierdził radny.

Ewa Marek-Skiba podkreśliła, 
żeby w porozumieniu zostały ujęte 
wszystkie dyskutowane kwestie i zgło
szone wątpliwości. Przewodnicząca 
rady Barbara Urbańska wnioskowała, 
żeby jego treść przed podpisaniem 
została przedstawiona także radnym. 
Skarbnik Bronisława Rogacka stwier
dziła, że należało już wcześniej zmie
nić trasę remontu i zacząć od strony 
Parzewa i Dobieszczyzny. Propozycję 
poparł radny Andrzej Stachowiak. - 
A le  d ro g i s ię  ro b i o d  sto lic y  w  Tatry, 
a  n ie  o d  T a tr czy w  B ie szc za d y  - zażar
tował Bogdan Bożejewicz. - Tu n a  tym  

fo r u m  n ie  było  w  ogó le to  d ysku to w a n e, 
a  o d  ra zu  p a d ła  p ro p o zyc ja , że  droga  
m a  b yć  s tą d  i d o tą d . W  o g ó le  w  tym  
że śm y  n ie  u czes tn ic zy li. K to ś  in n y  za  
n a s o  tym  zdecydow ał. A  te ra z je s te śm y  
p o trzeb n i ty lko  p o  to , aby p o d n ie ść  rękę. 
C h yb a  co ś tu  je s t  n ie  ta k  - stwierdził 
Janusz Szóstek. - J a  m a m  sw o je  la ta

i z  p a m ię c ią  m o g ę  m ie ć  k ru c h o , a le  
z  tego, co  p a m ię ta m  to  za w sze  w  c za sie  
d y sk u s ji m ó w iliśm y  o  d ro d ze  Ż e rk ó w  ‘
- D o b ieszczyzn a . N ig d y  n ie  b yło  m ow y  
o  tym , żeb y  to  d zie lić  n a  etapy. I  d la teg o  
je s te ś m y  te ra z  za sk o c ze n i.- tłumaczył 
radny Andrzej Stachowiak.

Kto wiedział, a kto nie?
Radna Ewa Kubacka uznała dys

kusję za bezzasadną, ponieważ temat 
został już szczegółowo omówiony.
- W szystko  p a n i H o n o ra ta  tłu m a c zy 
ła  i p a n  s ta ro sta  te ż . J a  m o że  była m  
zm ę c zo n a  i m o że  m i s ię  p rzysn ę ło , a le  
ja  to  w szystko  p a m ię ta m  i to  w szystko  
ro zu m iem  - stwierdziła. Andrzej Sta- 
chóWiak zarzucił jej, że należy do tej 
grupy, która już o wiele wcześniej 
wiedziała o planach starosty. Ewa Ku
backa nie zgodziła się z taką opinią. 
Głośno zaprotestowała, twierdząc, że 
o niczym nie wiedziała. -J a  m o że  m a m  
m e tr  s ie d e m d z ie s ią t i  n ie  je s te m  zb y t 
w ysoki, a le  n iech  p a n i m n ie  ju ż  ca łk iem  
n isk ieg o  n ie  robi. P a n i w ied zia ła  o  tym  
o d  tr ze c h  m iesięcy , a  m y  z o s ta liś m y  
za sk o c ze n i. 1 d la teg o  p o p ro s iliśm y  też, 
żeb y  z  tym  te m a te m  s ię  p rze sp a ć . A  ja  
tr zy  n o ce  n ie  sp a łe m , n ie c h  m i p a n i 
w ierzy , że b y  to  p rze m y śle ć . J a  m o że  
ta k  szy b k o  n ie  m yślę  ja k  ty. I  te  w ą t
p liw o śc i m i p rzyszły  d o  głow y. A  te ra z  
m a sz p re te n sję , że  c i za w ra ca m  g łow ę
- podsumował Andrzej Stachowiak.

Emocje przed podjęciem uchwały 
były ogromne, ale już w czasie głoso
wania czternastka radnych zgodnie 
opowiedziała się za udzieleniem po
mocy starostwu powiatowemu przy 
budowie drogi.

(Is)

I
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K o l e k t o r  n a  p r o ś b ę  m i e s z k a ń c ó w

dodatkowy kolektor na osiedlu 1000-lecia w  Jarocinie został wykonany przez firmę Kanwod z Konina

* Problemy z odprowadzaniem wody deszczowej na osiedlu 1000-lecia w Jarocinie mają długą historię. Na 
Przełomie 2009  i 2010  roku na osiedlu odbywała się kompleksowa wymiana sieci wodno-kanalizacyjnej oraz 
Progowej. Wczesną wiosną 2010  roku ulice i chodniki zamieniły się w strugi grząskiego błota. Wówczas wyko
nawca inwestycji firma Drobud postanowiła ufundować tysiąc par kaloszy dla dzieci z przedszkola „Marcinek" 
°raz uczniów Zespołu Szkół nr 5. Na kalosze mogli też liczyć nauczyciele ze szkoły i wychowawcy z przedszkola.

Dodatkowy kolektor wody 
deszczowej został podłączony 
do sieci kanalizacyjnej na osiedlu 
1000-lecia w Jarocinie. Mieszkań
cy odetchnęli z ulgą, bo za każdym 
razem, kiedy tylko nad Jarocinem 
zbierały się deszczowe chmury, 
z niepokojem patrzyli w niebo. 
- C iąg le n a s  za lew a ło . W ystarczył 
byle deszcz, n ie  m ó w ią c ju ż o  ja k ie jś  
w ię k sze j u lew ie , a  w o d a  b yła  ju ż  
w piw n icach  - mówi starsza kobieta 
mieszkająca na osiedlu. - W olski 
(były prezes PWiK w Jarocinie - 
przyp. red.) p o ło ży ł za  w ą sk ie  ru ry  
i one n ie  nadąża ły o db ierać te j wody. 
D od a tko w o  w szystko  w o ko ło  zo s ta 
ło  za b e to n o w a n e; zro b ili p a rk in g i, 
c h o d n ik i z  k o s tk i b ru ko w e j i g d zie  
ta  w o d a  m ia ła  o d p ływ a ć?  - pyta 
towarzyszący jej mężczyzna.

- To je s t ko lek to r, k tó r y  b ęd zie  
prow adzony p rzez u licę M aratoriską  
a ż  d o  teg o  row u za  te re n a m i fe s ti
w a lo w ym i - tłumaczy Remigiusz 
Nowojewski, prezes Przedsiębior
stwa Wodociągów i Kanalizacji 
w Jarocinie. Szef miejskich wo
dociągów przyznaje, że kolektor 
został wykonany w odpowiedzi 
na liczne prośby mieszkańców 
osiedla.

Zadanie kósztowalo ok. 800 tys. 
złotych i zostało sfinansowane 
z pożyczki, którą PWiK zacią
gnął w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo
darki Wodnej.

(ann)

Więcej za sale
Zgodnie z niedawnym zarzą

dzeniem burmistrza, za wynajem 
sal sportowych znajdujących się na 
terenie gminy trzeba będzie zapłacić 
więcej.

Za godzinę korzystania ze śro
dowiskowej hali sportowej w Jara
czewie i sali gimnastycznej w Rusku 
zapłacimy 4 zł więcej. Wynajem 
sal gimnastycznych w Jaraczewie 
i w Rusku na turnieje kosztować 
będzie 10 zł więcej, a za siłownie 
płacić będziemy 5 zł więcej.

Czym spowodowana jest pod
wyżka? - W ynika z  w yższych o p ła t na  
utrzym anie obiektów  * tłumaczy bur
mistrz Dariusz Strugała. Nowe ceny 
nie pokrywają pełnych kosztów. - D o 
ko rzysta n ia  z  sa l i ta k  b ędziem y m u 
sie li d o k ła d a ć  - zaznacza. (jan)

40 procent
Taka ulga przysługuje organizacjom sporto
wym, instytucjom kultury oraz jednostkom * 
pomocniczym i organizacyjnym z terenu 
gminy za korzystanie z sal

Środowiskowa hala sportowa w Jaraczewie
46 z ł / 50 Zł*
Sala gimnastyczna w Rusku
34 zł /  38 zł
Sala gimnastyczna w Jaraczewie (na turnieje)
70 zł /  80 zł
Sala gimnastyczna w Rusku (na turnieje)
50 zł /  60 zł
Siłownie w Jaraczewie oraz w Rusku
13 zł /  18 zł
•Ceny za godzinę przed i po podwyżce

http://www.jarocinska.pl
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Zdaniem niektórych mieszkańców ulicy Jarmarcznej znaki ustawione 
na środku ciągu pieszo-rowerswego są niebezpieczne dla osób, które 
się tam poruszają

Niebezpieczny las znaków 
na środku chodnika

Mieszkańcy ulicy Jarmarcz
nej chwalą przebudowaną drogę 
i możliwości połączeń komuni
kacyjnych, które teraz mają. - To 
n a p ra w d ę  w ygląda  b a rd zo  ła d n ie . 
T eraz n a sza  u lica  je s t ja k  M a rsza ł- 

■ ko w ska  w  W arszaw ie. W szyscy n a m  
za zd ro szc zą  - przyznaje Czesfaw 
Nowak, mieszkający przy Jar
marcznej szef jarocińskich struk
tur OPZZ.

Związkowiec dziwi się jednak, 
kto wymyślił tak dużą ilość znaków 
drogowych oraz ich usytuowanie.
- To je s t p ra w d ziw y  la s  - z n a k  p rzy  
zn a k u . I  to  je s zc ze  p o sta w io n e  n a  
śro d k u  ch o d n ik a  - oburza się No
wak. I dodaje: - O sta tn io  je c h a ła  
ja k a ś  m a tk a  z  d zie c k ie m , o b o je  na  
row erach. O na co ś ta m  d o  niego m ó
w iła , a  d z ie c ia k  s ię  za g a p ił i zd erzy ł 
z  tym  zn a k ie m . J a  n ie  w iem , k to  to  
w ym yślił, p rze c ie ż  to  n ieb ezp ieczn e
- twierdzi Nowak.

Problem jest znany urzędni
kom jarocińskiego magistratu.
- M y tłu m a c zy liśm y  p a n u  N o w a ko 
w i, d la czeg o  ta k  je s t. Z n a k i zo s ta ły  
p o s ta w io n e  zg o d n ie  z  p r o je k te m  
o rg a n iza c ji ru ch u , k tó r y  zo s ta ł z a 

tw ierd zo n y p rz e z  P ow ia tow ą K o m i
sję  d s. Z a rzą d za n ia  R u ch em  o ra z  
p rz e z  p o lic ję . T a ki je s t  o b o w ią ze k
- stwierdza Hubert Kujawa, od
powiedzialny za inwestycje dro
gowe na terenie gminy Jarocin.
- Ta ilo ść  zn a kó w  je s t  ko n ieczn a , bo  
k a żd e  sk rzyżo w a n ie  o d w o h ije  z n a k  
i m u si on  być p ow tórzony  - tłumaczy 
urzędnik. Magistrat rozważa inne 
rozwiązanie. - B ierzem y p o d  uw agę 
p rzen ie sien ie  tych  znaków . O ne w  te j 
ch w ili sto ją  n a  śro d ku  ciągu  p ie szo - 
-row erow ego n a  lin ii łą czą ce j o b ie  
części. M o żn a  j e  u s ta w ić  n a  b rze
g u  je z d n i p r z y  k ra w ę żn ik u . J e s t to  
m o żliw e  d o  zro b ie n ia  - ty lko , że  m y  
m o że m y  d o  teg o  te m a tu  p o d e jś ć  p o  
upływ ie o kresu  gw arancji. W cześniej 
n ie  b ę d zie m y  te j o rg a n iza c ji z m ie 
n ia ć , bo  m o g lib yśm y  tę  g w a ra n c ję  
stra c ić . O n a  je s t  trzy le tn ia  i up ływ a  
w  p rzyszłym  ro ku . W tedy m o że m y  
sp r ó b o w a ć  z m ie n ić  u sy tu o w a n ie  
tych  zn a k ó w  - n ie  ilo ść , bo  teg o  n ie  
d a  s ię  o g ra n iczyć , a le  m o że m y  je  
p rze s ta w ić  ze  śro d k a  d o  k ra w ę d zi 
c h o d n ik a  - zapowiada Hubert 
Kujawa.

(ann)

—

Dali puchary 
zamiast pieniędzy j
1 20-lecie istnienia będzie niebawem świętował Uczniowski Klub Sportowy Kotlin. I 
Trener unihokeistów twierdzi, że nie ma pieniędzy na organizację jubileuszowych | 
rozgrywek. Wójt Kotlina odpowiada, że W łodzimierz Szymkowiak nie dostarczy! ^  
oficjalnego pism a o  finansowe wsparcie imprezy. W

To nie jedyne nieporozumienie 
na linii UKS Kotlin a władze gminy. 
Najpierw nieścisłości dotyczyły płat
ności za majowy wyjazd kotlińskich 
unihokeistów na X X III  Międzyna
rodowy Festiwal Unihokeja dzieci 
i młodzieży o Puchar Bałtyku w El
blągu. Podopieczni Włodzimierza 
Szymkowiaka zostali wicemistrzami 
Polski, a dziewczyny zajęły czwarte 
miejsce*W ostatnim czasie po gminie 
rozeszły się informacje, że samorząd 
wbrew obietnicom nie zapłacił za 
wyjazd młodzieży na zawody. O fi
cjalnie o sprawę zapytał na sesji prze
wodniczący rady Tomasz Kosiński 
mówiąc, że taką wiedzę uzyskał od 
trenera UKS-u. - P o szed łem  d o  p a n i 
dyrekto r, a b y  p rz e k a za ła  p ie n ią d ze  n a  
tu rn ie j z  o k a zji 2 0 -lec ia  U czniow skiego  
K lu b u  S p o rto w eg o  K o tlin . P la n u jem y  
z  o k a z ji ju b ile u s z u  ro zeg ra ć  tr zy  tu r 
n ie je , w  k tó ry c h  w eźm ie  u d zia ł o ko ło  
3 0 0  o sób . P ani d y re k to r  p o w ied zia ła : 
„ N ie m a m  p ien ięd zy . W ójt o b ieca ł, a le  

je s zc ze  za  E lb ląg  n ie  za p ła c ił”. D latego  
p o w ied zia łem  p rzew o d n iczą cem u  rady, 
że  je s t  to  n iep o w a żn e , że  p a n i d y re k to r  
n ie  o trzym a ła  p ien ięd zy , k tó re  w yłożyła  
n a  w yja zd  d o  E lb ląga . Teraz ju ż  w iem , 
że  d o sz ło  d o  ja k ie g o ś  n ie p o ro zu m ien ia  
- tłumaczy Włodzimierz Szymkowiak. 
Jednocześnie dodaje, że wójt nie ku
pi! kijów do unihokeja, które obiecał

1 . 6 0 0  zł
koszt w yjazdu do Elbląga

4 . 4 0 4  zf
ty le  w ydano  na 
zakw aterow an ie  
i w yżyw ien ie  m łodzieży na . 
XXIII M iędzynarodow ym  
Festiwalu Unihokeja 
w  Elblągu

w czasie spotkania z wicemistrzami 
Polski.

Wójt nie zgadza się z zarzutami 
trenera. - W szystko  zo sta ło  uregidow a- 
ne. N ie  w yobrażam  sob ie, żeb y  o d  m a ja  
c z e k a ć  ż  p ła tn o ś c ia m i d o  w rze śn ia . 
P rzyp u szcza m , że  n a stą p iła  tu ta j ja k a ś  
n ie ś c is ło ś ć  s ło w n a  p o m ię d zy  p a n e m  
K o s iń s k im  a  W ło d z im ie rze m  S z y m 
k o w ia k ie m  - odpowiada Mirosław 
Paterczyk. Wyjaśnia, że za wyjazd 
z własnego budżetu zapłaciła dy
rektor gimnazjum, ale wnioskowała, 
aby gmina przekazała jej środki na 
realizację zaplanowanych zadań.

Podobnie sprawę tłumaczy sze
fowa szkoły. - Z a  w y ja zd  je s t  za p ła 
co n e. C h c ie liśm y , a b y  n a m  d o ło żo n o
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Trwa przebudowa drogi 
powiatowej Jarocin - Wita- 
szyczki - Zakrzew - granica 
powiatu. M im o że robo
ty są prowadzone, droga 
nie została zamknięta dla 
ruchu. Powoduje to po
ważne utrudnia zwłaszcza 
dla dużych pojazdów. Tym 
twardziej, że na potrzeby po
szerzenia jezdni wzdłuż jej 
brzegów zostały wykonane 
dość głębokie wykopy.

Kłopoty z poruszaniem 
się po tak rozkopanej drodze 
mają między innymi auto
busy Jarocińskich Linii Au
tobusowych. Prezes Maciej 
Zegar - jak sam przyznaje ze 
względów bezpieczeństwa 
- zdecydował o zmianie trasy 
kursujących przez Zakrzew 
autobusów. - P rzez te  w y
k o p y  a s fa lt ju ż  s ię  o b su w a  
i n ie  m o żn a  ta m  je źd zić . O n i 
co ś po syp u ją , a le  n iew iele  to  
d a je. G dy p y ta m , ja k  dh ig o  
to  p o trw a , to  o n i n ie  w iedzą. 
G dyby ch o cia ż ta  firm a  (wy

konawcą jest kaliskie przed
siębiorstwo Sidrog - przyp. 
red.) w prow adziła  ja k ie ś  roz
w iązania . N a  p rzyk ła d  dw óch  
lu d z i z  k r ó tk o fa ló w k a m i, 
k tó rzy  ja k o ś  by tym  ruchem  
pokiero w a li, a le  ta m  n ikogo  
ta k ieg o  n ie  m a  - stwierdza 
szef spółki przewozowej. - 
D latego zdecydow ałem , że  bę
d ziem y  je ź d z ić  d o  Z a krzew a  
p rze z  G olinę. W  te j sy tu a c ji 
onu jam y jed en  p rzysta n ek  (na 
odcinku między torami ko
lejowymi a skrzyżowaniem 
- przyp. red.). D rugi p rzysta 
n e k  je s t  p rzy  sk rzy żo w a n iu  
i ta m  się  za trzym u jem y. A le  
n ie  n a  sa m y m  p rz y s ta n k u , 
ty lk o  o b o k  p rz y  b o isk u . Tó 
m ie jsce  zo sta ło  tym czasow o  
o zn a czo n e - dodaje Maciej 
Zegar. I  zapewnia, że zmia
ny, uzgodniono z sołtysem 
Zakrzewa Rafałem Grzy
bowskim.

Prezes JLA twierdzi, 
że pasażerowie zostali 
wcześniej poinformowani

o innym przebiegu trasy 
poprzez komunikaty wywie
szone w autobusach. Nie 
wszyscy jednak zapoznali 
się z tymi zapowiedziami. 
„O d trzecieg o  p a źd z ie rn ik a  
p rz e z  Z a k rze w  n ie  je ź d z i ja k  
d o ty c h c za so w o  a u to b u s  nr~  
10. D laczego?  J a k  d łu g o  to  
p o trw a  ? N a w et kierow ca  n ie  
u m ie  od p o w ied zieć, o  k tó re j 
g o d z in ie  b ę d z ie  o d je ż d ż a ł 
z  p rzysta n ku  n a  b o isku  w  Z a 
krzew ie rano. J a k  córka  teraz  
m a  d o je żd ża ć  d o  Ja ro c in a  ? 
T ota lny ba łagan . ” - napisał 
do naszej redakcji mieszka
niec Zakrzewa.

Przekazaliśmy jego py
tania prezesowi jarocińskiej 
firmy przewozowej. „Pro
szę  o  o d e sła n ie  m ie szk a ń c a  
Z a k rze w a  d o  n a sze j sp ó łk i, 
ch ę tn ie  w yjaśn im y za istn ia łą  
sy tu a c ję , p o w sta łą  w sk u te k  
za ch o w a n ia  b ezp ieczeń stw a  ? 
ja z d y  n a szy c h  p a sa że ró w . ” J 
- odpisał Maciej Zegar. f  

(ann) J

Prezes JLA sam 
wyznaczył objazd, 
żeby było bezpieczniej

Roboty drogowe w  Zakrzewie 
wymagają od kierowców 
zachowania wyjątkowej uwagi 
i ostrożności

PIOTR BANASZAK
kierownik Referatu Dróg 
Powiatowych w Starostwie 
Powiatowym w Jarocinie

Ja zdaję sobie sprawę z uciążli
wości spowodowanych przebudo
w ą tej drogi. To jest w  tej chwili 
najgorszy z możliwych odcinków 
do zrobienia ze względu na na
silenie ruchu. Jedni mówią, że 
trzeba było go zamknąć. Z kolei, 
jeśli byśmy zamknęli, to wszyscy 
by dyskutowali dlaczego, bo każ
dy chce jechać.
Tak, czy inaczej w  najbliższym  
czasie i tak zostanie ten odcinek 
zamknięty, ponieważ wykonaw
ca chce przystąpić do asfalto
wania. Starania o wyznaczenie 
objazdów nie jest jednak takie 
ła tw e , poniew aż trzeba mieó 
uzgodnienia z Generalną Dyrek
cją Dróg Krajowych i Autostrad, 
bo tam  w  grę wchodzą skrzy
żowania z drogami krajowym1 
w  Golinie i Witaszycach.
Firm a Sidrog na zakończenie 
p rze b u d o w y  m a te rm in  d° 
1 5  października. W  tej chwili 
już R  względu na warunki a t
mosferyczne i ctuże opady Pra' 
ce przesunęły się co najmnie) 
o tydzień.

I

z  g m in n ych  p ien ięd zy , bo  k o sz t wyjazdu 
b y l d o ść  duży. J u ż  to  n iep o ro zu m ień & 
zo s ta ło  w y ja śn io n e . J e że li b ęd zie  >nl 
b ra ko w a ło  śro d kó w  n a  k o n ie c  roku , t° 
g m in a  m i d o ło ży  - mówi Jolanta Kar
wat, dyrektor Gimnazjum w Kotlinie-

Jeśli chodzi o organizację turniej a 
jubileuszowego, Mirosław Paterczyk 
utrzymuje, że nie trafiło do niego ofi
cjalne pismo o finansowe wsparcie im
prezy. - Z  otrzym anego  k o m u n ika tu  or
g a n iza cyjn eg o  d o w ia d u jem y  się , że je śi 
czterech  organiza torów . Z astanaw iam  
się , k to  je s t  g łó w n ym  organiza torem - 
N ie  m o że  b yć ta k ie j sy tu a cji, że  z  gm iny 
id z ie  n a  c o ś i n a  to  sa m o  za d a n ie  trafiĄ  
śro d k i zg in u u izju m . Z azw ycza j je s t ta k  
że  je d e n  p o d m io t je s t g łó w n ym  organi
za to rem , k tó r y  p o k ry w a  k o sz ty  trans
p o rtu , w yżyw ien ia . G m in a  p rz e k a za li 
nagrody w  p o sta c i p u ch a ró w  - wyjaśnia 
wójt.

Czy samorząd przekaże ś ro d k i-
- N ie  w iem  - odpowiada Paterczyk- 
Zaprzecza, aby deklarował zakup ki
jów. - P oprosiłem  p a n a  W łodka o  dane 
te c h n ic zn e  o d n o śn ie  tego  sp rzę tu , b° 
pow iedzia łem , że  będę szu k a ł m ożliwych 
środków . N a to m ia st n ic  n ie  obiecałem > 
że  g m in a  k u p i, a le  o d  czerw ca  n ie  do
s ta łe m  g ro sza  in fo rm a c ji n a  ten  terna1
- tłumaczy wójt.

(era)
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Nawet 10 tys. zl kary mogą 
I  Opłacić mieszkańcy, którzy nie 
I  chcą podłączyć się do kanalizacji. 
!| Temat związany z aktualną 
i jiczbą posesji, które nie znajdu-

IJ4 się jeszcze w sieci, poruszony 
został podczas ostatniej komisji 
ra(ly gminy. - Tych, k tó rzy  n ie  są

I  P o łączeni, je s t genera ln ie  niew ielu  
'komentował Zenon Marciniak, 
dyrektor Komunalnego Zakła
du Budżetowego w Jaraczewie, 

A  Przedstawiając rajcom szczegó- 
P  'owe dane.

Jak przypominał, sieć kana- 
i “zacyjna budowana była w gmi- 

“  nie w trzech etapach. - P ierw szy  
to B rzostów , G óra, Ł o b ez i c zę ść  

k  H o c ze w a  o d  ul. J a ro c iń sk ie j d o  
W ty n k u . D ru g i to  ca łe  Ja ra czew o  

0ra7- W ojciechow o, a  trzec i to  Ł o - 
I ^ c ic e  i Poręba - wyliczał dyrektor. 

I  He posesji nie jest jeszcze 
I  Podłączonych? Zgodnie z da

nymi w Brzostowie chodzi o dwa 
budynki. - P rzy czym  są  to  osoby,

I w r e  n ie  m a ją  d z iś  naw et ub ikacji, 
trudno je  zm o b ilizo w a ć, ich  s ta tu s  
M aterialny je s t p o  p ro s tu  n is k i - 
tłumaczył Marciniak. W Górze 
chodzi o trzy posesje, z których 

■. "'jednym budynku mieszkają 
eztery rodziny, przekonane już 

1  > 0 Podłączenia. - W  p rzy p a d k u  
F Ł o b ez c h o d zi o  d w ie  n ie ru - 

cnom ości. Tu m ie sz k a ń c y  ta k ie  
^  Wyrazili w olę p o d łą czen ia , n a stą p i 
I  0 lv najbliższym  czasie - komento

wał. W Jaraczewie niepodłączone 
są cztery posesje, z czego jeden 
z właścicieli nie odebrał jeszcze 
wezwania, które wysyłała gmi
na. W  Wojciechowie chodzi już 
o siedem przypadków, z czego 
dwie nieruchomości należą do 
PKP. - W ysyłaliśm y ju ż  p isn ta , żeby  
ich  zm o b ilizo w a ć , w a rto  je d n a k

za zn a czyć , że  je d e n  b u d yn ek  je s t  
p u s to s ta n e m  - komentował dy
rektor. W  Łowęcicach i Porębie 
chodzi zaledwie o jedną posesję.

- J a k ie  k o n k re tn ie  n a rzęd zia  
m a  g m in a , b y  w p ły n ą ć  n a  o so 
by, k tó r e  u p o rc zy w ie  n ie  c h c ą  
p o d łą c z y ć  s ię  d o  k a n a liz a c ji?  - 
wypytywał na koniec wiceprze

wodniczący rady Roman Matu
szak. - W ysia liśm y ju ż  o sta teczn e  
p ism a , w yzn a czy liśm y  te rm in  d o  
k o ń c a  lis to p a d a . J e ś li lu d z ie  s ię  
n ie  p o d łą czą , w ystą p im y  o  u k a ra 
n ie  - odpowiadał dyrektor KZB. 
W  sumie kara administracyjna 
może wynieść nawet 10 tys. zł.

(jan)

Łowęcice 
i Poręba

1

TYLE POSESJI NIE JEST JESZCZE PODŁĄCZONYCH 
DO KANALIZACJI W  GM INIE JARACZEWO:

Wojciechowo Jaraczewo
7 4

Góra

3
Brzostow

2 \

► KOTLIN

Ze starostwa 
przeszła do 
kotlińskiego urzędu

Elżbieta Skowrońska 
pracuje od dwóch miesię
cy w kotlińskim urzędzie 
gminy. U rzędniczka została 
przeniesiona ze Starostwa 
Powiatowego w Jarocinie 
na podstawie porozumie
nia pomiędzy samorząda
mi.

Nowa inspektor po
sadę objęła po Jadwidze 
Dziekońskiej, która w ko- 
tlińskiej jednostce była za
trudniona 40 lat. Urzęd
niczka zajmuje stanowisko 
ds. gospodarki przestrzen
nej, gruntami i rolnictwa. 
Niektórzy mieszkańcy 
Kotlina zastanawiają się, 
dlaczego wójt pie ogłosił 
konkursu. - U staw a o  p ra 
cow nikach sam orządow ych  
m ów i ja sn o , że  jeże li je s t wa
kat, to  należy przeprow adzić  
konkurs. J e st p rzyjęta  ja k a ś  
now a urzędniczka, któ ra  n ie  
pracow ała w cześniej w  urzę
dzie - zastanawia się miesz
kaniec Kotlina.

Sekretarz gminy Kotlin 
tłumaczy, że nowa urzęd
niczka była wcześniej za
trudniona w Wydziale Roz
woju Referatu Gospodarki 
Gruntami i Nieruchomo
ściami Starostwa Powia

towego w Jarocinie.- J e st 
zaw arte  p o ro zu m ien ie  p o 
m iędzy starostw em  pow iato
w ym  a  U rzędem  G m in}’K o
tlin  w  spraw ie przen iesien ia  
pracow nika sam orządow ego 
w tty b ie a rty k u h i2 2  ustaw y 
o  p ra co w n ika ch  sa m o rzą 
dow ych - wyjaśnia Michał 
Urbaniak.

Identycznie sprawę 
objaśnia wójt Kotlina. 
- Jeżeli k to ś  m yśli, że  n a  ta k  
odpow iedzialne stanow isko  
m o żn a  p rzy ją ć  ko g o ś bez 
ja k ie jko lw iek  procedury, to  
je s t to  je d n a  w ielka żenada. 
Is tn ie je  m o żliw o ść  p rze ję 
cia  pracow nika  z  initego sa 
m o rzą d u  i ta k  było w  tym  
p rzyp a d ku  - mówi Miro
sław Paterczyk. W  ocenie 
włodarza Kotlina nowa 
urzędniczka ma wszyst
kie wymagane kwalifika
cje. - J e st dośw iadczonym  
pracow nikiem  z  w ieloletnim  
stażem , zd u ż ą  w iedzą w  za 
kresie geodezji, obrotem  nie
ruchom ościam i - argumen
tuje Paterczyk. -K orzystam y 

je szcze  z  w iedzy p a n i Jagody 
D ziekońskiej odnośn ie ko n 
tynuacji pew nych rozpoczę
tych zadań.

(era)
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Nie segregujesz śmieci, 
zapłacisz więcej

Od nowego roku zwiększy się 
°Ptata dla mieszkańców gminy Ja- 
rocin, którzy nie segregują śmieci.

Podwyżka jest częścią strategii 
"'ladz Jarocina, które chcą zmoty
wować osoby prywatne i właścicieli 
bon do segregowania odpadów. - Po 
ana lizie  d ekla ra cji zauw ażyliśm y, że  
eoś się  złego dzieje , bo  m a m y  d u żo  
°sób, k tó re m e  segregują  śm ieci. N a  
^ e n ie  g m in y  je s t ich oko ło  10 procen t 
'  mformuje wiceburmistrz Witosław 
Gibasiewicz. - U staw odaw ca za p o - 
W ada, że  za  chw ilę za b ro n i czegoś 
takiego, J a k  n iese lek tyw n e zb iera n ie

od p a d ó w . D la teg o , je ż e li k to ś  n ie  
n a u c zy ł s ię  je s z c z e  segregow ać, to  
n a p ra w d ę trzeb a  b ęd zie  apelow ać, 
w zyw ać czy naw et przew idyw ać bodźce 
fin a n so w e, ażeby w  ten  system  w szed ł 
- zapowiada zastępca burmistrza.

Jednym z takich bodźców jest 
podwyżka stawek opłat dla tych, 
którzy nie segregują, która będzie 
obowiązywać na terenie gminy Ja
rocin od 1 stycznia 2017 r. -N a le ży  
w szystk im  uśw iadam iać, że  m o że  się  
n a  te j p odw yżce n ie  sko ń czyć  - prze
strzega wiceburmistrz Gibasiewicz.

(ann)

L$IĄWKI DLA OSÓB PRYWATNYCH. KTÓRE NIE SEGREGUJĄ ODPADOW
dotychczasowa stawka stawka, która będzie obowiązywała od 1.01.2017 r.

15 zł od osoby 18 zt od osoby

►STAWKI DLA FIRM, KTÓRE NIE SEGREGUJĄ ODPADÓW
Pojemnik
60|
80|
1101
120|
2401
UD O I
5.0001
7.0001

A ktualne stawki opłat za odbiór odpadow komunalnych w gm inie  jarocin

Przypadku, gdy mieszkaniec zbiera odpady w sposób selektywny:
' 8 zt od mieszkańca - dla nieruchomości zamieszkałej przez nie więcej niż 2 osoby 
'  8 zt od mieszkańca dla nieruchomości zamieszkałej przez 3 osoby 

210<1 mieszkańca - dla nieruchomości zamieszkałej przez 4 osoby 
^  6 zł od mieszkańca - dla nieruchomości zamieszkałej przez powyżej 4 osoby

dotychczasowa stawka stawka, która będzie obowiązywała od 1.012017 r.
13,50 zł 16,00 zt (8,50 zt)*
18,00 zt 21,00 zt (11,00 zt)
25,00 zt 29,00 zł (15,50 zt)
27,00 zt * 32,00 zł (17,00 zt)
54,00 zł 63,00 zt (33,50 zł)
92,50 zł 108,00 zt (58,00 zt)
420,00 zł 491,00 zł (262,50 zł)
588,00 zt 688,00 zł (367,50 zł)

*  w nawiasach opłaty za śmieci segregowane
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Piesi ochlapani wodą z przejścia
- W  ub ieg łym  tyg o d n iu  w ykonyw ali 

ja k ie ś  ro b o ty  n a  k ra jo w e j „ 1 1 ”. P rzy  
p rz e jśc iu  d la  p ie s zy c h  n a  u l. W ojska  
P o lsk ieg o  - ta m  g d zie  je s t  syg n a liza c ja  
św ie tln a  - zo s ta w ili ta k i d ó ł, w  k tó ry m , 
ja k  tera z p a d a , g ro m a d zi s ię  w oda. N ie  
w iem , ile o sób  zo sta ło  ju ż  och lapanych  ?
- zastanawia się jarocinianin. - J a k  
p rze je żd ża  tir, to  je s t  fo n ta n n a . W idzia
łem  d zis ia j, ja k  m ło d zie ż sto ją c a  p rz e d  
p rz e jśc ie m  b y ła  c a ła  m o k ra  i w tych  
p rzem o czo n ych  rzecza ch  sie d zą  n a  le k 
cjach . To trzeb a  b yć ślep ym , żeb y  ta k ie j 
d z iu ry  n ie  w idzieć. To są  ja k ie ś  kp in y
- denerwuje się starszy mężczyzna. 
Rzeczywiście woda zalega na przej
ściu dla pieszych i w jego pobliżu. 
Osoby często korzystające z pasów 
po naciśnięciu przycisku odchodzą, 
jak najdalej mogą, aby nie zostać 
ochlapane.

Zarządca drogi nie ma informacji

o sytuacji na przejściu dla pieszych na 
ul. Wojska Polskiego. - M o że p rze z  ten  
re m o n t ta  w oda  p rze su n ę ła  s ię . Tam , 
g d z ie  b y ł r e m o n t, je z d n ia  j e s t  le k k o  
w yżej. Z a r a z  to  sp ra w d zim y , ja k  ta k

rz e c zy w iśc ie  je s t , to  m u s im y  to  ro z
w ią za ć  - mówi Zbigniew Kowańdy, 
zastępca kierownika rejonu poznań
skiego oddziału GDDKiA w Środzie 
Wielkopolskiej. (era)

Powiat oddał dwie ulice
Powiat oddał gminie dwie ulice w Jarocinie - Sło

neczną i Wiosenną na osiedlu Bogusław.
Do tej pory obydwiema drogami zarządzało sta

rostwo, teraz będą one gminne. W uzasadnieniu 
uchwał, które podjęły obydwa samorządy, napisano 
między innymi: „D rogi w ym ien io n e  w  uchw ale ze  w zglę
d u  n a  sw ó j p rze b ie g  i p o ło że n ie  w  s tru k tu r ze  u lic  m ia sta  
J a ro c in a  o ra z  c h a ra k te rze  lo ka ln ym  odbyw ającego  s ię  
ru ch u  p o ja zd ó w  i p ie szych , g m in a  Ja ro c in  w  p o ro zu m ie 
n iu  ze  s ta ro stw em  p o w ia to w ym , w ych o d zą c n a p rzeciw  
o czek iw a n io m  m ieszka ń có w , p o sta n o w iły  za lic zy ć  j e  d o

ka teg o rii d róg  loka lnych  (gm innych ). ( . . . )  Is tn ie n ie  w ielu  
za rzą d có w  dró g /u lic  w  o bręb ie m ia sta  u n iem o żliw ia  e fe k 
tyw n e za rzą d za n ie  ty m i d ro g a m i, w ła ściw e p la n o w a n ie  
in w estyc ji i u trzy m a n ie  b ie żą ce  w  o k re s ie  z im o w y m ."

Zmiana zarządcy ulic nie wiąże się z jakimikol
wiek konsekwencjami dla mieszkańców - na przykład 
wymianą dokumentów.

(ann)

207 m długość ulicy Słonecznej 
390 m długość ulicy W iosennej

http://www.jarocinska.pl
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SZYKOWANE SĄ ZMIANY W PRAWIE

Czekają nas 
podwyżki za wodę?

Szykowane w parlamencie 
zmiany w prawie mogą spowo
dować, że od przyszłego roku 
będziemy musieli zapłacić wię
cej za wodę.

Od kilku miesięcy w resorcie 
środowiska trwają prace nad 
zmianami w Prawie wodnym. 
Jedną z głównych, i jednocze
śnie najbardziej kontrowersyj
nych zmian, którą odczuć już 
od przyszłego roku może każdy 
z nas, są planowane podwyżki 
za wodę. De facto mają objąć 
przedsiębiorstwa wodociągowe, 
jednak w praktyce, jak wiadomo, 
odbije się to na mieszkańcach.

- P odw yżka je s t p ra w d o p o 
d o b n a  - przyznaje w rozmowie 
z „Gazetą Jarocińską” Re
migiusz Nowojewski, prezes 
Przedsiębiorstwa Wodocią
gów i Kanalizacji w Jarocinie. 
Nowy podatek oznaczać bę
dzie po prostu niezależny od 
samorządu wzrost cen. Ile może 
wynosić więc cena za wodę po 
podwyżce? - T rudno  n a  ra zie  
m ów ić' o  k o n k re tn y c h  kw o ta ch  
i ka lku lacjach , ca ły czas czekam y  
n a  o sta teczn ą  w ersję ustaw y, k tó 
rej, p rzyp o m n ę, p ro jek t zm ie n ia ł 
się  ju ż  k ilk a  razy. D opiero  w  je j 
osta tecznej w ersji będziem y m ogli 
m ó w ić  o  szc zeg ó ła ch , i p o d ją ć  
ew entualne kro ki - zaznacza pre
zes. Jak jednak dodaje, gmina 
już teraz stara się rozmawiać 
z sąsiadami, by połączyć siły, co 
pozwoli na zminimalizowanie 
ewentualnych przyszłych pod
wyżek.

- W ia d o m o , ż e  im  w ię c e j 
odbiorców , tym  m n ie jsze  k o sz 
ty  - podkreśla Nowojewski. - 
P ro w a d zim y  p e w n e  ro zm o w y, 
o d n o śn ie  p rzy sz łe j w spó łpracy, 
n a  ra zie  je d n a k  n ie  ch cia łb ym  
je s z c z e  w ch o d zić  w  szc zeg ó ły  - 
zaznacza. Warto dodać, że choć 
nowa ustawa zacznie obowiązy
wać już od 1 stycznia przyszłe
go roku, to zmiany mieszkańcy 
Jarocina mogą odczuć realnie 
dopiero w połowie 2017 roku. 
Przypomnijmy: stawki muszą 
zostać wcześniej przegłosowa
ne przez radę gminy. - O becnie  
o b o w ią zu ją ca  sta w k a  je s t  w aż
n a  d o  k o ń c a  m a ja  2 0 1 7  ro k u
- informuje prezes jarocińskich 
wodociągów.

Co na to samorządowcy?
- N ie  zn a m  je s zc ze  szczegółow o  
pro jektu , a le w iem , że  je ś li zm ia n y  
w u sta w ie  zo s ta n ą  w prow adzo
n e  w  życie, to  b ęd ą  s ię  w iąza ły  
z  w iększym i k o sz ta m i za  zużycie  
w ody i ściekó w  - przyznaje bur
mistrz Jarocina, Adam Pawlicki.
- To p o  p ro stu  p ew ien  doda tkow y  
p o d a tek , k tó ry  za p ła cą  P olacy - 
podkreśla.

- K onkretnych  w yliczeń  je s z 
cze n ie  m am y, jed n a k , je ś li opła ty  
za  środow isko  w zrosną, podn iosą  
s ię  ta k że  cen y  w ody d la  m ie sz
ka ń có w  - przyznaje Aleksander 
Podemski, wójt Nowego Miasta 
nad Wartą.

O komentarz poprosiliśmy 
także wielkopolskich parlamen
tarzystów, którzy będą głoso
wać nad omawianym projektem

ustawy. Opozycja nie pozosta
wia oczywiście na projekcie su
chej nitki, - N ie  w yobrażam  sob ie  
tego, now y p o d a te k  d o tkn ie  w iele 
osób , ta k że  p rzedsięb iorców  czy  
np. hodow ców  ryb . To d ra m a t. 
Z a  w iele d o  p o w ied zen ia , ja k o  
opozycja, je d n a k  n ie  niam y, m a te
m a tyka  se jm o w a ja ka  je s t, ka żd y  
w idzi - komentuje Bożena Hen- 

' czyca z Platformy Obywatel
skiej. - P lanow ana  podw yżka  cen  
za  w odę je s t kon ieczna , p on iew aż  
w ynika w prost z  w drożenia unijnej 
dyrektyw y. Jeśli tego n ie  zrobim y, 
P olska straci d u że środki na  inw e
stycje  w odne - mówi z kolei Jan 
Mosiński, poseł Prawa i Spra
wiedliwości. Jak jednak zazna
cza, nie powinniśmy obawiać się 
drastycznych zmian. - W edług  
m oich  in form acji, p o dw yżki będą  
zn iko m e , rzęd u  2  z ł m iesięczn ie  
d la  g o s p o d a r s tw  d o m o w y c h . 
Z  d ru g ie j s tro n y , n o w y  u rz ą d  
regulacji, p o w o ła n y p o  zm ia n ie  
praw a, p o zw o li rzą d o w i trzym a ć  
w p rzyszło śc i w  ryza ch  p o lity k ę  
sam orządów , i tem p ero w a ć ich  
za k u sy  o d n o śn ie  p o d w yżek . D ziś  
je s t  to  p o za  ko n tro lą  - zaznacza. 
Zmiany mają doprowadzić też 
do bardziej racjonalnej gospo
darki wodą.

Co na to eksperci? O ko
mentarz poprosiliśmy Dorotę 
Jakutę, prezesa Izby Gospo
darczej „Wodociągi Polskie”.

- W  przygo tow yw anym  p rze z  
M in iste rstw o  Ś ro d o w isk a  p r o 
je k c ie  u sta w y  „P raw o w o d n e ” 
d o strze g a m y  c h ę ć  u reg u lo w a 

n ia  o b sza ru  g o sp o d a r k i w o d 
n e j m in . p o p rzez u sta n o w ien ie  
m in is tra  w łaściw ego  d o  sp ra w  
g o sp o d a rk i w o d n e j o ra z  p r z e 
ka za n ie  ko m p eten c ji w  za kresie  
zbiorow ego za o p a trzen ia  w  w odę  
i odprow adzan ia  śc iekó w  m in i
s tro w i w ła śc iw e m u  d o  sp ra w  
g o sp o d a ro w a n ia  w o d a m i. J e s t 
to  sp e łn ien ie  w ie lo le tn ich  o cze
k iw a ń  b ra n ży  - opisuje prezes 
Izby. Jak jednak przyznaje dalej, 
zmiany wywołują także duże 
zaniepokojenie przedsiębiorstw 
wodociągowo-kanalizacyjnych. 
Chodzi oczywiście o wysokość 
stawek za pobór wód. - Propono
w any w now ym  p ra w ie  zn a czą cy  
w zrost tych  o p ła t b ęd zie  m u sia ł 
przełożyć się  bezpośrednio na  ceny 
w ody p itn e j d la  m ieszka ń có w  - 
komentuje wprost Jakuta.

Jak wynika z danych Izby, 
obecnie średnia stawka za pobór 
wody podziemnej dostarczanej 
do spożycia przez ludzi wynosi 
ok. 0,07 zł za m sześć. - Po w pro
w adzen iu  sta w ek przew idzianych  
w  p ro jekc ie  u sta w y ta  o p ła ta  bę
d zie  w ynosić  śred n io  0 ,4 9  z ł za  m  
sześć, a  w  na jw iększych  m iastach  
naw et 0 ,6 0  z ł za  m  sześć. O znacza  
to  w zro st tzw. op ła ty  środow isko 
w ej o  700p ro c ., a  w  najw iększych  
m ia sta ch  n a w et o  p rze szło  9 0 0  
p ro c .! - alarmuje prezes Jakuta.

A warto pamiętać, że opłaty 
środowiskowe są tylko jednym 
z elementów kosztów stałych 
przedsiębiorstw wodociągowo- 
-kanalizacyjnych, które wpły
wają na poziom cen wody dla

www.jarocinska.pl

AKTUALNE CENY ZA WODĘ 
W JAROCINIE

Cena za 1 m3 wody dla 
gospodarstw domowych 

i innych odbiorców

Opłata abonamentowa dla 
odbiorców rozliczanych 
na podstawie wskazań 

wodomierza

Opłata abonamentowa dla 
odbiorców rozliczanych 

ryczałtowo

Opłata abonamentowa dla 
odbiorców w budynkach 

wielolokalowych

3,66 2ł I

3,89 zł 

1,56 zł

3,35 zł
Opłata abonamentowa dla 

odbiorców rozliczanych 
z wodomierza głównego radiowego 

i podlicznika manualnego 8,53 zł

klientów. - Izba  dokonała  sym ula
cyjnych obliczeń cen dostarczan ia  
w ody i o d p ro w a d za n ia  śc iekó w  
d la  gospodarstw  dom ow ych. W y
n ik a  z  nich, że  je ś li zo sta n ą  w pro
w a d zo n e  p ro p o n o w a n e  s ta w k i 
o p ła t za  k o rzy s ta n ie  ze  śro d o 
w iska , ch o ćb y n a  m in im a ln y m  
p ro p o n o w a n ym  p rze z  m in is te r
stw o  poziom ie, to  ceny w ody p itn e j 
w zrosną  a u to m a tyczn ie  śred n io  
o  ok . 15-17  p ro c ., a  w  n iektó rych  
reg ionach  - z ra c ji ich  lo ka ln e j 
sp ecy fik i - n a w et o  2 5  proc. Po
z io m  w zrostu  cen  b ęd zie  zró żn i
cow any w  za leżn o śc i o d  regionu  
P olski o ra z o d  w ie lko ści p o b o ru  
w ody - komentuje specjalnie dla 
„Gazety Jarocińskiej” prezes 
IGWP.

Jak dodaje na koniec, Izba . 
Gospodarcza „Wodociągi P°J" 
skie” zwróciła się już do min1' 
stra środowiska o weryfikację • t 
projektowanych opłat, kieruj^ . 
się obawą, iż ich wprowadza I  
nie będzie oznaczać drastycZ' I  
ny wzrost opłat dla każdeg0 I  
mieszkańca Polski za podsta- ■ 
wowe dobro, jakim jest woda I 
pitna. \

Mieszkańcy sprawę ko- 
mentują krótko. - N ie  podoba 1  
m i s ię  to  - mówi wprost panl i 
Katarzyna, którą spotkaliśmy 
w okolicach Rynku. - U nijne ety 
n ie  u n ijn e  regulacje - co  chw n  
tylko  ka żą  w ięcej na m  płacić. Ab' 
su rd  - kwituje krótko na koniec 

JAKUB NOWA*

ANNA MALINOWSKI

Nie wiem, jak dla Państwa, ale 
dla mnie imieniny są trochę kłopo
tliwym dniem. Niby chcę ten dzień 
świętować, ale jednocześnie nie chcę 
się nikomu z tej okazji narzucać. Niby 
cieszę się .na prezenty, ale zarazem 
wiem, że robię problem zaproszonym 
gościom, którzy zastanawiają się, 
czy podarunek będzie dla mnie dość 
oryginalny, przydatny, czy też miły 
jako niespodzianka. Niby chciałabym 
mieć dużo gości, ale też obawiam się, 
że nikt nie będzie miał tak napraw
dę ochoty przyjść. Długo trwało, aż 
wreszcie udało mi się znaleźć model 
udanego imieninowego świętowania. 
A oto jego receptura:

Potrzebni są po pierwsze - mili 
goście, którymi w moim przypadku 
są każdorazowo inni uczestnicy (ok. 
•35 osób) międzynarodowych szkoleń, 
które organizuję regularnie 3-4 razy 
w roku, więc jedno z nich planuję na 
koniec lipca. Po drugie: atrakcyjne 
miejsce, którym w moim przypad
ku jest Karpacz, bo tam odbywa
ją się szkolenia. Po trzecie: koszty 
pokaźnego tortu oraz obfitej ilości 
szampana, które przy statystycznym 
współuczestnictwie ok. 5 innych Ań 
są symboliczne. Po czwarte: parkiet 
do tańca, który jest na miejscu, bo 
przecież w każdym gościnnym hotelu

odbywają się regularnie zabawy.
Potrzebne jest jeszcze „po pią

te”: mała atrakcja dla zaproszonych. 
Również tutaj Karpacz jest idealnym 
miejscem, gdyż poza Wangiem, odda
lona o ok. 4 kilometry od Karpacza, 
ukryta wśród pięknego krajobrazu, 
przytulona do jednego ze zboczy gór
skich, znajduje się kaplica św. Anny, 
a pod nią źródełko z wodą o szcze
gólnych właściwościach. Legenda 
mówi, że kto nabierze w usta wody 
z tego właśnie źródełka i obiegnie 
(co najmniej) 7 razy kapliczkę, ten 
ma gwarantowane szczęście w mi
łości. Nikogo więc nie dziwi widok 
turystów i to w różnym wieku, którzy 
w pogoni za szczęśliwą miłością bie
gają zasapani wokół pękatej budowli 
św. Anny. Atrakcja ta dostępna jest 
przez okrągły rok, jednakże jeden 
jedyny raz w roku, na św. Annę, przy 
kaplicy odprawiana jest w plenerze 
msza, a na sąsiadujących z kaplicą 
polanach organizowany pokaźny 
festyn. Warto dodać, że jednym ze 
współorganizatorów tego drugiego 
jest Leszek Basiński - jarocinianin 
z krwi i kości, który przed blisko czter
dziestu laty opuścił nasze miasto na 
stałe na rzecz gór.

To czym np. w Golinie na od
puście są budy, tym na odpuście św.

Anny w Karpaczu jest wspomniany 
festyn. Ludziska miejscowi i zamiej
scowi ściągają samochodami, rowe
rami i na pieszo, aby najpierw uraczyć 
ducha na mszy, a następnie napoić 
i nakarmić ciało przysmakami z re
gionu. Szczególnym akcentem tego. 
dnia jest tradycja obdarowywania 
przez księdza uczestniczących we 
mszy Ań purpurowymi różami. To 
właśnie po jedną z nich wybrałam 
się ostatnio, a wraz ze mną pokaźna 
część grupy warsztatowej, czyli imie
ninowych gości. Ludzi było mnóstwo, 
więc staliśmy gdzieś wysoko, a zara
zem daleko od rozdającego kwiaty 
kapłana. Moje szanse na dostanie 
różanego prezentu oceniłam na bar? 
dzo mamę i postanowiłam w ogóle 
nie startować pod ołtarz. - A n ia , n o  
id ź ! N a  p ew n o  się  za ła p iesz . N ie  b ą d ź  
g łu p ia ! O d  n a s  n ie  d o sta n ie sz  ta k ie j 
szczeg ó ln e j! - nie dawała za wygraną 
moja grupa, a mi nie pozostało nic 
innego, jak wybrać się w drogę na 
dół, gdzie pod ołtarzem aż kłębi
ło się od Ań. Szłam po kamorach 
w letnich sandałkach i myślałam, że 
to bez sensu. No i było bez sensu, 
bo gdy dotarłam na miejsce, byłam 
przedostatnia. Wraz z moją współto- 
warzyszką, ostatnią Anną stanęłyśmy 
grzecznie na końcu kolejki i musiały

śmy ze smutkiem stwierdzić, że ostat
nią różę dostała stojąca przed nami 
imienniczka. Chyba wyglądałyśmy, 
jak dwa imieninowe nieszczęścia, bo 
kapłan na nasz widok spytał: - A  wy 
co? Też A tu ty  ? W  geście potwierdzenia 
pokiwałyśmy równiutko głowami- 
Ksiądz odwrócił się na pięcie, poleciał 
do ołtarza, wyciągnął szybko z głów
nego wazonu dwie białe róże i zanim 
się zorientowałyśmy o co chodzi, już 
był z nimi z powrotem u nas. Osłu
piałe ze zdziwienia, uśmiechnięte 
od ucha do ucha, niosłyśmy dumnie 
nasze zdobycze nie posiadając się ze 
szczęścia. Gdy dotarłam z powrotem 
do grupy, usłyszałam: - A n ie  m ó w i
liśm y?  Ano mówili i dobrze, że ich 
posłuchałam.

Na sam koniec w opisanej re
cepturze potrzebne jest jeszcze „P° 
szóste”, które polega na umiejętności 
cieszenia się poprzednimi pięcioma 
punktami, nie jest bowiem samo 
przez się zrozumiałe, że dane jest 
nam mieć imieniny. Wraz z Bawarczy- 
kami, Bułgarami, Grekami, Czecha
mi, Łotyszami i Szwedami należymy 
do szczęściarzy, którzy mogą święto
wać swoich patronów, choć są i takie 
regiony w Polsce, gdzie tego się nie 
robi - np. Kaszuby i Górny Śląsk - 
No ale to już nie nasza broszka.

http://www.jarocinska.pl
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Zmart na budowie 
obwodnicy
* Zwłoki 68-letniego m ężczyzny znaleziono w zagłębieniu wypełnionym  w odą na budowie  
obwodnicy w  M ieszkowie. Biegły z zakresu medycyny sądowej ustalił, że przyczyną zgonu była 
ostra niewydolność krążeniowo-oddechowa. Niewykluczone, że m ężczyzna wpadł do wykopu.

Ciało znaleziono w czwartek 
około godz. 7.00. Mieszkaniec 
Mieszkowa wyszedł do pracy 
Meczorem poprzedniego dnia.

zatrudniony w ochronie na 
budowie obwodnicy Jaroci- 
ta. Dyżurował na posterunku 
w Mieszkowie w pobliżu tym
czasowych zakładów bitumicz- 
nyeh. - P o dobno  m ia ł w p a ść  d o  
Wykopu. P ew n ie s ię  b a rd zo  zd e - 
ner\vow ał. M ó w ią , z e  m ia ł b yć . 
te śc io w o  ro zeb ra n y - opowiada 
Jeden z pracowników 14 poste- 
^nków ochrony zlokalizowa
nych na budowie obwodnicy 
Jarocina.

Natychmiast na miejscu 
bygedii pojawili się śledczy. - 
^ ż c z y z n ę  zn a le zio n o  p rzy  b u d o - 

any o i p a sie  d ro g i w  za g łęb ien iu  
,erenu w ypełn ionego  w odą. Z  d o - 
W p o czyn io n ych  u sta leń  w yn ika , 

Wstęp n ą  p rzyczyn ą  zg o n u , p o 
je d z o n ą  p rze z b iegłego z  ża kre- 
Su M edycyny sąd o w ej, była  o stra  
M ew ydolność k rą że n io w o -o d d e - 

l°w a. AJa  c ie le  n ie  w ystęp o w a - 
* Żadne o b ra ż e n ia  ze w n ę tr zn e

- wyjaśnia prokurator Marcin 
Kubiak, rzecznik prasowy Pro
kuratury Okręgowej w Ostrowie 
Wielkopolskim. W czasie sekcji 
zwłok pobrano krew do badań. 
Wyniki anali
zy będą zna
ne w później
szym czasie.
- P ó k i c o
0  o k o lic z n o 
ściach  zdarze
n ia  zb y t w ie 
le  p o w ie d zie ć  
n ie  m o ż n a .
D opiero  p rze 
p r o w a d z o n e  
p o s tę p o w a 
n ie , a  w ię c  
p r z e s łu c h a 
n ie  św iadków , 
e w e n tu a ln ie  
d a ls z e  c z y n 
n o ś c i p r o c e 
sow e p o zw o lą
n a  u sta le n ie , ja k ie  były p rzyczyn y
1 p rze b ie g  zd a rzen ia  sku tku ją ceg o  
zg o n em  m ężczyzn y  - dodaje pro
kurator.

Czy mężczyzna wpadł do 
wykopu? -B y ć  m oże. N ie  je s te śm y  
tego  w  s ta n ie  w  te j ch w ili o kreślić . 
J e s t to  teren  budow y. M ężczyzn a  
n ie  le ża ł w  w ykop ie, a le  m o że  b yć  

ta k , ż e  w p a d ł 
i w y c h o d z ił 
- odpowia
da mł. asp. 
Agnieszka  
Zaworska ,  
r z e c z n i k  
p r a s o w y  
K o m e n d y  
Powiatowej 
Policji w Ja
rocinie.

Czy męż
czyzna był 
częściowo  
rozebrany? - 
N ie  m ia ł o b u 
w ia  n a  so b ie. 
N ie  było  ża d 
nych  o b ra żeń  

zew nętrznych , k tó re  w skazyw ałyby  
n a  to , ż e  k to ś  m ó g ł s ię  p rzyczyn ić  
d o  je g o  śm ie rc i - tłumaczy poli
cjantka.

35 osób
jest zatrudnionych 

w ochronie na 
budowie obwodnicy 

Jarocina

od 16 do 18
tyle posterunków jest 
zlokalizowanych na 

budowie

68-latek z Mieszkowa był 
zatrudniony w firmie Impel. - 
W yra ża m y  g łę b o k ie  u b o lew a n ie  
z  p o w o d u  teg o  tra g ic zn eg o  zd a 
rzen ia . A k tu a ln ie  p o lic ja  p ro w a d zi 
p o stę p o w a n ie  w yja śn ia ją ce  w  te j 
spraw ie, w  zw iązku  z  tym  n ie  m oże
m y u d zie lić  żadnych  szczegółow ych  
in fo rm a c ji n a  te n  te m a t - mówi 
Natalia Rybacka, specjalista ds. 
PR Biura Komunikacji Grupy 
Impel

Pracownicy ochrony służbę 
.pełnią jednoosobowo. - P o śró d  
tyg o d n ia  to  m y  s ię  n ie  w id zim y. 
K o n ta k t ze  so b ą  m a m y  w  w eeken 
dy. O chrona  je s t w tedy, k ie d y  n ie  
m a  p ra co w n ikó w  b u dow y - mówi 
jeden z ochroniarzy.

Czy praca jest niebezpiecz
na? - To za leży o d  c lu tra kteru  czło 
w ieka . J a  ta m  ra cze j n ie  b o ję  się . 
Tak napraw dę, ja k  p rzyjd ą  p o  ja k iś  
sp rzę t, to  co  zro b im y ?  P rzy jd z ie • 
ich  p a ru  i o d d a je sz im  w szystko  
- ocenia jeden z ochroniarzy.

Póki co na terenie budowy 
obwodnicy nie dochodzi do kra
dzieży. (era)

► n o w e  m ia s t o

Zwłoki w mieszkaniu
Ciało 67-letniego mieszkańca Nowego Miasta znaleziono 

w niedzielę po potudniu.
Mężczyzna mieszka! sam w jednej z kamienic na Rynku. 

Godzina zauważyła, że od dwóch dni w mieszkaniu świeci się 
światło, a nikt nie reaguje na pukanie do drzwi. Bliscy powiadomili 

•° sprawie policję. Ta z kolei o pomoc poprosiła straż pożarną.

Ratownicy otworzyli drzwi. - W  zw ią zk u  z w yk lu cze n iem  u d zia łu  
o só b  trzec ich  w  ty m  ze jśc iu , n a  p o le c e n ie  p ro k u ra to ra  o d stą p io n o  
o d  w ykonyw  a n ia  d a lszych  czyn n o śc i, a  zw ło k i zm a rłeg o  p r z e k a za 
n o  tu tjb liższy m  - mówi ml. asp. Edyta Kwietniewska, rzecznik 
prasowy Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie.

(era)

Handlowali 
amfetaminą. 
Wpadli przez 
kontrolę 
drogową

3 zatrzymane osoby, w tym jedna aresztowana 
i 750 gramów zabezpieczonej amfetaminy - to efekty 
pracy jarocińskich policjantów. Funkcjonariusze 
wpadli na trop grupy, po tym jak zatrzymali auto 
do kontroli.

W środę po północy na ul. o. Serafina Nie
dbały w Jarocinie policjanci zatrzymali do kontroli 
samochód, w którym znaleźli kilka gramów białego 
proszku. Kierujący pojazdem 31-letni mieszkaniec 
gminy Jarocin został zatrzymany i przewieziony 
do komendy.. Z uwagi na jego dziwne zachowanie 
policjanci zaczęli podejrzewać, że kierując samo
chodem mężczyzna mógł być pod wpływem nar
kotyków. Została od niego pobrana krew do badań 
na obecność środków odurzających. - W  w yn iku  
p o d ję tych  d a lszych  c zyn n o śc i fu n k c jo n a r iu sze  K P P  
w Ja ro c in ie  w ytypow ali d w ie  ko le jn e  osoby, m o g ą ce  
m ieć  w sp ó łu d zia ł w  tym  procederze. Tego sa m eg o  d n ia  
w g o d zin a ch  p o łu d n io w ych  zo s ta li o n i za trzy m a n i. 
B yli to  2 5 -le tn i m ie szk a n ie c  p o w ia tu  p le szew sk ieg o  
i  3 5 -ła te k  z  g m in y  J a ro c in . F u n k c jo n a riu sze  p r z e 
s z u k a li te ż  n a le żą c e  d o  za trzy m a n y c h  m ie sz k a n ia  
o ra z sa m o ch o d y  - relacjonuje mł. asp. Agnieszka 
Zaworska, rzecznik prasowy Komendy Powiatowej 
Policji w Jarocinie.

Śledczy zabezpieczyli blisko 750 gramów 
amfetaminy. Ustalili także, że jeden z mężczyzn 
zdążył wcześniej zbyć około 20Q, gramów tego 
środka. W  efekcie policyjnych działań-wszystkie 
trzy osoby usłyszały zarzuty dotyczące przestępstw 
narkotykowych.

31 -letniemu mieszkańcowi gminy Jarocin grozi 
kara do 3 lat pozbawienia wolności (usłyszał zarzut 
posiadania środków odurzających). Jego o cztery 
lata starszemu kompanowi przedstawiono zarzuty 
posiadania znacznej ilości środków odurzających 
oraz wprowadzania, nabywania i sprzedaży narko
tyków w celu osiągnięcia zysku. Za to kodeks kamy 
przewiduje karę więzienia do 10 lat. Taka sama kara 
czeka 25-latka z powiatu pleszewskiego. Według 
śledczych wprowadził do obrotu znaczne ilości nar
kotyków. Dlatego też najmłodszy z rozpracowanej 
grupy trzy najbliższe miesiące spędzi za kratkami. 
Postanowienie o tymczasowym aresztowaniu wydal 
Sąd Rejonowy w Jarocinie na wniosek prokuratury.

Policyjnym dozorem objęty został natomiast 
35-letni podejrzany. Zajęto jego mienie o wartości 
8 tys. zl na poczet grożącej mu kary.

Śledztwo w sprawie rozprowadzania narkoty
ków nadzoruje jarocińska policja. Funkcjonariusze 
nie wykluczają zatrzymań kolejnych osób, które 
trudniły się handlem narkotykami.

(era)
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► ZALANE POLA, ZNISZCZONE UPRAWY

Straty mogą sięgać nawet ponad 
sto tysięcy złotych. - W  n a jg o rsze j sy 
tu a c ji je s t  ro ln ik  z  R a d lin a , k tó r y  tu  
d zie rża w i z ie m ię  i m a  p o sa d zo n e  s to  
tysięcy sz tu k  k a p u sty  p e k iń sk ie j. L iczą c  
sk ro m n ie  p o  zło tów ce, to  je s t  s to  tysięcy  
stra ty . J a  tu  m a m  p szen ży to , k tó re  trze 
b a  p rzesia ć . To ja k ie ś  p ó łto ra  tysią ca  
zło tych  - wylicza Roman Marzyński, 
rolnik z Kątów.

Rolnicy twierdzą, że woda, która 
płynęła korytem rzeki była żółta, jak 
glina, na pewno - ich zdaniem - nie 
pochodziła z pól. - To n ie  b yło  n o r
m a ln e , tym  bard zie j, ż e  a k u ra t, k ie d y  
te j w ody n a jw ięce j p łyn ę ło , to  b y ł d zień  
b ez d eszczu , w ięc ja  s ię  p y ta m : je ś li  n ie  
p a d a ło , to  s k ą d  s ię  ty le  w ody w zię ło ?
- zastanawia się Marzyński. - P rzy
p u szc za m , że  p rzyszli (pracownicy bu
dujący obwodnicę - przyp. red.) ra n o  
d o  pracy, zob a czyli, że  w ykopy są  p e łn e  
wody, a  podejrzew am , że  zb io rn ik i - je ś li 
ta k ie  w  o g ó le  m a ją  - te ż  m ie li p e łn e , 
p ra co w a ć  trzeb a , a  żeb y  pra co w a ć, c o ś  
trzeb a  z  tą  w odą zrobić. W ypuścili i pew 
n ie  n a w e t n ie  zd a w a li so b ie  spraw y, że  
u u jśc ia  rze k i je s t  b lo k a d a  - stwierdza 
Roman Marzyński. - W ynika  z  tego, że  
to , co  je s t b udow ane p rzy  u licy Ż erko w - 
sk ie j, id z ie  d o  L ip in k i, a  to  n a  K on in , 
to  ta m  ju ż  m o że  iść  w  k ie r u n k u  L u ty n i
- dodaje Jerzy Jerzyniak.

Kierownik budowy obwodnicy 
Piotr Chmura dziwi się przedstawia
nej przez rolników wersji wydarzeń.
- P rzecież K ą ty  to  je s t  ta k a  o d leg łość, 
że  g d zie  R zym , a  g d zie  K rym  ? P oza  tym  
n a m  te ż  L ip in k a  w yla ła . J a k  są  ta k ie  
opady, to  m y  m a m y  w  re jo n ie  L ip in k i 
za la n ą  b u d o w ę i  w  tym  m o m en c ie  d o  
rze k i n a w e t n ie  d a  s ię  te j w ody w lać, bo  
o n a  je s t ju ż  p e łn a , a  n a w et s ię  p rze lew a
- podkreśla kierownik. Pytany, co fir
ma Budimex (wykonawca obwodnicy
- przyp. red.) robi z wodą deszczową, 
odpowiada: - P o m p u jem y i w yw ozim y  
d o  row ów , k tó re  m a m y, a lb o  d o  ta k ic h  
m ie jsc , ja k  s ta re  k o p a ln ie  żw iru . To 
je d n a k  n ie  są  ja k ie ś  g ig a n tyczn e  ilo ści. 
Z a le d w ie  p a rę  b eczek . Piotr Chmura 
twierdzi, że przy obwodnicy są już 
pobudowane zbiorniki na wodę desz
czową, ale nie są jeszcze podłączone.
- O ne m a ją  u jśc ie  m ię d zy  in n y m i d o  
L ip in k i i ta m  o sta te c zn ie  p ó jd z ie  d u żo  
w ody z  obw odnicy. A le  to  te ż  n ie  b ęd zie  
ta k , ż e  te n  o p a d  p ó jd z ie  b ezp o śred n io  
d o  L ip in k i, bo  te  zb io rn ik i są  d u że  i te ż  
m a ją  sw o ją  p o jem n o ść . Ta w oda p rzed e  
w s z y s tk im  ta m  m a  s ię  k u m u lo w a ć
- wyjaśnia szef budowy obwodnicy. 
I dodaje: - J a  c h ę tn ie  b ym  s ię  z  ty m i 
ro ln ik a m i sp o tk a ł, żeb y  zw eryfiko w a ć, 
czy m y  rzeczyw iście m o g liśm y m ie ć ja k iś  
w pływ  n a  tę  sy tu a cję .

Właściciele zalanych pól twier
dzą, że niezależnie od tego, jaka była

Sto tysięcy w  kapuście
*

1  - Zalało nam pola i zniszczyło uprawy. Woda je s t wszędzie. Dawno tak nie było 
- alarmują rolnicy z miejscowości Kąty w  gminie Jarocin. Ich zdaniem przyczyną 
byt zrzut wody z budowy obwodnicy Jarocina. - Ta woda po  ostatnich opadach poszła 
po prostu do Lipinki - twierdzi Jerzy Jerzyniak, jeden z poszkodowanych rolników. 
Jego zdaniem do pogorszenia sytuacji przyczynił się fatalny stan ujścia Lipinki, 
której koryto jest zarośnięte i zbyt wąskie, żeby odprowadzić taką ilość wody.

- Ja kupiłem w ubiegłym roku kawałek 
ziemi za sto dziesięć tysięcy złotych 
i gdybym wiedział, że tak będzie, to bym się 
zastanowił. Już się śmieją we wsi, że kaczki 
będą hodował - mówi Jerzy Jerzyniak

Rolnicy twierdzą, że ostatnie opady byty zbyt małe, żeby spowodować takie zalanie pól

I
c: c<5
i
i
B

Jerzy Jerzyniak pokazuje, jak wąskie jest koryto 
Lipinki przy ujściu do Lubieszki

Największe straty może ponieść rolnik, któremu tuż przed 
zbiorem zalało pole z kapustą

przyczyna dużej ilości wody, która 
znalazia się w Lipince, to powodem 
jej rozlania na pola byt brak moż
liwości ujścia. - R ze k a  m a  szerokie 
k o r y to  i p r z y  ta k im  u d e rze n iu  wody 
o n a  ju ż  za  c h w ilę  tu  je s t. A  po tem  - 
u  u jścia  ko ry to  s ię  n iebezp ieczn ie  zw 0 i 
i je s t  ca łko w ic ie  za ro śn ię te . Woda nie 
m a  g d zie  d a le j p ły n ą ć  i rozlew a się na 
p o la , bo  s z u k a  so b ie  u jśc ia  - opisuje 
sytuację Jerzy Jerzyniak. - A le  nigdy 
ta k  n ie  było , żeb y  p rzy  ta k ic h  opadach 
rzeka  się  rozla ła . Teraz sp a d ło  4 5  litrów 
n a  m etr, a  k ie d y ś  ro zlew a ło  s ię  dopiec0 
p rzy  70, 8 0  litra c h  - dodaje.

Rolnicy z Kątów mają pretensje 
do Wielkopolskiego Zarządu Me
lioracji i Urządzeń Wodnych, że nie 
utrzymuje koryta Lipinki w należyty11' 
stanie. - P rzecież ta m  n iew iele potrzeba, 
w ystarczyłby p o rzą d n ie  p o szerzyć koryt0 
i sy s tem a tyczn ie  je  w yka sza ć  - uważa 
Jerzy Jerzyniak.

Dyrektor Rejonowego Oddziału 
Wielkopolskiego Zarządu Meliora
cji i Urządzeń Wodnych w Ostrowie 
Wielkopolskim tłumaczy zasady, Ja‘ 
kimi kieruje się W ZIR. - U staw a mówi 

je d n o zn a c zn ie , że  p ra c e  utrzym aniow e  
m o że m y  ro zp o c zy n a ć  d o p ie ro  po  
sie rp n ia . M y je  ju ż  zle c iliśm y  n a  całym  
o b sz a rze  ew id e n c y jn y m  - to  je s t  l j  
ty sią ca  k ilo m e tró w  c iekó w  i o n e  będd 
s ię  o d b yw a ły  d o  12 g ru d n ia . N a  tyn1 
o b sza rze , o  k tó r y m  m o w a , te  pnące 
trw a ją  ju ż  o d  p o n a d  m iesiąca . Polegają 
o n e  n a  w yko szen iu  sk a rp  i d n a  cieków  , 
- wyjaśnia dyrektor Łukasz KurosZ' 
czyk. - J a  b ym  ta k  je d n o z n a c z n ie 1116 
sze d ł w  k ie ru n ku , że  tu  ty lko  i wy lą c fflj 
w inna  je s t rzeka , bo  p ytan ie, czy ta  wod0 
w yszła z  rzek i, czy p o  o p a d zie  n ie  weszła 
d o  n iej. Tam , je ś li  sp o jrze ć  n a  zdjęc‘a 
sa te lita rn e , są  p ew n e  za n iże n ia , któne 
u tru d n ia ją  spływ  pow ierzchniow y. Trze 
ba p a m ię ta ć , że  w  roln ictw ie zm ien ia  s>( 
sp o só b  u ży tko w a n ia  grun tów . Wchodu 
m ech a n iza c ja , d u że  sp rzę ty , maszynyf< 
co pow oduje, że  w  n iek tó rych  m iejscad1 
te  za g łę b ie n ia  są  w yra źn ie  w idocznie 
To b y trzeb a  u sią ść , d o k o n a ć  dogłę0' 
n e j a n a lizy  i zro b ić  d o k ła d n e  p o tn ia N  
żeb y  je d n o z n a c zn ie  o k re ś lić , ja k ie  s4 
p rzy c zy n y  te j s y tu a c ji - argumentuje 
dyrektor WZIR-u.

Rolnicy obawiają się, że jeśli ob
wodnica będzie miała tak negatyw1̂  
wpływ na rzekę, to bez konkretne' 
go poszerzenia koryta sytuacja c$ 
gle będzie się powtarzała. Dyrekt°r 
Kuroszczyk wyjaśnia, że to właśn|e 
zbiorniki, które są wybudowane prZ- 
obwodnicy mają pełnić rolę buf°r‘l 
dla wody deszczowej. - Ta w oda  
s ię  ta m  g ro m a d zić  i b yć  sp u szcza n a  a 
rzek i, k ied y  to  b ęd zie  m ożliw e, czyli ki° 
d y  p o zio m  w ody b ęd zie  n a  to  pozw ala  ■

ANNA KONIECZ^

Rozmowa z ŁUKASZEM KUROSZCZYKIEM, dyrektorem Rejonowego Oddziału Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych 
w Ostrowie Wielkopolskim

Co należy zrobić, żeby pola 
w zdłuż rzeki Lipinki nie zo
stały  zpow u zalane?
Należy zmienić prawo w za
kresie terminu realizacji robót 
konserwacyjnych na ciekach,. 
Ja nie mogę krytykować pra
wa, ale jeśli ustawa narzuca 
sztywny termin 15 sierpnia, 
to jest trochę za późno. Je
śli w ciągu roku my możemy 
realizować zadania dopiero 
po połowie sierpnia, a mamy 
budżet roczny, to tak napraw
dę na te zadania zostają nam 
takie słabe cztery miesiące. 
Przy tak dużym obszarze

działania, bo przypomnę, że 
mamy w południowej Wielko- 
polsce 1,5 tysięca kilometrów 
cieków naturalnych, czyli tej 
wody płynącej, to jest napraw
dę bardzo mało czasu.
■  P ana  zdan iem , kiedy te  
p ra c e  pow inny  się  ro zp o 
czynać?
Pierwsza roślinność pojawia 
się w czerwcu. To jest taki 
miesiąc, kiedy się już zbiera 
pokosy z ląk i wtedy już można 
by podjąć pierwsze zadania 
z zakresu utrzymania cieków. 
Myślę, że te prace wykonywa
ne przez sześć miesięcy w roku

nie byłyby szkodą dla środo
wiska, a przyniosłyby zupełnie 
inny, lepszy efekt.
■  Czy je s t jakaś szansa  na 
zm ianę przepisów ?
Te przepisy z niczego się nie 
wzięły. Jest duże lobby śro
dowiskowe, które uważa, że 
takie działania polegające na 
wykaszaniu są szkodliwe dla 
przyrody. Wszyscy ekolodzy 
mówią, że trzeba to zosta
wić w sposób naturalny. Tyl
ko mato kto widzi, że ludzie, 
którzy tam mieszkają, utrzy
mują się z upraw na tych tere
nach. Moim zdaniem w Polsce

powinno się budować małe 
zbiorniki retencyjne. Udało 
się nam dwa lata temu oddać 
taki zbiornik w Jaraczewie. Ale 
takich zbiorników powinno 
być znacznie więcej. Program 
malej retencji zakłada sto ta
kich zbiorników na naszym 
terenie. Tu ekolodzy znowu 
uważają, że takie zbiorniki są 
niesamowicie szkodliwe i ro
bią wszystko, żeby zabloko
wać ich powstawanie. Ale jeśli 
spojrzymy sobie chociażby na 
fakt, że na takim zbiorniku 
w Roszkowie kilka lat temu 
odbyty się Światowe Dni Pta

ków, to świadczy o tym, że 
ten sztuczny zbiornik zupełnie 
dobrze wpisał się w tamtejsze 
środowisko. Myślę, że natura 
dostosowuje się do rzeczy
wistości, którą zastaje i nie 
można tego rodzaju rzeczy 
blokować. Poza tym nasza 
jednostka istnieje ponad 50 lat 
i gdybyśmy byli takimi szkod
nikami dla środowiska, to nie 
byłoby możliwe powołanie 
chociażby Obszarów Natura 
2000. A one przecież są i cał
kiem dobrze się mają.

Rozmawiata 
ANNA KONIECZNA

http://www.jarocinska.pl
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TERESA JANICKA
63 (Kotlin)

Ma r ia n n a  ś p it a l n ia k
'!■ 80 (Kotlin)
Edw ard  m a j e w s k i
"E 87 (Lubinia Mata)

BOGUSŁAWA MIGDA
- 1. 83 (Stawoszew) 
HONORATA GOCKA 
- 1. 90 (Hilarów) 
ANNA NOWAK
- 1. 94 (Jarocin)

KRYSTYNA MATUSZEWSKA
- 1. 79 (Golina)
JOANNA DERWICH
- 1. 83 (Jarocin)
TERESA WARDEŃSKA
- 1. 58 (Bachorzew)

PAWEŁ MUSIELA
- 1. 66 (Mieszków)

R o d z in o m  zm a rły c h  s k ła d a m y  
w y ra zy  w sp ó łczu cia

ZATRZYMAJ SIĘ

Różaniec jak karabin
W maju 147 dzieci przy- 

stypi do Pierwszej Komunii 
Ciętej w parafii św. Marcina 
J Jarocinie. W minioną nie- 

proboszcz pobłogosławi! 
a nich różańce. - M sza  św. 

0 szczegó lny d a r  d la  k a żd e g o  
in a s> p o n ie w a ż je s t  o n a  d z ię k -  
ty n ie n ie m , p o d z ię k o w a n ie m , 
^ k u j e m y  w  n ie j z a  m iło ś ć  

h y s tu s a  d o  k a żd e g o  z  n a s . 
u 'Jękitjem y z a  to , że  C h ry stu s  
, W o ś c i u m a r ł n a  k r z y ż u  za  
*Wdego z  n a s. E u c h a ry s tia  je s t  
PaW q tką  m ę k i, śm ie rc i i zm a r-  
y r tw s ta n ia  P ana  J e zu sa . D zi- 

d zięku jem y  ró w n ież za  św ię - 
eko Ja n a  P aw ia  II . D z is ia j ju ż  

ł’0 raz sze sn a s ty  ra z  o b c h o d zi- 
ty b z ie ń  P a p iesk i. ( ...)  O jciec  
j f y ty  bardzo  c zę s to  b ra ł do  ręk i 
^ taniec. K a żd eg o  d n ia  m o d lił 
' f na ró ża ń cu  - powiedział na 
jy^Pie mszy św. ksiądz prałat 

anusz Matusiak, proboszcz 
Parafii św. Marcina w Jarocinie.

W kazaniu kapłan mówił 
j jaw ien iu  Maryi w Lourdes 
Znaczeniu modlitwy różań- 
WeL której poświęcony jest 
£Zególnie miesiąc paździer- 

• ' '  Ś w ię ta  B e rn a d e tta , ta k  
K »y, p rzyg o to w yw a ła  s ię  d o

P ie rw sze j K o m u n ii Ś w ię te j. Po
sz ła  z  k o le ż a n k a m i d o  la su  p o  
c h ru st. W  g ro c ie  o b ja w iła  s ię  je j  
M a tk a  B o ża , k tó ra  p o p ro s iła  ją , 
że b y  ja k  n a jc zę śc ie j m o d liła  s ię  
n a  ró ża ń cu . M ó w iła  o  tym , żeb y  
lu d zie  sięg a li p o  ró ża n iec  ja k o  p o  
ra tu n e k . Ten w a sz ró ża n ie c  je s t  
ja k  ka ra b in , z  k tó reg o  strze la m y

n ie  ku la m i, a le  ró ża m i, czy li tym i 
m a ły m i p a c io r k a m i. „ S tr ze la 
m y", m o d lą c  s ię , a b y  w yp ra sza ć  
d la  ko g o ś zd ro w ie  i ra tu n e k . To 
je s t napraw dę n iesa m o w ita  broń, 
k tó rą  m o że m y  b ro n ić  s ię  p r z e d  
ziem  i sza ta n em . C h cia łbym  w as 
p ro sić , żeb yście  sza n o w a li ten  ró
ża n ie c  w  sw o im  życ iu . I  żeb yśc ie

n ig d y  s ię  z  n im  n ie  ro zsta w a li. 
A le  o n  n ie  s łu ży  ty lk o  d o  tego , 
żeb y  g o  n o sić , a le  p o  to , żeb y  g o  
o d m a w ia ć  i n a  n im  s ię  m o d lić  
- powiedział ksiądz Matusiak. 
Przyznał, że sam też nigdy nie 
rozstaje się z różańcem. - N o 
szę  g o  n a  szy i. J e s t to  d rew n ia n y  
ró ża n ie c , k tó r y  o trzy m a łe m  o d

m is jo n a rza  z  A rg e n ty n y . I  ja k  
ty lko  m a m  m o żliw o ść  m od litw y, 
to  b io rę  g o  d o  rę k i i s ię  m o d lę  
- dodał proboszcz. Pobłogo
sławione przez niego różańce 
zostały rozdane dzieciom. Na 
koniec wspólnie odmówiono 
na nich modlitwę.

(ls)

PAŹDZIERNIKOWE 
NABOŻEŃSTWA 
RÓŻAŃCOWE 
W JAROCIŃSKICH 
PARAFIACH:

Parafia św.
Antoniego
Padew skiego
dni powszednie 
ogodz. 18.00, 
niedziele o godz. 
16.00

Parafia C hrystusa 
Króla
codziennie o godz. 
17.00 (dzieci) 
i 18.00 (dorośli), 
przez cały rok
0 godz. 7 .00

Parafia św. M arcina
nabożeństwa 
w kościele św. 
Jerzego o godz. 
17.30 (dzieci)
1 18.00 (dorośli)

Parafia Matki Bożej 
Fatimskiej
dni powszednie po 
mszy św. o godz. 
18.00, niedziele 
o godz. 15.30

Cały cmentarz 
w inter necie

Informacje na temat każdego z 4.509 grobów 
Znajdujących się na terenie cmentarza parafial- 
ne§o można znaleźć na nowej stronie interneto- 
Wej parafii św. Marcina, na której uruchomiono 
'nternetowy systemem zarządzania cmentarzem 
Parafialnym. Na stronie www.swmarcin-jarocin. 
c°m wydzielono nowe sektory. Każdy nagrobek 
Z°stał sfotografowany i nadano mu numer. Jest 
też wersja mobilna dla telefonów komórkowych. 
' M ożna ta m  w irtu a ln ie  za p a lić  zn ic z  lu b  zło ży ć  w ią 
zankę kw iatów . M yślę, że  je s t to  w a żn e usp ra w n ien ie , 
P °niew aż w iele o só b  z  ca łe j P o lsk i p o sz u k u je  grobów  
Twojej rodziny. M yślę, ż e  te ra z  z  ła tw o śc ią  j e  zn a jd ą . 
W oźna się  te ż  za p o zn a ć  z  in fo rm a cją , czy ten  grób  je s t 
opłacony, p o n ie w a ż zg o d n ie  z  p ra w em  p o  2 0  la ta ch  

m o że b yć  zlikw id o w a n y - wyjaśnił ksiądz prałat 
ar>usz Matusiak, proboszcz parafii św. Marcina

^  Jarocinie.
(Is)

W”  uroczystość Wszystkich Świętych msza św. z procesją 
żałobną na cmentarzu parafialnym rozpocznie się 
0 godz. 14.00. Tego dnia msze św. będą odprawione 

0 godz. 6.00, i 18.30 w kościele św. Marcina, a o 7.30, 
8.30 i 9.45 w kościele św. Jerzego.

Koncertem 
uwielbienia 
podziękują za misje

W  parafii św. Antoniego Padewskiego w Jaro
cinie przez cały tydzień trwają Misje święte prowa
dzone przez filipina z Gostynia - księdza Stanisława 
Gawlickiego. Misjonarz, rozpoczynając głoszenie 
nauk, zachęcał wszystkich do tego, aby nie bać się 
Pana Boga. - N a m  się  w ydaje, t e  m y  w  sw o im  życiu  
szu k a m y  sp o tk a n ia  z  B o g iem . A  to  n iep ra w d a . M y  
P a n u  B o g u  c ią g le  u c ieka m y, c ią g le  s ię  p r z e d  N im  
ch o w a m y i c iąg le  w ycin a m y M u  n u m ery . P an J e zu s  
p rzyszed ł n a  ziem ię , aby szu k a ć  i zb a w ić  to , co  zg inęło . 
M yśm y w szyscy P a n u  B o g u  zg in ę li i c iąg le  u c iek a m y  
p rz e z  g rzech . I  P an J e zu s  s z u k a  n a s  w  K ościele . O n  
ży je  w  K ościele, d z ia ła  w  K oście le , a b y  n a s zn a leźć . 
K o ch a n i zn a jd źm y  czas, p rzy jd źm y  d o  ko śc io ła , a b y  
ła ska  B o ża  m ogła  w  n a s d zia ła ć  - tłumaczył zakonnik. 
Misje zakończą się oficjalnie w niedzielę 16 paź
dziernika mszą św. o godz. 18.30. Półtorej godziny 
później, od godz. 20.00 we franciszkańskiej świątyni 
trwać będzie wieczór uwielbienia i dziękczynienia 
Jezusowi za wszystkie dary, w tym również za czas 
rekolekcji. Wspólną modlitwę poprowadzi zespół 
ewangelizacyjny „Owca”. (ls)

r Składamy serdeczne podziękowania Wszystkim, którzy tak licznie 
przybyli, aby uczestniczyć w pożegnaniu

ś. t p .
MARII PIĄTKOWSKIEJ

Dziękujemy księdzu A. Piłatowi, organiście, ojcu Joelowi, księdzu 
Leonardowi z Goszczy za wsparcie duchowe i życzliwość oraz 

Rodzinie, Dyrekcji ZSP nr 1, Gronu Pedagogicznemu, Emerytom, 
Przyjaciołom. Młodzieży i Wychowankom, Sąsiadom, Znajomym, 

Delegacjom za złożone kwiaty i intencje mszalne oraz firmie 
pogrzebowej „Jezierski”

Mąż Andrzej z rodziną

r
Składamy serdeczne podziękowania wszystkim, którzy uczestniczyli 

w ostatnim pożegnaniu naszej kochanej mamy

ś.tp.
KAZIMIERY ZAWISŁA

Dziękujemy księdzu kanonikowi Tadeuszowi Malchrowiczowi 
za życzliwość i duchową opiekę. Rodzinie, Sąsiadom, Znajomym, 

Delegacjom za złożone intencje mszalne, wieńce oraz kwiaty

Dzieci z rodzinam i

Y , J

0 FFRIA CtNY UStIJG POMNIKI WSP0 MNIFNIA KONIAKI CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
USŁUGI POGRZEBOWE B.W. PAUL

CZŁONEK POLSKIE) I/BY POGRZEBOWE)

63-200 Jarocin, ul. Szpitalna 4 
Biuro obsługi klienta czynne od 8.00 do 17.00 

teKKom .,509/660-94M ca‘łodobo>vv4509/320ai2U

w w w .je z ie rs k is c .p l
„ DYŻUR 
cA1000B0 WY

0DFS7II 00 NAS .

-869-111
OHMA USltlC. ru im m i
CMfNIAKNO

m m /i nuwYLH NAJTAŃSZE USŁU

POGRZEBOWE
JAN MARCINIAK

Jarocin, ul Moniuszki lOa 
tel (62) 747-18-20 

czynne od 8 00 do 17.00 
całodobowo tel. 604-242-489

OFERUJEMY NISKIE 
GODNA I PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

http://www.swmarcin-jarocin
http://www.jezierskisc.pl
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J f r e e t
natt & GB'LL

varcie 14.10,2 / J f ' i j

ul. Powstańców Wielkopolskich 
(Multishop Jarocin)

7 th  S tr e e t  -  B ar &  G rill to sieć restauracji serwujących 
dania kuchni amerykańskiej.
Jeżeli cenisz sobie smak dobrej amerykańskiej kuchni to nasze 
restauracje są właśnie dla Ciebie. W przyjemnej atmosferze przy 
znanych i łubianych kultowych amerykańskich piosenkach spędzisz 
miło czas przy dobrym posiłku sam lub w grupie przyjaciół.

Czego możesz się po nas
spodziewać? 1 ,

Przekąsek Ręcznie wrJmiijL, panierowanych
Burgerów Eurczaków f t A *-* ^ • T

•  Steków mDeserów
* *  W y k t k o w y c h  * . N a p o j ó w

•  Dostawy
' ■ -

NAJ T AŃSZ A
POŻYCZKA
DLA KAŻDEGO

I I Ii  M II

W W W .  J A N - M A R . p l

P iask i k /G os tyn ia , u l. W arszaw ska 61 
te l./fax  65-571-91-61

Zapraszamy do współpracy:
Stacje paliw, Rolników, 

Przedsiębiorców

lukaszkawczynski@poczta.ln’ 
WWW. lukpoHrans.com

O Ś W I A D C Z E N I E !

W związku z przerwą w  dostawie ciepła oraz ciepłej wody do budynków 
os. Konstytucji 3 Maja 1, 2, ul. Bema 29, ul. Wojska Polskiego 67 
w dniach 4, 5, 6 października 2016  r., Spółdzielnia Mieszkaniowa 

Lokatorsko Własnościowa w Jarocinie stanowczo oświadcza, 
że decyzja o wyłączeniu dostawy wymienionych mediów została 

podjęta autonomicznie przez producenta i dostawcę energii cieplnej, 
którym jest Veolia Energia S.A., bez uzgodnień i wiedzy Spółdzielni.

Cała odpowiedzialność za brak przekazu informacji dla mieszkańców 
leży po stronie Veolia Energia S.A.

Prezes Zarządu SML-W  
w Jarocinie

H A T E X
Pleszew, ul. Ogrodowa 13

te l.  62 7 4 2 -5 8 -7 5 , 62  5 0 8 -2 0 -0 5

przypodłogowe |

Ozt/szt (2,5 m

Ja roc in , u l. W rocławska 50 
tel. 62 505-31-33 

Dobrzyca, ul. Koźmińska 19 
tel. 62 741-34-78

• < #

l  » »
óly pytaj w sklepie.

Karnisze
od 49 zł/szt

OFERTA W AŻNA DO 31 10.J016f

O K N O S T Y L
K. RADZISZEWSKI, A. RADZISZEWSKI &

P ro d u c e n t o k ie n  PVC

aluplast
rr T

i i■ • i ki*3 uaTYH-
Oferujemy: NIEDROGIE, SOLIDNE OKNA Z PIASKÓW
■ okna, drzwi Szybki termin realizacji zamówienia!!!
■ ^  nnoskitiery 63.820 Piaski, ul. Gostyńska 11 (placGS)
m bramy, parapety teL ms72 0830
m drzwi wew. i zew. kom. 603803866 ,691  709405

GARAŻE BLASZANE 
• WZMOCNIONE 

BRAMY GARAŻOWE 
KOJCE DLA PSÓW

MEBLE BIUROWE, SZAFY POD 
ZABUDOWĘ, STOŁY, KRZESŁA. 
MEBLOŚCIANKI. AKCESORIA

Chrzan, ul. D ługa 14
tel. 608/778-027

PRODUCENT
(65) 537-81-20, (61) 610-13-39,509-038-426

OKNOBUD
O K N A  ł D R Z W I  P C V  p ro f il 11 lip
A L U P L A S T  5 -  i 6 -k o in o r o w e  - ~ ~ ~

-  d r z w i  z e w n ę t r z n e ,  b r a m y  g a r a ż o w e
-  r o le t y  z e w . a lu m in io w e  i w e w . tk a n in o w e  _ _ _ _ _
-  ż a lu z je  p io n o w e  i p o z io m e

-  m o s k it ie ry ,  p a r a p e ty  ’  A s

WITASZYCZKI 36a £  j
tel. (62) 740-19-22, 506/585-751 < C

MONTAŻ. POMIAR. TRANSPORT GRATIS!

/ 1 \  
\  /

hprmojiiu , . 
omosci

K O M P L E K S O W A  O B S ŁU G A  
N IE R U C H O M O Ś C I

OFERUJEMY
»zarządzanie nieruchomością^1
> administrowanie
> obsługa najmu
> pośrednictwo
> doradztwo

Tel. 6 6 0  6 8 2  7 1 7
kontakt@harmonianieruchotnosei.P

www.harmonianieruchomosci.pl -

DREWNO OPAŁOWE
DREWNO KOMINKOWE 

BRYKIET Z TROCIN
STANOS Sp. z o.o.

Al Niepodległości 30 (plac GS), Jarocin

\P K O O U C f.N r

G A R A Ż E  Blaszane B R A M Y  G arażowe 
K O J C E  dla Psów Wiaty K ontenery

Najniższe mm
Różne wymiary 
Dogodne RATY 
Transport i montaż 
® |R A Y § ®  c a ły  K RAJ

www.konstal-garaze.pl W ZM OCNI* 
61-812-54-69 62-586-07-83 63- 278-62-25 509-574-644 
65-619-34-15 63-220-26-46 68-419-03-39 509-058-388

I SPRZEDAŻ POKRYĆ 
DACHOWYCH

SSukyhw w -> -B A L E X M E T A L

I0KNA DACHOWE M FAKRO
l!

I0KNA, DRZWI, ROLETY DRUTÊ y ■ *  l f
’ i i |

| DRZWI C I I  [ p o r t a !  C IA S 9  V WIKĘD $

Tel. (65 ) 5 7 1 -6 3 -5 5 , 6 0 1 -5 6 3 -7 4 7 , 6 9 3 -3 7 2 -7 6 1  
e m a ili arkadiusz.florczyk(u>wp.pl

i

http://www.jarocinska.pl
http://www.harmonianieruchomosci.pl
http://www.konstal-garaze.pl


Włodzimierz 
Wróbel 
w koszulce 
Podarowanej 
Pfiez Macieja 
Paterskiego

^zmowa z WŁODZIMIERZEM 
WRÓBLEM, zwycięzcą Pucharu Polski 
w Maratonach Szosowych w kategorii 
»mini”

* Po sześciu latach jazdy w m aratonach stanął 
Pan na najwyższym stopniu podium . Podob- 
Jl0 hyło łatw iej niż w poprzednich  la tach . 
D|aczeg0?
^* *°że nie łatwiej, tylko bardziej sprawiedliwie. 
0 raz pierwszy organizatorzy cyklu Pucharu 
°lski w maratonach szosowych klasyfiko- 

^a'i zawodników na dystansach w czterech 
J®tegoriach: „mini”, „mega”, „giga” i „ultra”.

Cześniej, kto przejechał najwięcej kilometrów, 
fasami nawet dość wolno, ten wygrywał, więc 
°ntinowali ci, którzy podczas jednego startu 

Przejeżdżali po 300-400 km, czyli dystanse - 
”8'ga" j „ultra”.

*  Taki podział otworzył przed panem  możli-
walki o czołowe m iejsca.

cześniej, żeby zrównać się dystansem z kimś, 
f° zaliczyl wyścig w kategorii „ultra”, mu- 

S1atbym przejechać cztery w „mini”. To było 
niemożliwe.

*  p° zmianie regulaminu od razu wiedział pan, 
?  chce się bić o czołowe m iejsca?
0 trzech-cztercch wyścigach w tym roku za- 

^ażylem, że jestem wśród najlepszych na moim 
ystansie i stwierdziłem, że trzeba trzymać 
en Poziom. W przyszłym sezonie podniosę 

P°Przeczkę i wystartuję w kategorii „mega”, 
j* 'v'?c będę miał do pokonania od 100 do 200 
111 na każdym wyścigu. Ale skoro jest pasja, to 
rz?ha się rozwijać.

Apetyt rośnie w  m iarę jedzenia?
Czywiście. (śmiech)

* To może za kilka lat w ystartu je  pan w tych
°rderczych w yścigach, jak Bałtyk - Biesz

czady?

Ja JUŻ jest mordęga. Normalnie ten wyścig 
^Mnoujście - Ustrzyki Górne) ma 1.008 km, 

e w tym roku podwojono trasę i po dotarciu 
a metś w górach, kto chciał, mógł jechać z po- 

, r°tem nad morze, czyli można było wykręcić 
ugatela 2.016 km.

g0^ rzejecha ł pan  już ze znajom ym i ponad 
^ 'kilom etrow ą tra sę  z Jarocina do Schlu- 

cutern. Nie ciągnie pana , by jeszcze wyżej 
unieść poprzeczkę? Może to  dobry om en,
Ż zacząć przygotowywać się do tego dy

stansu.
: y dobiliśmy to w 5 dni, a maksymalny dystans. 

Przejechaliśmy to 212 km w ciągu dnia. 
ajRpsi pokonują Bałtyk - Bieszczady w 36 

®°dzin. Na dzisiaj to nie moja liga. Chociaż. 
Jne jest to, że uczestnicy tego wyścigu dostają 

^Powtarzalny strój kolarski szyty specjalnie na 
T^miar. Kiedy spotka się kogoś takiego w zawo- 
^ch, w których biorę udział, od razu wiadomo, 
e lo nie byle kto.

pan przed sobą inne rowerowe wy-^  Stawia
^ a n i a  oprócz wyścigów?

'ym roku postanowiłem zajechać do Czę-

3 8  ( 1 3 5 4 )  2 0  w rześn ia  2 0 1 6 GAZETA JAROCIŃSKA

Najlepszy 
minimaratończyk 
na rowerze
W łodzim ierz Wróbel sport uprawia od dziecka. Najpierw grał 
w piłkę nożną w lokalnym Gromie Golina, później amatorsko 
w hali, a kiedy zaczął mu doskwierać ból kolan, przesiadł się na 
rower. 34-latek wygrał właśnie klasyfikację generalną Pucharu 
Polski w M aratonach Szosowych na dystansie „mini”.

stochowy w jeden dzień i udało się to w ok. 
7 godzin. Wcześniej pojechałem do Lichenia, 
a w przyszłości planuję wybrać się w okolice 
Czeskich Budziejowic, do miasta Lisów, gdzie 
jest kopia obrazu, który znajduje się w sanktu
arium w Golinie. Tam jest jakieś 500 km i można 
by to rozłożyć na dwa lub trzy dni.

■  Codziennie pan jeździ?
Co drugi dzień po ok. 60 km. Pracuję jako ma
gazynier i w tym roku akurat tak się złożyło, że 
dłuższy czas chodziłem do pracy na 6.00 i wra
całem o 14.00. Dwie godziny później siedziałem 
już na rowerze. W  soboty zazwyczaj 
startowałem w wyścigach, a w nie
dziele jeździłem rekreacyjnie, 
żeby nogi odpoczęły.

■  Ile kilometrów w se 
zonie pan przejeżdża?
Rekordowy sezon 2012 
zakończyłem z wyni
kiem ponad 15 tys. km.
W tym roku od maja do 
początku września mia
łem natomiast ponad 7 
tys. km udokumentowane 
przez aplikację Kręć Kilome
try, w której to wygraliśmy stojaki 
rowerowe dla Jarocina. Myślę, więc, 
że sezon zakończę z wynikiem ponad 10 tysięcy 
przejechanych kilometrów.

■  Wow!
Są ludzie, którzy jeżdżą zdecydowanie więcej. 
Ja też nie mam czasu, żeby regularnie jeździć 
po 70 km dziennie, ale z drugiej strony nie ma 
się co zarzynać, bo wiem, że w sobotę muszę 
być wypoczęty na wyścig i wtedy trzeba dać 
z siebie wszystko.

■  Liczyt pan w szystkie sw oje wyścigi?
W cyklu Pucharu Polski w maratonach szoso
wych mam przejechanych 63 edycje od 2010 
roku, czyli odkąd zacząłem się ścigać, a po 
drodze zdarzają się jeszcze inne zawody, ale 
z roku na rok jest ich coraz mniej.

O 372 pkt
W łodzim ierz W róbel 

w yprzedził w  klasyfikacji 
końcowej d rug iego 

zaw odnika  
Roberta Sikorę

■  Jest czas, żeby podczas wyścigów podziwiać 
św iat z poziomu siodełka?
Na maratonach niektórzy pytają: „Widziałeś 
to i to?” Mówię, że widziałem, żeby nie było 
„wtopy” (śmiech), ale właściwie przez cały 
czas patrzę na kolo zawodnika przede mną 
lub obserwuję znaki wyznaczające trasę. To 
są moje priorytety podczas zawodów, a nie 
oglądanie zabytków.

■  Ale rekreacyjnie też pan jeździ. Na przykład 
z g rupą Rowelove - Jarocińsko pow iatow e.
Dokładnie, jestem członkiem tej grupy i myślę, 

że kręcenie kilometrów w troszkę wolniej
szy sposób też jest potrzebne. Na 

pewno pozwala się odprężyć, 
daje możliwość zatrzyma

nia się gdzieś, zwiedzenia 
czegoś. Polecam. Warto 
wyjść z domu i pojeździć 
z jakąś grupą, bo trening 

| to nie to samo. Jazda 
w pojedynkę i brak moż
liwości porozmawiania 
z kimś nie zawsze są 

fajne.

I Jak  w yglądają pana przy
gotow ania do wyścigów?

Przygotowania do sezonu zaczynam 
w styczniu. Korzystam z basenu, korzystam z 
rowerka stacjonarnego w domu lub jak jest ład
na pogoda wyjeżdżam na krótkie przejażdżki. 
W sezonie trenuję 2 razy w tygodniu po mini
mum 50-60 km, a w weekend jadę na wyścig, 
a w wolne terminy trenuję w okolicach Żerkowa, 
m. in. na kultowym podjeździe w okolicach 
Śmielowa. Przygotowania do.wyścigu zaczy
nają się już w czwartek od drobnych napraw, 
a czasami wizyty u Dr Szprychy, następnie mycia 
i smarowania roweru. Na wyścig wyjeżdżam 
w piątek lub gdy jest to stosunkowo niedaleko 
to w sobotę rano. Diety specjalnej nie stosuję. 
Staram się jeść w piątek makaron na obiad 
i kolację, a w sobotę, kiedy jest wyścig - dżem, 
nutellę,, czyli dużo energetycznych rzeczy. Na 
wyścig zabieram dwa bidony z wodą, banana

i tabletki z magnezem.

■  A zimą, jak pan dba o formę?
Pływam. Zazwyczaj 2-3 razy w tygodniu. Z  nicze
go dobra kondycja się nie bierze. Czasami wolę 
ubrać się ciepło, na cebulkę i nawet zimą trochę 
pojeździć. Do temperatury -5 stopni Celsjusza 
można, bo wtedy organizm nie traci zbyt wiele 
energii na ogrzanie. Godzinny wyjazd w takich 
warunkach nie jest niczym złym.

■ Rodzina trzyma kciuki, czy narzeka, że jak nie 
trening, to wyścig i ciągle pana nie ma w domu?
Jestem jeszcze kawalerem, więc pewnie też mam 
dzięki temu więcej czasu, któiy mogę poświęcić 
właśnie na trenowanie i wyjazdy na zawody. Ro
dzice są zadowoleni z mojego hobby i cały czas 
mi kibicują. Od początku poprzez brata i bratową, 
a także moich kibiców, związany jestem z klubem 
Białe Tygrysy Jarocin, którego barwy reprezen
tuję podczas startów w Pucharze Polski. Znam 
osobiście większość zawodników tego klubu, 
zdarza się, że razem startujemy np. w biegach, 
oczywiście mocno im kibicuję podczas ich wy
jazdów, ale też wiem, że oni trzymają za mnie 
kciuki podczas startów.

■  Z Jarocina pochodzi zawodowy kolarz Maciej 
Paterski. Zna się pan z nim?
Tak, z Maciejem znamy się z tras rowerowych, 
czasami spotykamy się podczas treningów np. na 
tzw. górce śmietowskiej. Jak widać po zdjęciach, 
najczęściej w wyścigach jeżdżę w podarowanym 
przez niego stroju jego poprzedniego klubu, wło
skiej grupy Liąuigas. Natomiast co do rad, to 
Maciej oczywiście jeździ na niebotycznym dla 
większości z nas poziomie i dla mnie osobiście 
już kilka kilometrów przejechanych na jego kole 
jest ogromnym wyróżnieniem.

■  Który wyścig najbardziej zapad ł panu w pa
mięć?
Na pewno ten w Lesznie. Wtedy zabrakło mi 
4 sekund do podium. Tuż przed metą było dużo 
zawijasów i trochę odpuściłem, żeby nie doznać 
żadnej kontuzji, ani z nikim się nie zderzyć. Po
wiedziałem: „Dobra, niech sobie jadą”. No i po
jechali (śmiech).

■ Sezon zakończył pan bez kontuzji?
Tegoroczny sezon tak, bez kontuzji i bez „kapcia”. 
Jak na sześcioletnią przygodę na razie tylko miałem 
jeden „szlif w Karpaczu. Na mokrej nawierzchni, 
na zjeździe, wchodząc w zakręt przewróciłem się 
i z długich spodni zostały mi krótkie, a ochrania
cze na buty były do wyrzucenia. Całe szczęście 
ze z naprzeciwka nie jechał żaden samochód, bo 
mogłem się wtedy w najlepszym razie tylko poła
mać. Na szczęście wszystko dobrze się skończyło.

■  Pana walka o zwycięstwo w  kategorii „mini” 
od początku była zacięta.
Dopiero na trzy albo cztery wyścigi przed koń
cem wiedziałem, że w walce o pierwsze miejsce 
będziemy się liczyć ja i Robert Sikora. Mój rywal 
miał dziwny maraton w Trzebnicy, po którym 
miał dodanych tylko 400 pkt. Myślałem, że złapał 
kapcia, stracił czas i to było przyczyną tak niskie
go naliczenia punktowego. Po edycji w Zieleńcu 
mnie wyprzedził, a praktycznie przed ostatnimi 
startem, w Rewalu opowiedział, jak to bvto z wy
ścigiem w Trzebnicy.

■  I co tam  się stało?
Odebrał on pakiet startowy z chipem, który mon
tuje się pod siodełkiem, ale praktycznie nie jechał 
w wyścigu, bo dopadły go problemy żołądkowe. 
Ten chip pio jakimś czasie odniósł na metę, ale 
organizatorzy wyścigu zaliczyli mu całą trasę. 
Dobrze dla mnie, że od tego naliczenia się od
woływał.

■ To mogło zaważyć o ostatecznym zwycięstwie 
w klasyfikacji generalnej.
Dokładnie. Ale pan Sikora powiedział mi w Re
walu, żebym się nie denerwował i pogratulo
wał mi zwycięstwa. Stwierdził, że nawet gdyby 
w klasyfikacji wyszło, że mnie wyprzedzi! nie 
przyjmie statuetki.

■  Honorowy człowiek.
To prawda. Podziękowałem mu i pogratulowa
łem postawy fair play, bo niektórzy nie przy
znaliby się do tego. On zachował się okej i za 
to mu dziękuję.

Rozmawia! 
SEBASTIAN MATYSZCZAK
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Jednostronne derby Ł \
i zaczarowana pitka V

To byt ważny weekend dla fanów 
drużyn grających w kaliskiej A-klasie. 
W derbowym starciu tylko jedna dru
żyna dostarczała emocji. Gorąco za to 
było w Ostrowie Wlkp., gdzie piłkarze 
Cielczy dotkliwie odczuli frustrację 
jednego z rywali. Sporo działo się też 
w Golinie, ale piłkarze i kibice nie będą 
dobrze wspominać tego meczu.

WKS Witaszyce - Błękitni 
Sparta Kotlin 2:0 (0:0)

Prawdziwym hitem A-klasy było 
niedzielne spotkanie WKS-u Witaszyce 
z Błękitnymi Spartą Kotlin rozegrane 
na boisku w Jarocinie. Oba zespoły 
zajmują wysokie miejsca w ligowej tabeli 
i kibice mieli nadzieję na zaciętą rywali
zację. Boisko zweryfikowało jednak ich 
oczekiwania.

Od początku meczu przewagę wy
pracowali sobie zawodnicy z Witaszyc, 
którzy starali się objąć prowadzenie. Do 
przerwy nie byli jednak w stanie celnie 
uderzyć na bramkę rywali. Ekipa z Ko
tlina skutecznie stawiała opór i rozbijała 
każdą ich akcję. - O d p o czą tku  nastaw ia
liśm y  się  n a  ko n trę  i m ą d rze  s ię  b ron ili
śm y  - wyjaśnia Aleksander Popławski, 
trener Błękitnych. - W  30. m in u c ie  p o  
rzu c ie  rożnym  M a teu sz T rybek strze lił 
w sp o jen ie  słu p ka  z  po przeczką . P ierw 
szą  po łow ę m o g liśm y za ko ń czyć  go lem  
Z karnego, a le  R em ig iu sz K orzen iew ski 
strze lił ta k , że  b ra m ka rz o b ro n ił - mówi 
Paweł Janas, trener WKS-u Witaszyce.

Do przerwy żadnej z drużyn nie 
udało się zdobyć bramki. Sytuacja zmie
niła się po zmianie stron. W 72. minucie 
po akcji Sebastiana Jankowskiego do 
piłki doszedł Remigiusz Korzeniewski 
i tym razem uderzył tak, że bramkarz 
rywali był bez szans. - S trzelił z  narożnika  
p o la  karnego  p o  d łu g im  słu p ku  - mówi 
Janas.

Gospodarze poszli za ciosem i kilka 
minut przed końcem spotkania pod
wyższyli prowadzenie. Po akcji z rzutu 
rożnego i dośrodkowaniu na pierwszy 
słupek, piłka została przedłużona i do-

chciała wpaść do siatki. Bardzo blisko 
szczęścia był Błażej Skałecki, który trału
w poprzeczkę po strzale z rzutu wol-

Te derby nie przejdą do historii

szedł do niej Miłosz Kowalski, który 
strzelił głową właściwie do pustej bram
ki.

- P iłkarsko  W itaszyce były lepsze. M y 
czeka liśm y n a  sw oje sytuacje, m ą d rze się  
broniliśm y, a le  ko n tu zje  i choroby spo
w odow ały, że  m ie liśm y  okro joną  ław kę  
i n ie  m o g liśm y sko rzysta ć  z  k ilk u  p o d 
staw ow ych zaw odników  - podsumowuje 
spotkanie Adrian Popławski, trener 
zespołu z Kotlina.

- C el zo s ta ł zrealizow any. M o że to  
n ie  b y ł w ie lk i w yn ik , a le  ch ło p a cy  za 
g ra li sw oje, trzym a ją  fo r m ę  i  z  nadzieją  
p a trzym y  w  przyszło ść. P rzeciw nicy n ie  
m ie li n ic  d o  pow ied zen ia . C hyba  tylko  
raz n a m  zagrozili w  drug iej po łow ie p rzy  
w yn iku  1:0, a le  w ted y  tr a fili w  s łu p e k  
z  rzu tu  w olnego - dodaje Paweł Janas.

OKS Ostrów Wlkp. - LZS 
Cielcza 1:2 (1:2)

Radość WKS-u podzielali w nie
dzielne popołudnie piłkarze LZS-u 
Cielcza, którzy zanotowali drugie zwy
cięstwo z rzędu. Gracze „Chelsea” od 
początku zdominowali grę do tego stop
nia, że rywale mieli trudności z wyjściem 
z własnego pola karnego. - P rzyniosło

to  sk u te k  p iż w  17. m inucie. Ja ku b  N o 
w ak w biegł z  p iłk ą  w  p o le  karne, zo sta ł 
s fa u b w a n y  i  m ie liśm y  rz u t k a m y  w yko
rzystany p rze z M acieja  S tam ierow skiego
- relacjonuje Aleksander Matuszewski, 
trener LZS-u.

Gospodarze nie potrafili zapano
wać nad swoimi emocjami, a ich nerwo
wość przełożyła się na faule. - Śm ia liśm y  
się , ż e  sę d z ia  n a  p ie rw szą  p o ło w ę  n ie  
w zią ł ka rtek  z  sza tn i. Jednego  zaw odnika  
p o tra fił u p o m n ieć  sze ść  razy. D la m n ie  
to  są  kp in y  - mówi Matuszewski.

W  39. minucie do siatki ponownie 
trafił Stamierowski, który podwyższył 
prowadzenie na 2:0. Trzy minuty póź
niej sędzia odgwizdał rzut wolny, po 
którym padła bramka. Z wynikiem 2:1 
piłkarze schodzili na przerwę. Na dru
gą połowę zespół z Cielczy wyszedł 
w zmienionym składzie. Mocno po
obijanego Kamila Kaczmarka zastą
pił Jakub Górecki. Druga wymuszona 
zmiana nastąpiła w 55. minucie, kiedy 
Damian Korasiak po „nakładce” nie był 
w stanie kontynuować gry.

Agresywny tywal wyleciał wreszcie 
z boiska, a gracze LZS-u mogli być 
trochę spokojniejsi o swój stan zdrowia.
- Z a g ra liśm y so lid n e  sp o tka n ie . W ydaje

nego. - M ecz p iłk a rsk o  byt n a  dobrym  
p o zio m ie . Z  sa m eg o  przeb iegu  spou® ' 
n ia  je s te m  zadow olony, bo pokazpf& nr 
so lid n ą  p iłk ę , m im o  że  n ie  zdobyliśirtf 
punktów . M u sim y być je d n a k  sku tee ft1 
zarów no w  obronie, ja k  i w a ta ku , a 
ostatniego nam  zabrakło - podsumowuj6 
trener Waszkiewicz. .,

(seb)

m i się, że  a n i p rzez chw ilę zw ycięstw o n ie  
było  zagrożone. M im o  tego, że  w ygrali
śm y  tylko  2:1, w ykonaliśm y ka w a ł dobrej 
roboty n a  b o isku  i w róciliśm y z  trzem a  
p u n k ta m i - podsumowuje trener M a
tuszewski.

Grom Golina - Piast 
Czekanów 0:1 (0:1)

Mniej szczęścia na boisku mieli 
piłkarze Gromu Golina, którzy ulegli 
wiceliderowi tabeli, Piastowi Czeka
nów. Mecz dla goliniaków rozpoczął 
się od dwóch groźnych akcji Krzysz
tofa Potarzyckiego, który nie zdołał 
jednak strzelić gola. Później spotkanie 
się wyrównało - W  33. m in u c ie  ryw ale  
w yszli n a  p o w a d ze n ie  p o  naszym  błędzie  
p rzy  p rzesu w a n iu  się  w  stre fie  obronnej. 
Z a w o d n ik  ze  skrzyd ła  w yszed ł n a  czystą  
pozycję  i uderzył w  w ew nętrzną  boczną  
siatkę - mówi Sebastian Waszkiewicz, 
trener Gromu. Jeszcze przed przerwą 
gospodarze mogli wyrównać, ale naj
pierw Piotr Ziętek, a później Potarzycki 
nie wykorzystali dogodnych sytuacji.

Po zmianie stron Piast skupiał się 
głównie na obronie. Goliniacy dalej 
atakowali, ale piłka - jak zaklęta - nie

WKS: J. Jacek. R Wegner. I. Pluciński, M. Urbaniak, H. Wron* 
M. Trybek. A. Tłoczek (74. M. Kaleta). S. Jankowski, M. Gościnia 
(88. J. Żarczyński), R. Korzeniewski (84. J. Wojtysiak). M. Kowals'

Błękitni: R. Sobczak. M. Nowicki (74. t .  Glinkowski). D. Bem. M 
Woźniak. T. Nowakowski, P Ciezntak. D. Jasiński. P Nowakowski. 
J. Załachowski. D. Pera (46. B. Szubert), M. Rybarczyk

1:0 - Remigiusz Korzeniewski (72.) po podaniu Sebastian 
Jankowskiego)
2:0 - Miłosz Kowalski (86.) głową po akcji z rzutu rożnego)

OKS OSTU 0 W  WLKP.

LZS: K. Kaczmarek (46, J. Góreckil, 0, Wrzalik, M. S t a * *  
Ł, Marchewka, M. Szatkowski. K. Lisiak, D. Korasiak (56- ’ 
Pilarczyk), M. Stamierowski. J, Nowak (91. A. Wiza). K. F iM *  
K. Oczkowski (85. A. Piętka)

0:1 - Maciej Stamierowski (17.) - z rzutu karnego 
0:2 - Maciej Stamierowski (39.)
1:2 - Tomasz Grupa (43.)

GROMSOUNA  

PIAST CZEKANÓW
r H

Grom: D. Kubiak, P Bierła, Sz. Bryll, P Ziętek. M. o , , -  • ^  
Goździaszek), M. Szymkowiak. A. Kowalczyk (60. B. Skałecki)- 
Bryll, M. Wachowiak, K. Potarzycki, Ł. Walczak (70. K.

0:1 - Jakub Wietrzykowski (30.)

Wyniki Xli kolejki rozgrywek:
Polonia Warszawa - Puszcza Niepołomice 
Warta Poznań - Siarka Tarnobrzeg 
GKS Bełchatów - ROW1964 Rybnik 
Gryf Wejherowo - Legionovia Legionowo 
Odra Opole - Rozwój Katowice 
Olimpia Elbląg - Radomiak Radom 
Polonia Bytom - Błękitni Stargard 
Raków Częstochowa - Olimpia Zambrów 
Stal Stalowa Wola - Kotwica Kołobrzeg

0:0
1:3

Tabela:
1. Raków Częstochowa
2. Odra Opole
3. Siarka Tarnobrzeg
4. Radomiak Radom

26:10
22:7

22.15
12:13
18:16

17. ROW 1964 Rybnik 12 I 10 I 10:16
18. Rozwój Katowice 12 I 9 I 11:17
Uwaga! Polonia Bytom została ukarana odjęciem czterech, 
GKS Bełchatów trzech, a Siarka Tarnobrzeg jednego punktu 
za niespełnienie wymogów licencyjnych.

III LIGA (GRUPA II)
Wyniki X kolejki rozgrywek.
Górnik Konin - Pogoń II Szczecin 11
Leśnik Manowo - Lech II Poznań 0:5
Chemik Bydgoszcz - Polonia Środa 0:2
Sokół Kleczew - KS Chwaszczyno 3:1
GKS Przodkowo - Gwardia Koszalin 5:1
Pogoń Lębork - Vineta Wolin 3:2
KKS 1925 Kalisz - Jarota Jarocin 1: l
Świt Skolwin - Wda Świecie 3:2
Bałtyk Gdynia - Elana Toruń (przełożony)

Tabela:

12 Vineta Wolin
13. Pogoń II Szczecin
14. Wda Świecie 
15 Pogoń Lębork
16. KS Chwaszczyno
17. Górnik Konin
18. Leśnik Manowo

15:18
13:17
14:20
13:17
16:22
9:17
6:26

11. Kama Gostyń
12. SKP Słupca
13. Wicher Dobra
14. Polonia Kępno
15. PKS Racot

9:19
11:16
9:20
4:16
8:24

grywek.
i:  Z e sp ó l D ąbroczank i Pępowo w yco fa ł s ię  i  roz-

11. Zelka Kobyla Góra 9
12. Korona Pogoń Stawiszyn 9
13. Pogoń Trębaczów 9
14. Barycz Janków Przyg. 9
15. Szczyt Szczytniki 9
16. Raszkowianka Raszków 9

13:15
7:18

12:20 .
4:24
7:23
8:33

IV LIGA (GRUPA POŁUDNIOWA) ■  KAI ISKA KLASA OKRĘGOWA ■  KALISKA A KLASA (G R U P A  I)
Wyniki X kolejki rozgrywek:
Victoria Ostrzeszów - Ostrovia Ostrów 1.1
Centra Ostrów - SKP Słupca 2:1
Kania Gostyń - Rawia Rawicz 2:3
PKS Racot - LKS Ślesin M
Wicher Dobra - Polonia Kępno 1:1
Biały Orzeł Koźmin - Polonia Leszno 3:1
Pogoń N Skalmierzyce - Victona Września 1:1 
Obra Kościan pauza

Wyniki IX kolejki rozgrywek:
Raszkowianka - Szczyt Szczytniki 
Pogoń Trębaczów - Korona Pogoń 
Orzeł Mroczeń - Olimpia Brzeziny 
Piast Kobylin - Victoria Skarszew 
Barycz Janków - LKS Gołuchów 
GKS Żerków - Astra Krotoszyn 
Zefka Kobyla Góra - Odo!anovia 
KS Opatówek - Stal Pleszew

1:0
3:0
4:1
3:3
0:5
1:0
1:2
1:0

Wyniki VIII kolejki rozgrywek:
Czarni Dobrzyca - Zieloni Koźminek 
Orzeł Wysocko W. - Gladiatorzy Pieruszyce 
OKS Ostrów-LZS Cielcza 
Prosną Kalisz - Sparta Russów 
WKS Witaszyce Błękitni Sparta Kotlin 
Grom Golina - Piast Czekanów 
CKS Zbiersk - Sulimirczyk Sulmierzyce

Tabela:

2:4
2:3
1:2
6:2
2:0
0:1
2:1

6. Puszcza Niepołomice 12 17 10:8 1. Bałtyk Gdynia 9 22 12:4 Tabela: Tabela: 1. WKS Witaszyce 8 20 u
7. Błękitni Stargard 12 17 14:13 2. Sokół Kleczew 10 22 18:13 1. Pogoń N. Skalmierzyce 10 20 19:7 1. LKS Gołuchów 9 24 34:7 2. Piast Czekanów 8 19 i :
8. Olimpia Elbląg 12 16 22:19 3. GKS Przodkowo 10 19 24:10 2. Centra Ostrów Wlkp. 9 19 22:8 2. Stal Pleszew 9 24 25:3 3. LZS Cielcza 8 16 23:
9. Legionovia Legionowo 12 16 18:15 4. Elana Toruń 9 19 22:9 3 Ostrovia Ostrów Wlkp. 9 18 23:11 3. Odolanovia Odolanów 9 23 26:9 4. Grom Golina 8 18 19:

10. Stal Stalowa Wola 12 16 16:20 5. KKS 1925 Kalisz 10 16 17:16 4. Victona Września 9 15 22:11 4. Piast Kobylin 9 17 22:15 5. Prosną Kalisz 8 13 15:
11. Olimpia Zambrów 12 13 10:20 6. Świt Skolwin (Szczecin) 10 15 20:15 5. Biały Orzeł Koźmin Wlkp. 10 15 15:12 5. KS Opatówek 9 16 16:10 6. Błękitni Sparta Kotlin 8 13
12. GKS Bełchatów 12 12 17:14 7. Lech II Poznań 9 15 16:11 6 Obra 1912 Kościan 9 15 16:15 6. Orzeł Mroczeń 9 15 16:14 7. zieloni Koźminek 1 12 1$:
13. Polonia Warszawa 12 12 11:14 1. Jarota Jarocin 10 U 16:13 7. Rawia Rawicz 9 14 22:18 7. Olimpia Brzeziny 9 15 12:13 8. OKS Ostrów Wlkp. 8 12 18:
14. Kotwica Kołobrzeg 12 12 12:16 9. Gwardia Koszalin 9 i F 8. Polonia 1912 Leszno 9 13 16:14 8 Astra Krotoszyn 9 15 14:18 9. Gladiatorzy Pieruszyce 8 12 17:
15. Polonia Bytom 12 12 11:17 10. Chemik Bydgoszcz 10 15 13:15 9. Victoria Ostrzeszów 10 13 17:19 9. Victoria Skarszew 9 14 20:9 10. CKS Zbiersk 8 9 13:
16. Warta Poznań 12 12 15:27 11. Polonia Środa Wlkp. 10 12 17:18 10. LKS Śłesm 9 9 12:15 10. GKS Żerków 9 9 7:12 11. Czarni Dobrzyca 8 6 10:

12. Orzeł Wysocko Wielkie 7 I 6
13. Sulimirczyk Sulmierzyce 8 3
14. Sparta Russów 8 | 2

6:30
10:16
0

POZNAŃSKA A KLASA (GRUPA
Wyniki VIII kolejki rozgrywek: 0
Avia Kamionki - Jurand Koziegłowy g;2
Czarni Czerniejewo - Polonia Poznań 
Clescevia Kleszczewo - Lider Swarzędz j.J
Zawisza Dolsk - Maratończyk Brzeźno 5.0
Stella Luboń - Pogoń Książ
Warta II Śrem Phytopharm Klęka q;6
Kłos II Zaniemyśl - Polonia II Środa

Tabela:
1. Czarni Czerniejewo 8
2. Maratończyk Brzeźno 8
3. Stella Luboń 8
4. Polonia II Środa Wlkp. 8
5. Avia Kamionki 8
6. Phytopharm Klęka 8
7. Lider Swarzędz 8
8. Clescevia Kleszczewo 8
9. Kłos II Zaniemyśl 7

10. Zawisza Dolsk 8
11. Pogoń Książ Wlkp 8
12. Warta II Śrem 8
13. Polonia Poznań 8
14. Jurand Koziegłowy 7

27:1?
22:1
24:1“
23:1“

U:*'30:2
(0:21
7:»!

14:1«,1:2
|3:H

http://www.jaroclnska.pl
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j Drudzy 
na 68 szkół

rn sm m  £
de biegaczki rywalizujące o medale

w Nj Jczniowie z 68 szkól rywalizowali w Żerkowie 
Mistrzostwach Powiatów Województwa Wielko

polskiego w Lekkiej Atletyce. Wśród uczestników 
- 1 także przedstawiciele trzech placówek z naszego 
renu: Chociczy, Nowego Miasta i Żerkowa.

Najlepiej spośród naszych młodych sportowców 
'/VPatH Łukasz Łysiak z Gimnazjum w Żerkowie, który 
aW pierwsze miejsce w biegu na 300 metrów. Na

. podium w swoich konkurencjach stanęli także inni 
uczniowie tej szkoły: Zofia Sołtysiak (druga na 100 m), 
Konrad Mikuszewski (także drugi na 600 m) oraz 
Szymon Juszczak (również drugi, ale w skoku w dal).

W  klasyfikacji szkól najlepiej z naszego terenu 
wypadło Gimnazjum w Żerkowie, które zajęło drugie 
miejsce tuż za placówką z Dusznik.

(seb)

WYNIKI UCZNIÓW Z NASZEGO TERENU
- Dziewczęta

• Bieg na 100 m
8. Joanna Pawlaczyk (Gim. w Żerkowie) -14,14 s 
16. Sabina Rynowiecka (Gim. w Żerkowie) -14,69 s
22. Natalia Buchwald {Gim. w Chociczy) -15,43 s
23. Daria Stefaniak (Gim. w Żerkowie) -15,44 s

•  Bieg na 100 m
2. Zofia Sołtysiak (Gim. w Żerkowie) - 45,17 s
18. Wiktoria Raś {Gim. w Żerkowie) -  50,58 s
30. Julia Musiałowska (Gim. w Żerkowie) - 54.35 s
31. Natalia Drzewiecka (Gim. w Żerkowie) - 54,5 s

•  Bieg na 300 m
14. Sandra Karolak (Gim. w Chociczy) - 49.79 s
22. Zuzanna Orwat (Gim. w Nowym Mieście) - 52,02 s

•  Bieg na 600 m
7. Aleksandra Chybka (Gim. w Chociczy) - 1,54,79 min

•  Bieg na 1.000 m
7. Agata Zdrojowa (Gim. w Żerkowie) - 3,56,03 mm 
8 Matylda Marcinkowska (Gim. w Chociczy) - 3.58,48 min
19. Klaudia Begier (Gim. w Żerkowie) - 4,17,42 min

• Skok w dal
4. Joanna Wiechcińska (Gim. w Chociczy) - 4,44 m 
10. Angelika Jankowska (Gim. w Żerkowie) - 3,92 m

•  Pchnięcie kulą
10. Monika Wojciechowska (Gim. w Żerkowie) -  7,21 m 

¥ Chłopcy
• Bieg na 100 m
4. Korneliusz Jacoszek (Gim. w Żerkowie) -12,84 s

•  Bieg na 300 m
• 1. Łukasz tysiak (Gim. w Żerkowie) - 39,81 s

5. Dawid Urbaniak (Gim. w Żerkowie) - 42,87 s
15, Igor Bogaczyński (Gim. w Żerkowie) -  45,43 s

• Bieg na 600 m
2. Konrad Mikuszewski (Gim. w Żerkowie) -1.36,91 min

•  Biegną 1.000 m
28. Kacper Krawczyk (Gim. w Żerkowie) - 3,33.99 min
31. Dawid Aleksandrowicz (Gim. w Żerkowie) - 3.37,66 min
32. Mateusz Czaczyk (Gim. w Żerkowie) - 3.40,35 min

• Skok w dal
2. Szymon Juszczak (Gim. w żerkowie) - 5,24 m
9. Eryk Banaszak (Gim. w Nowym Mieście) - 4.42 m
10. Dawid Kropski (Gim. w Chociczy) -  4.34 m

• Skok wzwyż
5 Jakub Idziaszek (Gim. w Nowym Mieście) -1,40 m

•  Pchnięcie kulą
12. Damian Rodziak (Gim. w Chociczy) - 7,65 m

► Klasyfikacja końcowa szkół
1 Gim, w Dusznikach -127 pkt 
2. Gim. w Żerkowie -115 pkt 
15. Gim. w Chociczy -  46.5 pkt 
37. Gim. w Nowym Mieście -19,5 pkt

Sparta wyszła 
z chaosu 
obronną ręką

Drugie zwycięstwo z rzędu (34:12) odnotowa
li1 seniorska drużyna Rugby Sparta Jarocin. Tym 
raźem ich ofiarą padł zespól Chaosu Poznań.

Nasz zespól objął prowadzenie po przyłożeniu 
1 Poszedł za ciosem po indywidualnym błędzie 
Kdnego z przeciwników, który umożliwił kontratak 
Spartan. Zespól z Poznania zaczął odrabiać straty, 
aJe schodząc na przerwę mieli ośmiopunktową 
różnicę.

Po wznowieniu gry znów jako pierwsi skutecz- 
n,e zaatakowali jarociniacy. Na nic się zdało sześć 
Punktów zdobytych z rzutu karnego przez Chaos 
' gospodarze dalej mieli kilkupunktową stratę.

Kolejne minuty to duża nerwowość w obu 
Zespołach i kilka żółtych kartek. Otwarta gra po
znaniaków naraziła ich na kontry ze strony Sparty 
Jarocin, które udało się zamienić na dwa przyłoże
n i. Ostatecznie mecz zakończy! się zwycięstwem 
Piyjezdnych, którzy zajmują obecnie drugie miej- 
SCe w ligowej tabeli mając do rozegrania zaległy 
mecz.

(seb)

*rzech zawodników seniorskiej drużyny 
(Maciej Żarczyński, Kacper Włodarek 

i Krzysztof Ermanowicz) dostało 
powołanie do Reprezentacji Polski 

U-20. Od czwartku 13 października do 
niedzieli będą trenować w Spalę.

Bezkonkurencyjny 
w  Superlidze

Pierwsze i trzecie miejsce zajęli młodzi 
judocy klubu Ippon Jarocin w Super Lidze 
Judo rozgiywanej w Sobótce.

Mateusz Andrzejczak nie dal żadnych 
szans rywalom wygrywając trey walki i zaj
mując tym samym pierwsze miejsce. - P ierw 
szą  w yg ra ł p r z e d  c za se m  n a  ip p o n , d ru g ą  
p r z e z  rzu t, ą  tr ze c ią  s k o ń c z y ł w tr zy m a n iu . 
B ył b ezko n ku ren cy jn y  w  sw o je j ka teg o rii. Tym  
b a rd zie j, ż e  ta k  szy b k o  sk o ń c zy ł w a lkę  - rela
cjonuje Aleksandra Grygiel, trenerka, która 
pojechała z chłopcami na zawody.

Mateusz Łysiak natomiast wygrał jedną 
walkę, a w dwóch kolejnych zabrakło mu 
szczęścia. - P ie rw szą  - p o d o b n ie , ja k  je g o  
ko leg a  - w yg ra ł p r z e z  ip p o n  p r z e d  c za sem , 
bardzo  ła d n ie  k o n tu ją c  ryw ala. W  następnych  
n iew ie le  za b ra k ło  m u  d o  szc zęśc ia . K o le jn e  
d w ie p rzeg ra ł, z  czego  je d n ą  z  n ich  m in im a ln ą  
ró żn icą  p u n k tó w , co  sp ra w iło , że  za ją ł trze 
c ie  m ie jsce  - wyjaśnia trenerka. - P a trzy ła m  
n a  ryw a li M a te u sza  Ł y sia k a  i ich  trenerów . 
C h ło p a k , k tó re g o  p o k o n a ł, b y ł fa w o ry te m . 
Z d ziw ili s ię  p o  w a lce  - dodaje.

Aleksandra Grygiel będzie wspominać 
ten turniej nie tylko ze względu na bardzo 
dobre występy swoich zawodników. - O rga
n iza cja  i ryw alizacja  sta ły  n a  fa jn y m  p o zio m ie . 
C ie k a w a je s t to , że  za w o d y są  o p a rte  o  sy s tem  
ligow y. N a  p e w n o  b ęd ziem y  je ź d z ić  n a  ko le j
n e  tu rn ie je . M o że  w  p rzy sz ło śc i p o je d z ie m y  
w iększą  e k ip ą , sk o ro  ju ż  p rze ta r liśm y  sz la k  
- zapowiada trenerka.

(seb)

Ippon - te rm in  używany 
w  japońsk ich  sportach 
w a lk i, oznaczający 
zakończenie w a lk i przed 
czasem decyzją sędziego 
i ogłoszenie zw ycięstw a 
jednego z zaw odników . .

Mateusz Łysiak (z lewej) i Mateusz 
Andrzejczak ze zdobytym i w  Sobótce 
medalami

► POZNAŃSKA fl-KLASA (GRUPA i)

Problem 
z lewą obroną

Wynikiem 5:3 zakończył się mecz 
Phytopharmu Klęka z Wartą I I  Śrem 
na wyjeździe. Goście rozpoczęli to 
spotkanie z wysokiego „C”, strzelając 
pierwszego gola w 3. minucie. Po kwa
dransie było już 2:0, a po półgodzinie *  
g ry  kolejną bramkę dorzucił Tomasz 
Mikołajczak. Wydawało się, że jest po 
meczu, ale gospodarze zaczęli odrabiać 
straty i do szatni schodzili przy wyniku 
3:1 dla Klęki.

Po przerwie Warta strzeliła drugą 
bramkę i zrobiło się nerwowo, ale pił
karze Phytopharmu ponownie wrzucili 
piąty bieg i strzelili jeszcze dwa gole. - 
R yw ale w ypracow ali k ilka  o k a y  i w  k o ń 
ców ce, a  je d n ą  z  n ich  w ykorzysta li w  87. 
m in u c ie  zdobyw ając go la  n a  3 :5  - mówi __ 
Adam Parus, trener Phytopharmu.

M im o okazałego zwycięstwa, 
szkoleniowiec zespołu z Klęki nie byt 
do końca zadowolony. - N ajw iększym  
p ro b lem em  je s t  lew a obrona, n a  któ re j 
żaden  z  zaw odn ików  n ie  czu je się  dobrze. 
P róbuję w ym yślić, ja k  to  po u sta w ia ć, a le  
n ie  je s t łatw o. W łaściw ie w szystk ie  go le  
straciliśm y p o  a kc ji lew ą stro n ą  - dodaje.

(seb)

WARTA II ŚREM  

PHYTOPHARM KUKA
3 n
(1:3 )

Phytopharm: A. Bartkowiak, M. Janicki, M. Kościelniak, S. Kieł, 
Marcin Parus (46. D. Janiszewski, 55. E. Rowecki), R Kropski, 
K. Zawacki, J. Wolski (63. M. Zaworski), Michał Parus (86. M. 
Nowak). Ł. Zawacki. T. Mikołajczak „

0:1 - Ł. Zawacki (3.)
0:2 - 1 . Zawacki (15.) - z rzutu karnego 
0:3 - T. Mikołajczak (30.)
1:3 - Hubert Ściak (39.)
2:3 - Jakub Strzelec (53.)
2:4 - 1 Mikołajczak (62.)
2:5 - M. Zaworski (85.)
3:5 - Hubert ŚciaK (87.)

Triumfują 
bez straty

PATRONATEM

Kilkupokoleniowa reprezenta
cja Phytopharmu Klęka wygrała 
I I I  Otwarty Turniej Piłki Nożnej 
- Klęka 2016 i to bez straty gola. 
W  finale pokonali drużynę Her
bapolu Klęka 1:0. Gola na wagę 
złota strzeli! Marciu Parus. Trzecie 
miejsce przypadło Rokokoko Team 
Poznań, który pokonał Chociczę 
Team także 1:0.

Wszystkie drużyny zostały na
grodzone okazałymi pucharami, 
przyznano także cztery wyróżnie
nia indywidualne. Oprać, (seb)

•  Mecz o 3. miejsce:
Rokokoko Team Poznań -  Chocicza team  1:0 
1:0 -  Mariusz Nowicki

•  Finał: .
Herbapol Klęka - Phytopharm Klęka 0:1
0:1 - Marcin Parus

•  Nagrody indywidualne:
Najlepszy zawodnik -  Adam Parus (Phytopharm) 
Najlepszy bramkarz -  M ikołaj Parus (Phytopharm) 
Najlepszy obrońca -  Janusz Jędrzak (Phytopharm)
Król strzelców -  Krzysztof Kubiak (Pustynne Lisy)
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REDAKTOR NACZELNY
Anna legow icz-G ogołkiew icz, a .gogolkiewicz@ jarocinska.pl

SEKRETARZ REDAKCJI
Jacek Kaliszan, j.ka liszan@ jarocinska.pl

REDAGUJE ZESPÓŁ:
Anna Konieczna, Anna Kopras-Fijotek,
Beata Frąckowiak-Piotrowicz, Bartosz Nawrocki.
Aleksandra Pilarczyk, Piotr Piotrowicz, Elżbieta Rzepczyk,
L idia Sokowicz, Przemysław Szeszuta, Sebastian Matyszczak

W SPÓŁPRACUJĄ:
Grażyna Cychnerska, Iwona Nowicka, Franciszek Tomczak, 
Pawet W ltw ick i

GRAFIKA. SKŁAD I ŁAM ANIE
(6 2 ) 7 4 9 -8 6 -4 6
Dariusz Fijotek, d.fijolek@ jarocinska.pl 
Beata Frąckowiak-Piotrowicz 
b.piotrowicz@ jarocm ska. pl 
Barbara Dzierla, b.dzierla@jarocinska.pl 
Łukasz Zięciak, l.z ieciak@ jarocinska.pl 
Szymon Mofina, s.mofina@ jarocinska.pl

DZIAŁ REKLAMY
tel. (6 2 ) 7 4 7 -4 7 -4 7
A rtur Antczak (5 0 & '3 1 8 -92 2 )
a . antczak@ jaroci nska. pl
Angelika W łodarczyk (5 0 9 /0 8 2 -7 7 2 )
a.w iodarczyk@ jarocinska.pl
Paulina Horbacz

Czytaj nas też na: facebook.com/GazetaJaroclnska

D ZIENNIKARZ DYŻURNY
(6 2 ) 3 3 2 -2 0 -3 3 . 5 0 0 /1 9 1 -0 1 4

BIU RO  OGŁOSZEŃ
Jarocin, ul. Kilińskiego 1 (weiścieod al. Niepodległości), tel. (62) 5 0 5 -3 0 0 0  
czynne od poniedzia łku do p iątku 8 .0 0  - 16.00

PUNKTY PRZYJMOW ANIA OGŁOSZEŃ
Jaraczewo, ul. Kaliska 4A. tel. (6 2 ) 7 4 0 -8 0 -6 8
K otlin , Sklep Przemysłowy, M . Łyskawka, ul, Rym arkiewicza IG
Nowe M iasto, ul. Poznańska 4 0 , tel. (6 1 ) 2 8 7 -4 3 -7 8
Żerków. Księgarnia, ul. Rynek 7, tel. (6 2 ) 7 40 -31-31

ADM INISTRACJA: Justyna Kurzawa, tel. (62 ) 7 4 9 -8 6 -4 0

KOLPORTAŻ: Jarosław Jerzyński, tel. (6 2 ) 7 4 9 -8 6 -4 0

DRUK: Drukarnia AGORA S.A., 6 4 -9 2 0  Pita, ul. Krzywa 35

WYDAWCA
Południowa Oficyna W ydawnicza Sp. z  o.o. 
Jarocin, ul. Kasprzaka la

PREZES W YDAW NICTW A
P iotr P iotrowicz

SEKRETARIAT
Karolina P iechalak (6 2 ) 7 4 7 -1 5 -31  
k. p iecha lak@ jaroci nska. pl

A non im ów  n ie pub liku jem y. M a te ria łów  nie zam ów ionych 
nie zw racam y. Zastrzegam y sobie  p raw o skracania  i a d i
u s tac ji tekstów  oraz zm iany ich  ty tu łó w  W ykorzystanie  
i rozpowszechnianie redakcyjnych m ateria łów  pub licystyc
znych wym aga zgody wydawcy.

PRENUMERATA 
REALIZOW ANA 
PRZEZ RUCH S.A.
Zam ów ien ia  na p renum eratę  
w  wersji papierowej i na e-wyda- 
nia można składać bezpośrednio 
na stronie  w ww . prenumerata. 
ruch.com .pl
E w entua lne  py tan ia  p ros im y 
kierować na adres e-m a il: pre- 
n u m e ra ta @ ru c h .c o m .p l lub  
kon ta k tu ją c  się  z Te le fon icz
nym  B iu rem  O bsług i K lienta  
pod num erem: 801  8 0 0  8 03  
lub  2 2  7 1 7  5 9  5 9  - czynne 
w  godzinach 7 .0 0  - 18.00. 
K oszt po łą cze n ia  w g  ta ry fy  
operatora,
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III LIGA (GRUPA II) KALISKA KLASA OKRĘGOWA WIELKOPOLSKA UGA JUN. ST.

ZAPOWIEDZI
SPOTKAŃ

> KALISKA KLASA OKRĘGOWA

Zwycięstwo  
i niedosyt

Starcie z Astrą Krotoszyn nie 
było łatwe dla GKS-u Żerków. 
Rywale postawili twarde warunki. 
Goście od razu wypracowali prze
wagą w posiadaniu piłki, a GKS 
nastawił się na grę z kontrataku.

W  30. minucie po kilku do- 
s  brych podaniach Tomasz Zaremba 

zagrał prostopadłą piłkę na prawe 
skrzydło do Przemysława Kujawy, 
a Artur Maciejowski z 20 metrów 
zdobył gola. - W y k o rzy s ta liśm y  
m o m e n t, w  k tó r y m  z e s p ó ł A s tr y  
K ro to szyn  s ię  o d k ry ł i s trze liliśm y  
go la . K ilka  m in u t p ó źn ie j św ie tn ą  
sy tu a c ję  m ia ł P rzem ysła w  K u jaw a , 
a le  sp u d ło w a ł m a rn u ją c  o k a zję  n a  
p o d w yższen ie  p ro w a d zen ia  - rela
cjonuje Aleksander Stachowiak.

Po zmianie stron piłkarze 
GKS-u byli przekonani, że to ry
wale ruszą do ataku chcąc do
prowadzić do wyrównania. Tak 
się jednak nie stało i to zawodni
cy z Żerkowa mogli kontrolować 
przebieg meczu. - S tw o rzy liśm y  
so b ie  d w ie  stu p ro cen to w e  sy tu a c je . 
B ra ja n  J u jk a  n ie  tr a fił je d n a k  z  5  
m etró w  w  b ra m kę , a  w  d o liczo n ym  
c za sie  z  n a jb liższe j o d leg ło ści sp u 
d ło w a ł D u tko w ia k  - mówi Stacho
wiak.

- C ieszym y się  z  trzech  punktów , 
bo  były n a m  p o trzeb n e. U w ażam , że  
za słu żen ie  w ygraliśm y, ch o ć  zw ycię
stw o  m o g ło  b yć  b a rd z ie j o k a za łe . 
Z a b ra k ło  sku teczn o śc i. Teraz czeka  
n a s  b a rd zo  tr u d n y  m e c z  z  G o łit- 
chow em . Tam  o  zw ycięstw o  b ęd zie  
d u żo  tru d n ie j - wyjaśnia Aleksander 
Stachowiak.

(seb)

A ? GKS ŻERKÓW 

ASTRA KROTOSZYN

GKS: D. Szybiak, K. WieMski, (46. G. Kałuża), H. Grzebyszak, 
T. Potocki, P Dutkowiak, P Kujawa. M. Jujka, T. Zaremba, D. 
Adamski, A. Maciejowski, 8. Jujka

1:0 - Artur Maciejowski (30.)
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Wystarczyło dołożyć nogę
Remis na trudnym terenie cieszy, 

ale niedosyt po liczbie zmarnowanych 
sytuacji pozostaje.

Mecz z KKS-em był dla Jaroty 
jednym z trudniejszych w tym sezonie. 
- W iedzieliśm y o d  p o czą tku , że  to  będzie  
m ecz w a lk i - powiedział po spotka
niu Jacek Pacyński. Pierwsze groźne 
akcje należały z resztą do kaliskiego 
zespołu. Niebezpiecznie zrobiło się 
pod bramką Jaroty w 16. minucie, 
kiedy Jędrzej Ludwiczak sfaulował 
w polu karnym napastnika rywali, 
a sędzia podyktował rzut kamy. Po 
strzale Rafała Jankowskiego gospo
darze cieszyli się z prowadzenia.

Jarota próbowała przejąć inicja
tywę, ale rywale dostali wiatru w ża
gle i szukali okazji do podwyższenia 
prowadzenia. Na szczęście Sebastian 
Kmiecik był tego dnia bardzo dobrze 
dysponowany i świetnie się ustawiał, 
przerywając akcje przeciwników.

W każdym 
meczu gramy 
o zwycięstwo, ale 
trzeba się cieszyć 
z jednego punktu. 
Zawsze to nie 
jest porażka.

W  37. minucie JKS wypracował so
bie świetną sytuację, a do pitki w polu 
karnym doszedł Jacek Pacyński, który 
oszukał defensorów i wpakował piłkę 
do siatki. - W iedzia łem , że  A n tk o w ia k  
za g ra  tę  p iłk ę . W ystarczyło  w yprzedzić  
o b ro ń có w  i u d erzyć  p o  d h ig im  sh ip ku . 
Tak ch cia łem  i ta k  zro b iłem . B ardzo  się  
c ie szę  z  tego  g o la  - wyjawił po meczu 
strzelec bramki.

Do kontrowersyjnej sytuacji doszło 
w 46. minucie. W  polu karnym KKS-u 
padł Mateusz Molewski, ale gwizdek 
sędziego milczał, mimo że trener Ja
roty Janusz Niedźwiedź domagał się 
rzutu karnego. Arbiter uznał, że faulu 

nie byto, a piłkarz JKS-u został uka
rany żółtą kartką. - D la m n ie  n ie  m a  
ża d n e j k o n tro w e rsji, b o  k a rn y  b y l 
ew identny. N ie  trzeb a  iia w et og lądać  

w id eo . Ż ó łta  k a r tk a  d la  M a te u sza  
M alew skieg o  ko m p le tn ie  n ie za sa d n a  

i n a  p ew n o  b ęd ziem y  s ię  odw o ływ ać -

zapowiedział szkoleniowiec.
Po zmianie stron to Jarota pr 

ważala, ale żadnej z wypracowany® 
sytuacji nie była w stanie zamienić na 
bramkę. Piłkarze próbowali z prawego 
skrzydła, lewego, przeprowadzano 
ataki środkiem, a Damian Pawlak 
pokusit się nawet o przewrotkę,*e 
pitka trafiła prosto w ręce bramkarza-
- W  ko ń có w ce u w a ża m , że  była ko le je  
kontrow ersja . P rzem ek W ichłacz w yW  
p o jed yn ek  głów kow y, ryw a l go  stra tow® 
a  sęd zia  n ie  odgw izda t rzu tu  wolnego w 
20. m etrze. K to  w ie, m oże p o k u s ilib y ^  
się  w tedy o  w ygraną. A  to  b yła  91 n iin ^
- zastanawiał się trener Niedźwiedź 
który nie rozpaczał po remisie z Kfw 
em. - Z a b ra k ło  n a m  sp o ko ju  w ważHw 
m o m en ta ch . S trze liliśm y  jed n eg o  g0^ ' 
a  p o w in n iśm y  je s zc ze  co  n a jm n ie j w *  
lu b  trzy, bo  te  sy tiu ic je , k tó re  m ie l i ć  
były ta k ie , że  w ystarczyło  d o łożyć
- podsumował. (setl1

Mateusz Molewski (pierwszy z lewej) domagał się rzutu karnego, a dostał żółtą kartkę

dyspozycja
bramkarza

konstruowanie akcji 
podbramkowych

zmarnowane sytuacje

brak spokoju 
w kluczowych 
momentach

P iotr S to kow sk i ma naderw any m ięsień 
pod kolanem  i w  na jb liższym  czasie nie 
będzie grat. W  środę pojedzie na badania 
i w tedy będzie w iadom o, ja k  d ługo potrw a 
rozłąka z fu tbo le m . - Takie rzeczy goją się 
co najmniej 2-3 tygodnie - pow iedz ia ł po 
meczu trener Janusz N iedźw iedź.

Zawsze tam. gdzie Ty 
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MAT. BUDOWLANE

1 9 2 5 KKS KALISZ
1.-0 -  Rafał Jankowski (16.)

1:1
(1:1)

JAROTA JAROCIN
1:1 - Jacek Pacyński (3 7 .)
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http://www.jarocinska.pl

